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N aš sistem, predvsem pa sistem sa
moupravnih družbenoekonomskih 

I odnosov ima razen svojih dovolj po
udarjenih humanitarnih vrednot tudi nalo
go, da se izkaže kot smotrn in učinkovit v 
gospodarskem sistemu, z dokazovanjem 
svojih vrednot v vsakodnevnem življenju 
in delu. 

Prav učinkovitost pa nam ne gre od rok, 
predvsem zaradi naših nasprotij in oma
hovanj vseh vrst, pa naj gre za ekonomske 
kategorije kot so tečaj dinarja, realne 
obresti, za stroške ali cene. Ali pa gre za 
ravnanja in spoznanja, da družbena sred
stva niso izgubila na vrednosti samo zato, 
ker so postala družbena? Omahovanja v 
politiki in praksi vodijo v nemoč, neučin
kovitost in poglabljanje krize. Pri tem se 
moramo soočiti s presenečenjem, ki to 
največkrat ni: z intervencijami, ki so reden 
spremljevalec naših kriz zadnjih let, in z 
državnimi posegi, ki se javljajo vedno kot 
rešitelj iz zadreg in udarijo dostikrat tudi 
dobre gospodarje oziroma kolektive, ki so 
po usmeritvah gospodarno delile do
hodek. 

Prav ekonomski tokovi pa bistveno vpli
vajo na razpoloženje ljudi kot razne poli
tične provokacije nasprotnikov sociali
stičnega samoupravljanja^ ter bratstva in 
edinstva jugoslovanskih narodov in na
rodnosti, ki smo jim priča v zadnjem ob
dobju. Gospodarska kriza ne vpliva le na 
razpoloženje ljudi, ampak je, kot se kaže v 
praksi, idealna priložnost za nasprotnike 
socialističnega samoupravljanja, da širijo 
razne demagogije, se ukvarjajo s provoka-
cijami ter zadajajo nizke udarce vsem, ki 
si prizadevajo za nadaljnjo demokratizaci-

Vsako omahovanje 
nas oddaljuje od cilja 

jo našega družbenopolitičnega življenja 
in dela. Ekonomska kriza pa je prilika tudi 
za tiste, ki se zavzemajo za čvrsto roko, ki 
bi probleme reševali z represijo, in se zav
zemajo za etatizem, centralizem in unitari-
zem. Takim provokacijam pa ne bi smeli 
nasedati, ne smejo nas odvrniti od naših 
strateških ciljev ter od nadaljnje demokra
tizacije naše družbe. Prav zato je danes, 
bolj kot kdajkoli prej, potrebno razvijati 
socialistično zvezo delovnega ljudstva kot 
metodo in mesto dogovarjanja vseh orga
niziranih samoupravnih sil. Premalo pa se 
morda, prav zaradi pomanjkljivega pristo
pa, včasih govori o vsebini in napredku 
organiziranega družbenega dialoga v na
ših samoupravnih socialističnih družbe
nih in političnih institucijah. Najpomemb
nejše je vsekakor demokratičen in pro
duktiven dialog v SZDL kot organ,zaciji, ki 
naj spodbudi in pritegne vse družbeno 
ustvarjalne dejavnike, kot je znala to nare
diti njena predhodnica Osvobodilna fron
ta. Pri tem mora SZDL iskati take oblike in 
načine družbenopolitične aktivnosti, ki 
zagotavljajo samoupravni socialistični 
družbi, da ostane na visoki demokratični 
in ustvarjalno produktivni ravni dialoga in 
iskanja rešitev glede bistvenih vprašanj 
družbe, naroda, razreda, kulture itd. 

Vse več vprašanj je povezanih s spre

membami in dopolnitvami Zakona o zdru
ženem delu in ustavnimi spremembami, 
kjer se bomo morali prizadevati za take 
rešitve, ki nam bodo omogočile olajšati 
izhod iz kriznega položaja v državi. Spre
membe nam morajo pomagati tudi v pri
zadevanjih in hotenjih, da se bomo hitreje 
razvijali in uresničevali zastavljene cilje 
ter spodbujali delo in ustvarjalnost v naši 
družbi. 

Prav v današnjem času moramo graditi 
in pokazati za zgled tako povezanost z 
ljudstvom kot odgovornost, kot nam jo 
kaže »čebinski manifest« - tedanji pro
gram KP Slovenije. 

Gospodarski tokovi ovirajo samostoj
nost subjektov ter ogrožajo normalno de
lo v nekaterih izvozno usmerjenih delov
nih kolektivih, tudi v našem prostoru. 
Kljub vsem gibanjem, spoznanjem in zna
nim slabostim pa v Kamniku še'naprej 
beležimo pozitivne trende gospodarjenja, 
razen v izvozu. V letošnjem letu nas čaka
jo resplucijsko začrtane naloge, kot so 
povečanje izvoza in proizvodnje, prenav
ljanje in posodabljanje proizvodnih sred
stev, saj z zastarelo in izrabljeno opremo 
ne bomo dosegli začrtanih ciljev. Lotiti se 
bomo morali tudi kadrovske prenove, pri
dobiti ljudi, ki bodo smeleje začrtali pro
gramske zasnove in tehnološko raven de

lovnih organizacij. Že nekaj časa krepko 
pogrešamo dogovor o nujnem združeva
nju sredstev združenega dela za financira
nje perspektivnih razvojnih programov, 
vendar dalj od te ugotovitve še nismo 
prišli. 

Omahovati ne bomo smeli tudi pred 
prednostno začrtanimi investicijami, kot 
so nadaljevanje gradnje zdravstvenega 
doma ter nove PTT stavbe, sicer bomo v 
naslednjem obdobju na področju teleko
munikacij zaradi razvoja doživljali večje 
zastoje in nazadovanje. 

Posebna pozornost in skrb SZDL je na
menjena tudi delovanju delegatskega si
stema, kjer tudi ne gre brez omahovanj pri 
odločanju o nadaljnjem razvoju na po
dročju stanovanjskega gospodarstva in s 
tem v zvezi potreb združenega dela, ki 
smo jih sprejeli v temeljih plana. Prav zato 
bo potrebna temeljita analiza delovanja 
delegatskega sistema in odločanja, ki je 
vsekakor bilo na preizkušnji in se je pone
kod pokazalo v najslabši obliki. Hkrati bo 
treba oceniti delo posameznih članov v 
delegacijah, saj so skupščine pogostokrat 
nesklepčne in s tem povzročajo nemalo 
težav, povezanih s predragocenim časom 
in materialnimi stroški. Vse to pa kar sa
mo po sebi terja od druženopolitičnih or
ganizacij, da se ozrejo v svoje delo in 
ocenijo predvsem to, kako učinkovite so v 
svoji bazi, tam, kjer bi morale usmerjati, 
usklajevati, pomagati iskati najboljše reši
tve, in pa seveda spodbujati delegatski 
sistem in odločanje. Kajti naša moč je v 
delavskem razredu, ki slavi v prihodnjih 
dneh svoj praznik, v množicah, ki jih pove
zuje socialistična zveza. Rudi Pfajfar 

Ob dnevu OF in prazniku dela, 
/. maju, Čestitajo vsem delov
nim ljudem in občanom: 

Občinske družbenopolitične 
organizacije 

Občinska skupščina 
Izvršni svet in 

Uredništvo »Kamniškega občana« 

Kdaj bo plačilni promet s tujino 
stekel normalno? 

Zveza sindikatov Slovenije — občinski svet 
Kamnik 

vabi na 

tradicionalno 
srečanje 
delavcev 

ob praznovanju 1. maja, ki bo v Kamniški 
Bistrici, pričetek ob 11. uri. 

V kulturnem programu sodelujejo: 

- moški pevski zbor »Solidarnost« iz 
Kamnika, 

- godba na pihala iz Kamnika, 

- folklorna skupina Kamniška Bistrica. 

Kot vsako leto bodo tudi letos podeljeni 
srebrni znaki ZS Slovenije in priznanje 
»Inovator leta«, ki ga podeljuje občinski 
svet ZS ter priznanja občinske raziskoval
ne skupnosti. 

O zunanjetrgovinski menjavi 
in kadrovski problematiki so se 
direktorji kamniških delovnih or
ganizacij pogovarjali s predstav
nicami republiških institucij, 
predstojnih za ta področja. Di
alog, ki je bil sicer izčrpen in 
koristen za obe strani, pa je izz
venel v ugotovitvi, da si morajo 
delovne organizacije v dani situ
aciji, ko temeljne smernice de
vizne zakonodaje še vedno niso 
dovolj izkristalizirane in ko se 
predpisi s tega področja menjajo 
malodane vsak dan, pač pomaga
ti vsaka na svoj način. 

Pogovor direktorjev kamni
ških delovnih organizacij in pred
stavnikov družbenopoli t ične 
skupnosti s predsednico Republi
škega komiteja za mednarodno 
sodelovanje Cvetko Sclšek in čla
nico republiškega izvršnega sveta 
za kadrovsko politiko Judito A r -
ko-Rakovec, ki je bil 15. aprila v 
prostorih SO Kamnik, je bil na
menjen predvsem aktualni pro
blematiki zunanjetrgovinske me
njave in kadrovske problematike 
v občini. V uvodnem delu je 
predsednik skupščine omenil , da 
je prostor dokaj omejevalen fak
tor pri razvijanju kamniške obči
ne, saj jo na severu omejuje K i -
kov varnostni pas, na jugu pa 
kmetijska zemljišča. Prav zato ga 
je treba še toliko bolj racionalno 
izkoristiti. Ve l ika dilema kamni
škega gospodarstva je, ali izvoz 
usklajevati s srednjeročnimi 
planskimi akti, ki predvidevajo 
postopno rast izvoza, ali pa se 
ravnati po realnih razmerah, ki 
narekujejo, da se bolj splača pro
dajati doma, kot pa izvažati pod 
ceno. Povezana je tudi s trenutno 
največjim problemom delovnih 
organizacij, k i sicer veliko izva
žajo, vendar zaradi nelikvidnosti 
bank ne morejo uvoziti naročene 
opreme, k i zaradi zaostajanja s 
plačili stoji na carinah. Vendar 
pa poleg razvozlavanja gordijsko
ga vozla glede devizne zakonoda

je in izvoznih pogojev kamniško 
potem rade uvozile, pa kljub te
mu — zaradi devizne nelikvidno
sti bank, kjer prihaja do velikih 
zastojev — ostajajo brez nove, 
prepotrebne opreme in reproma-
teriala, ki j im ga bo vsak čas 
zmanjkalo. Vse ie zato v veliki 

gospodarstvo nujno »kliče« po 
kadrovski prenovi. 

Cvetka Sclšek je govorila o zu
nanjetrgovinskih gibanjih in de
viznem sistemu in pri tem pove
dala, da je nova devizna zakono
daja prinesla zelo veliko negativ
nih rezultatov. Načeloma sicer 

O K SZDL poziva vse delovne kolekti
ve, hišne svete in lastnike zasebnih 
hiš, da oh bližnjih praznikih, Dnevu 
OFin 1. maju, prazniku dela, razobe
sijo zastave. 

negotovosti. Ne le trdni odnosi z 
zunanjimi partnerji, temveč tudi 
proizvodnja, ker lahko vsak čas 
zmanjka surovin, ki jih delovne 
organizacije uvažajo. 

Vendar pa kljub temu še ob
stajajo možnost i , da delovne or
ganizacije nekako pridejo do 
uvoženega repromateriala, ena 
od teh je tudi neposredno, ko-
operacijsko povezovanje s tujimi 
partnerji. Vendar po novem tudi 
to ni več najbolj ugodno, saj je 
treba v tem primeru uvoz pokriti 
Z izvozom v vrednosti 1:1,3. Ve l i 
ko neizkoriščenih možnosti je po 
besedah Cvetke-Selšek še v pove
zavi jugoslovanskega drobnega 
gospodarstva in manjših organi
zacij (ali posameznih tozdov) z 
avstrijskimi, praviloma majhnimi 
podjetji. Judita Arko-Rakovec 
pa je v zvezi s kadrovsko proble
matiko povedala, da morajo za 
uspešno politiko na tem področju 
biti ustrezno usposobljeni tudi 
sami delavci v kadrovskih služ
bah, kar pa pri nas po njenih 
besedah ni pogosta praksa. Spre
govorila je tudi o pomanjkanju 
interesa za izobraževanju ob de
lu. Funkcionalno izobraževanje 
je pomanjkljivo, ker je tudi pre
verjanja strokovnosti dela in ugo-

omogoča , da delovna organizaci
ja porabi tiste devize, ki jih sama 
pridobi z izvozom, vendar pa 
praksa ne kaže tako optimistič
nih rezultatov. Vel iko je delov
nih organizacij, tudi v Kamniku , 
ki izvozijo precej več, kot pa bi 

tavljanja dejanskega znanja na 
posameznih delovnih mestih pre
malo. 

Direktorji so imeli v zvezi z 
obravnavano problematiko veli
ko vprašanj , seveda pa so večino
ma spraševali, kdaj bo plačilni 
promet s tujino stekel normalno, 
na kar pa predstavnici republi
škega komiteja za mednarodno 
sodeloanje ni mogla dati kon
kretnega odgovora. Glede ka
drovske politike pa so razprav
ljala poudarili , da načrtovalci 
občinske kadrovske politike vča
sih premalo upoštevajo potrebe 
združenega dela. Direktor Stola 
je še dodal, da je perspektivne 
kadre v delovnih organizacijah 
treba nujno poslati na dodatno 
izobraževanje v tujino, ne le na 
kratke tečaje, ampak na eno do 
dvoletno izpopolnjevanje, saj 
morajo ljudje, ki bodo delali v 
izvozu, s tujim partnerji, dodo
bra poznati značilnosti konkret
ne tuje države. 

R O M A N A G R Č A R 

Vabilo 

Vabimo vas, da se udeležite slavnostne seje 
občinske konference S Z D L Kamnik, ki bo v 
počasti tev dneva O F v 

Pelek, 24. 4. 1987 ob 17. uri v dvorani nad 
kavarno »Veronika« v Kamniku 

Po sklepu žirije O F bodo na slavnostni seji 
podeljeni srebrni znaki O F za leto 1987. Ob tej 
priložnosti bo na predlog komisije za odlikova
nja predsednik skupščine občine Kamnik izročil 
državna odlikovanja, s katerimi je predsedstvo 
S F R J odlikovalo zaslužne posameznike iz naših 
organizacij združenega dela. 

Po slovesnosti vabimo vse udeležence na kon
cert godbe »Solidarnost«, ki bo ob 18. uri pred 
kavarno »Veronika«. 



Občinska konferenca S Z D L 
bo na slavnostni seji v petek, 
24. aprila podelila letošnja ob
činska priznanja O F — srebrni 
znak, katerega prejemniki so: 

K D O B O H I N C , rojen 4. 3. 
1926, stanujoč v Komendi , 
Glavarjeva 20, na predlog ob
činskega odbora Z Z B N O V 
Kamnik. 

Letošnji prejemniki srebrnih 
priznanj Osvobodilne fronte 

Duplica in komisije za prizna
nja krajevne skupnosti D u 
plica. 

V ida Drovcnik izhaja iz na
predne družine , ki jo je usmeri
la v poklic učitelja in oblikovala 
v zavedno Slovenko, partizan
sko učiteljico in aktivistko. De
lovala je v več krajih naše obči-

Edo Bohinc je udeleženec 
N O V od 6. 4. 1941, opravljal je 
številne odgovorne dolžnosti v 
J L A vse do upokojitve. Vse
skozi je družbenopol i t ično akti
ven, zlasti pa je nepogrešljiva 
njegova zagnanost pri delu sa
moupravnih organov in druž
benopoli t ičnih organizacij na 
terenu. Številne profesionalne 
in predvsem volonterske zadol
žitve v občini in krajevni skup
nosti v tem in prejšnjih obdob
j ih , v naši občini in tudi v krajih 
njegovega prejšnjega delova
nja, ga zasluženo postavljajo 
med tiste aktiviste, ki se j im 
težko oddolž imo za ves vloženi 
trud. 

V I D A D K O V K 1 N I K , rojena 
27 .4 .1913 , stanujoča na Dupl i 
c i , Groharjeva 12, na predlog 
krajevne konference S Z D L 

ne, v zadnjem obdobju pa živi 
in aktivno dela v krajevni orga
nizaciji S Z D L na Dupl ic i . Po
membno je njeno delo pri ohra
njanju tradicij N O V . 

T O N Č K A T R D I N , rojena 3. 
1. 1920. stanujoča v Vrhpolju 
št. 56, na predlog krajevne 
konference S Z D L Nevlje. 

Tončka Trdin se je že v letu 
1942 vključila kot aktivistka 
krajevnega odbora O F v narod
noosvobodilno borbo, v parti
zane pa je odšla 27. 1. 1943. 
Tudi po vojni je bila vseskozi 
aktivna družbenopoli t ična de

lavka. V KS Nevlje je prišla 
leta 1962. Zanimiva je ocena 
krajevne konference S Z D L , ki 
jo uvršča med tiste starejše ak
tivistke, ki so skromne in nikoli 
ne odreče jo pomoči v kateriko
li politični nalogi v kraju. 

A N G E L C A Ž A G A R , roje
na 26. 5. 1930, stanujoča v Žu
panjih njivah št. 43, na predlog 
društva upokojencev Kamnik. 

Angelca Žagar jc bila v času 
svojega aktivnega delovanja v 
delovni organizaciji K I K med 
tistimi delavci, ki so bili vedno 
cenjeni, bila je 7-kratna udarni
ca in je zato prejela več priz
nanj. Takoj po upokojitvi se je 
vključila v delo društva upoko
jencev Kamnik, v katerem de
luje v številnih organih. Stalno 
vzdržuje stike z upokojenci kot 
poverjenik društva, posebej pa 
poudarjajo njeno delo v komi
siji za socialna in stanovanjska 

vprašanja, saj obiskuje številne 
bolne in ostarele člane. Jc tudi 
prizadevna športna delavka in 
vsak čas pripravljena prijeti za 
delo tudi na drugih področjih. 

M O Š K I P E V S K I Z B O R K D 
» S V O B O D A « Č R N A 

Ob 40-letnici delovanja, na 
predlog odbora za glasbeno de
javnost pri Predsedstvu Z K O 
Kamnik. 

Moški pevski zbor K D S V O 
B O D A Crna je bil ustanovljen 
leta 1947 v okviru sindikalne 
podružnice Rudnika kaolina 
Črna . 

Kot edina organizirana ljubi
teljska kulturna skupina v svo
jem okolju, je sčasoma presegel 
meje D O in se širše uveljavil: v 
matični K S Črna , posegel pa je 
tudi v sosednje K S in širše v 
prostor domače občine. Tako 
je še danes, saj so pevci zbora 
Svoboda Črna doma tudi iz 

Duplice, Kamnika , Mekinj , 
Vrhpolja, Stahovice, Gozda 
itd. 

V letih od ustanovitve je 
M P Z K D Svoboda Črna največ 
nastopal ter organiziral koncer
te in druge kulturne prireditve 
v KS Črna , udeleževal se je 
kulturnih prireditev v domači 
občini in tudi zunaj nje, veliko
krat je sodeloval na spominskih 
slovesnostih, manifestacijah in 
prireditvah, posvečenih dogod
kom iz N O B . 

Slovensko pesem jc ponesel 
tudi med rojake na avstrijskem 
Koroškem. Jeseni leta 1964 je 
skupaj s pevskim zborom K D 
Svoboda Duplica nastopil na 
prireditvi ob 20-lctnici ustano
vitve slovenske vlade v Čr
nomlju. 

M P Z K D Svoboda Črna se 
že vrsto let udeležuje sloven
skega pevskega tabora POJ O 

N A J L J U D J E v Šentvidu pri 
Stični, prav tako pa tudi Revije 
odraslih pevskih zborov občine 
Kamnik. 
V letih, odkar zbor deluje, je 
uspel navezati prijateljske stike 
s številnimi kulturnimi društvi, 
zbori , pevci in drugimi ljubite
lj i , amaterskimi kulturnimi de
lavci v ožji in širši domovini ter 
zamejstvu, se ničkolikokrat 
odzval povabilom za nastope v 
šolah in O Z D , prireditvam ob 
državnih in republiških prazni
kih , slavnostim v domači K S , 
številnim komemoraeijam ipd. 

Leta 1982 jc zbor iz Črne za 
svoje kulturno delo prejel na
grado Sklada Toma Brejca. 

V vrstah M P Z K D Svoboda 
Črna se je v štiridesetih letih 
zvrstilo precej pevcev, ki so v 
mnogočem pripomogli h kul-
turnejšemu utripu kraja Črna 
in okolice. Posebej vidno me
sto tod pripada zborovodji E r -
nestu Kvart iču, ki je pevce po
žrtvovalno vodil preko trideset 
let. 

Danes v M P Z K D Svoboda 
Črna prepeva 24 pevcev, vodi 
pa jih glasbena pedagoginja 
Karla Urh . 

Uspešno poslovanje OZD v letu 1986 
Tudi v začetku letošnjega leta 

je Zveza sindikatov Slovenije v 
vseh svojih organizacijah vodila 
akcijo, v kateri delavci ob za
ključku poslovnega leta poglob
ljeno ocenjujejo uspešnost go
spodarjenja v svojih delovnih 
sredinah. Namen akcije je oceni
ti vse zunanje in notranje dejav
nike, ki so kakorkoli vplivali na 
poslovanje v preteklem letu in 
ocenili učinek ukrepov, ki so jih 
v posameznih OZD med letom 
sprejeli, da bi povečali učinke 
gospodarjenja. 

Akci j a , v katero je v naši obči
ni vključenih vseh 85 O O Z S v 

. O Z D , se je pričela v začetku fe
bruarja s posvetom vseh predsed
nikov O O Z S in se bo zaključila 
konec aprila z zaključno analizo 
o uspešnosti gospodarjenja v pre
teklem letu na seji OS ZSS Kam
nik. Sprejeta stališča in ocene bo
do posredovani zboru združene
ga dela skupščine občine Kamnik 
in Republ i škemu svetu ZSS . 

Iz. dosedanjih aktivnosti lahko 
ugotovimo, da so delavci na zbo
rih delavcev in razširjenih sestan
kih izvršnih odborov in O O ZSS 
O Z D poglobljeno obravnavali 
zunanje in notranje dejavnike, ki 
so vplivali na uspešnost gospo
darjenja v letu 1986. M e d zuna
nje dejavnike, ki so zlasti ne
spodbudno vplivali na gospodar
jenje, delavci uvrščajo predvsem: 

Konfekcija plaščev 

premajhne izvozne spodbude, 
stalno spreminjanje zakonodaje, 
intervencijske zakone na področ
ju delitve O D , prevelike obreme
nitve gospodarstva za zadovolje
vanje skupnih in splošnih potreb, 
inflacijo, negotovost glede pogo
jev gospodarjenja v letu 1987. 
M e d objektivne in subjektivne 
dejavnike znotraj O Z D , ki ne
ugodno vplivajo na učinke go
spodarjenja, pa so delavci uvrstili 
zlasti: pomanjkanje razvojnih 
programov, pomanjkanje sred
stev za posodobitev tehnologije, 
slabo kvaliteto proizvodnje, neu
strezne pogoje dela, premalo in

tenzivno štipendijsko politiko za 
usposobitev novih lastnih stro
kovnih kadrov, premalo razvito 
inovativno dejavnost, premalo 
učinkovito zaščito družbenega 
premoženja , nezadostno odgo
vornost nosilcev posameznih na
log, slabo izrabo delovnega časa, 
neustrezne medsebojne odnose, 
neustrezno delovno disciplino 
itd. 

Kot skupno značilnost obrav
nava uspešnosti poslovanja pre
teklega leta lahko ugotovimo, da 
so takšne obravnave in analize 
postale ne le praksa, pač pa v 
veliki večini sredin tudi potreba, 

So bila pričakovanja 
prevelika? 

Z velikim entuziazmom in precej dobre volje 
smo februarja letos spet zbudili Center za obveš
čanje in propagando pri O K Z S M S . Čeprav nas je 
bilo na prvem sestanku prisotnih le pet, smo si 
zastavili precej »visokoletečih« ciljev. Nismo dvo
mili v to, da jih ne bi uresničili. 

Za naslednje srečanje, ki smo ga organizirali v 
naših prostorih na Gregorčičevi 2, smo poslali 
vabila na osnovni šoli in na S E N Š R M . Odziv je bil 
spet slab, čeprav je pogovor potekal sproščeno, 
brez odvečnih besed in prevelikega »nakladanja«. 
Domenil i smo se tudi za poskus organiziranja 
novinarske šole, ki bi bila dobrodošla novost za še 
vedno precej neaktivno kamniško mladino. Dnevi 
so tekli , ideja je naletela na plodna tla . . . in 
imajo jo. Pet sobot nas bodo obiskovali slovenski 
novinarji in slavisti, ki bodo najprej pripovedovali 
o svojem delu, potem pa se pogovarjali z vami o 
vsem, kar vas zanima. 

To pa ni edina akcija, ki jo bomo izpeljali. 
Razpisali smo še natečaj Prvi koraki mladega 
novinarja, ki zaenkrat še stoji na mrtvi točki. Ker 
jc komisija, v kateri so Manca Košir, Tomo Koro
šec, Majda Hostnik in drugi, že potrdila svoje 
sodelovanje v akciji, srčno upamo, da ne bo treba 
nam - organizatorjem zadnja dva dni sedeti za 
pisalnim strojem in opravljati delo, ki smo ga 
namenili vam, pišočim mladenkam in mladeni
čem. Naj vas spodbudijo vsaj knjižne nagrade s 
posvetilom avtorja, če vas mi ne moremo. Vaše 
umotvore pošljite na zgornji naslov ali na Vrhpo-
Ije 215 (moj naslov). 

K o bosta ti akciji končani , naj bo v naših vrstah 
kakšno novo ime. Barbara, Damjan, Mojca, Na
taša, Helena, Meta T . , Meta S., Maja, Irena, 
Saša, Janez in Matic si to nadvse želimo. Več glav 
namreč najde več idej! 

M A T I C R O M Š A K 

ki omogoča ocene lastne uspeš
nosti in opredelitev razvojnih 
možnosti vsake O D . 

T O N E [ S T E N I C 

• Delo sodišča 
združenega dela 

V naši 
občini 
malo 
delovnih 
sporov 

Če med 11000 zaposlenimi le 
45 do 50 delavcev na leto išče 
sodno varstvo svojih pravic iz de
lovnega razmerja, to ni veliko, je 
dejal predsednik sodišča združe
nega dela v Ljubljani Jože Baloh, 
koje na seji izvršnega sveta poro
čal o delu tega sodišča v prete
klem letu. To .število se v kamni
ški občini že nekaj let ni spreme
nilo. 
Sodišče vlaga veliko naporov, da 
bi število nerešenih zadev ob 
koncu leta zmanjšalo pod 1100. 

Najbolj seveda odjeknejo po
stopki in sodbe v primerih disci
plinskega ukrepa prenehanja de
lovnega razmerja. Tu se sodišče 
srečuje z dvema skrajnostma: z 
zelo zaostreno kaznovalno politi
ko, ki slabih delovnih odnosov v 
posameznem kolektivu sama po 
sebi ne more rešiti in na drugi 
strani s pritiski različnih komisij 
za vloge in pr i tožbe , da bi sodišče 
v nekaterih primerih prisodilo 
delavcu pravico, da po desetih 
letih spet pride nazaj v delovno 
organizacijo. 

Sodišče združenega dela se 
srečuje tudi z velikimi finančnimi 
težavami, ki jih povzročajo inter
vencijski zakoni na področju 
splošne porabe. Posledica tega je 
velik osip administratork. Zato 
lahko namesto petih potekajo 
hkrati le tri razprave. 

F . S. 

Delegati o zaupnici 
maja 

Na svoji zadnji seji jc predsedstvo občinske konference S Z D L 
obravnavalo informacijo o vprašanju zaupnice izvršnemu svetu, 
ki jo je ta pismeno posredoval predsedstvu. Člani predsedstva 
so razpravljali o umestnosti tega vprašanja v tem trenutku, 
zlasti z vidika uresničevanja družbenega plana in ekonomsko 
razvojne platforme. 

Predsedstvo je sprejelo dogovor o politični aktivnosti, ki jo 
bo usmerjala in vodila socialistična zveza še pred razpravo v 
občinski skupščini. Predvidoma bodo zbori občinske skupščine 
o zaupnici izvršnemu svetu razpravljali na skupnem zasedanju 
sredi maja. 

R . G . 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK 

VABIMO VAS 
Prireditve v počastitev Dneva OF 
in delavskega praznika 

R a z s t a v i š č e Veronika , Kamnik 
od 22. aprila do 15. maja 1987: 
Razstavlja 
V I N K O Ž E L E Z N I K A R , akad. sl ikar 
Otvoritev v sredo, 22. apri la ob 19. uri 
Nastopa: Eva B O H T E , klavir 

Ve l ika dvorana kina Dom, Kamnik 
ČETRTEK, 23. aprila ob 17. in 20. uri 
Gostovanje P r e š e r n o v e g a g l e d a l i š č a iz Kranja: 
Fadi l H a d ž i ć : D R Ž A V N I L O P O V 
Za popoldanski in v e č e r n i g leda l i šk i a b o n m a in za izven 

P l o š č a d ob Kavarni Veronika , Kamnik 
P E T E K , 24. apri la ob 18. uri 
P O Z D R A V P R A Z N I K U 
Promenadni K O N C E R T P I H A L N E G A O R K E S T R A 
D K D So l idarnos t K a m n i k 
Dirigent: Karel Leskovec 

Vel ika dvorana kina D O M , Kamnik 
P E T E K , 24. apri la ob 20. uri 
S K U P N I K O N C E R T 
M E Š A N E G A P E V S K E G A Z B O R A T I T A N K A M N I K 
pod vodstvom Alenke M i h e l č i č - Z u p a n 
in 
M E Š A N E G A P E V S K E G A Z B O R A M E T A L K A L J U B L J A N A 
Zborovodja: Mitja G o b e c 

Avla Osnovne š o l e K a m n i š k e g a bataljona Stranje 
N E D E L J A , 26. apri la ob 20. uri 
J U B I L E J N I K O N C E R T 
ob 40-letnici ustanovitve in delovanja 
M O Š K E G A P E V S K E G A Z B O R A K D S V O B O D A Č R N A 
Zborovodja : Kar la Urh 

V L J U D N O V A B L J E N I ! 



Krajevna skupnost Vranja peč 
Po ne najboljši makadamski 

cesti, kakih 10 km navzgor od 
Kamnika, proti vzhodu, se raz
prostira krajevna skupnost Vra
nja peč. Po velikosti jo uvrščamo 
med manjše, meri 946 ha, po 
številu prebivalstva, 260 jih je, 
pa med najmanjše krajevne 
skupnosti v občini. 

Geografsko je hribovita, rav
nega zemljišča skoraj ni, zato je 
obdelovalne zemlje zelo malo, 
mogoče le 10%, nekoliko večje 
površine predstavljajo gozdovi, 
do 30%, ostalo so pašniki in ro-
bidovje, ki ni primerno za kakrš
no koli donosnejšo gospodarsko 
dejavnost. Tak je le približen 
opis krajevne skupnosti, kije bli
zu Kamnika, a tudi zelo daleč, 
kadar je treba reševati mnoga 
konkretna pereča vprašanja. 
Krajani, tako so prepričani, so 
deležni le skromne družbene po
moči, kar jih močno moti tudi pri 
njihovem načrtovanju jutrišnje
ga dne.? 

V prostorih krajevne skupnosti 
Vranja peč , v šolskem poslopju, 
smo se o življenju, delu, zlasti pa 
o težavah, ki jih imajo, pogovar
jali z Marianom Kotn ikom, pred
sednikom sveta K S Avgušt inom 
Smešnjavcem, predsednikom 
K O S Z D L in Pavletom Hribar
jem, članom sveta K S . 

Krajevno skupnost sestavljajo 
vasi: Z g . Palovče, ki ima 9 hišnih 
številk, Trobelno ima 4 hiše, Sp. 
Palovče ima 25 hiš, Vranja pač z. 
osmim hišami in V e l . Lasna s 27 
hišami. Vse vasi so med seboj 
povezane z makadamskimi cesta
mi, ki pa so pozimi slabo urejene 
in težje prevozne. Celotna kra
jevna skupnost je tipično kmeč
ka, ki pa čistih kmetov skoraj 
nima več. 

Kaj delajo in kako živijo 

Skromna zemlja ne daje dovolj 
zaslužka za primerno preživlja-

, nje, zato se skoraj vsa aktivna 
generacija zaposluje v kamniški 
in bližnji industriji, svojo ne pre
več radodarno zemljo pa obdelu
jejo v popoldanskem času. Glav
ni vir zaslužka krajanov izhaja 
torej iz dela v gospodarskih orga
nizacijah, zato so si krajani le 
nekoliko uredili svoj standard. 

Zaposlenih je skoraj 100 kraja
nov, imajo pa tudi 57 osebnih in 
kmečkih upokojencev. Osnovno 
šolo na Vranji peči obiskuje pri 
kombiniranem pouku 13 otrok, v 
Kamnik se jih vozi šest. Druge 
šole obiskujejo štirje mladi. V 
vsej K S imajo osem zaščitenih 
kmetij, pa nobene druge institu
cije, razen enorazredne šole. 

Zaradi visoke lege in skromnih 
površin, primernih za obdelavo, 
je tu zanimiva le živinoreja in 
gozdni izdelki, medtem, ko osta
lih poljščin krajani pridelajo le za 
svoje potrebe. 

Prav zaradi trdega in težkega 
položaja krajani z vsemi sredstvi 
sodcljujejo pri reševanju za njih 
življenjskih vprašanj . Tako so po 
vojni elektrificirali vsa naselja, 
naknadno dogradili trafo posta
jo, kar j im omogoča priključevati 
tudi stroje in drugo delovno oro
dje. Napeljali so vodovod v Sp. 
Palovčah in del v V e l . Lasni , raz
širili cestno povezavo med V e l . 
Lasno, Vranjo Pečjo in Vasenim, 
obnovili cesto proti Kolovcu in v 
zadnjem času razširili cesto iz Z g . 
Palovč proti Kamniku. Vsa dela 
so opravljali s prostovoljnim de
lom, samoprispevkom in deloma 
s prispevkom ccstne-komunalne 
skupnosti. Redno vzdrževanje 
cest so zaupali cestenemu podjet
ju, pa s tem niso zadovoljni. B o 
lje je bilo prej, ko je za vzdrževa
nje cest skrbelo Komunalno po
djetje Kamnik. 

V preteklem letu so imeli na vo
ljo 2,6 milijona dinarjev, kar pa 
jc glede na obilico nerešenih pro
blemov, relativno malo. 

Načrti, načrti . . . 

- želijo zgraditi gasilski dom, 
ki j im bo omogočal varno življe
nje in hitro možnost reševanja, 
če bi prišlo do nesreče, 

- dolgoročno si želijo asfalti
rano cestno povezavo s Kam
nikom, 

- radi bi zgradili vodovod V e l . 
L a š n a - Z g . Palovče. S tem bi po
večali požarno varnost, poleg 
redne oskrbe z zdravo pitno 
vodo, 

- telefonska napeljava za kra
jane pomeni izredno vprašanje, 
želeli bi vsaj po eno številko v 
vsaki vasi, dokler ne bo mogoče 

ugoditi večjemu številu naroč
nikov, 

- dokončno nameravajo zgra
diti prepolrebno cesto med Z g . 
Palovčami in Vranjo pečjo. Ta 
akcija se vleče že leta. dokumen
tacijo zbirajo izredno dolgo, pa 
še vedno ni na vidiku rešitve 

- tekoče bodo opravljali vzdr
ževalna dela na vodovodnih in 
urejali-vaške poti, 

- reševali bodo vrsto drugih 
zadev, o katerih trenutno lahko 
le razmišljajo, če pri njihovi reši
tvi ne bodo sodelovali tudi drugi 
dejavniki. 

Kaj jih moti? 

Vse naloge, ki se jih lotevajo v 
krajevni skupnosti, so mnogo
krat o težene zaradi administra
tivnih težav. Upravni organi pre
počasi rešujejo zadeve, obljube 
ostajajo največkrat le obljube. 
Pri telefonski napeljavi bi želeli 
že sedaj sodelovati s prostovolj
nim delom in materialom, pa ne 
morejo doseči niti tega, da bi j im 
določili vsaj traso. Kasneje, ko 
bodo možnosti priključkov večje, 
ne bodo mogli vse v krajšem času 
nadoknaditi, zato bi se teh del 
radi lotili takoj in postopoma. 
Želijo si tesnejšega sodelovanja s 
šolo, tako da bi učitelj živel v šoli 
in pomagal pri kulturno prosvet
nem življenju krajevne skupno
sti. Želijo si več sodelovanja z 
vikendaši , ki jih jc skoraj 30, pa 
so se srečali le z redkim, ki bi bili 
pripravljeni slediti življenju kra
jevne skupnosti in tudi material
no podpirati hotenja krajanov. 

Sogovorniki trdijo, da se kraja
ni čutijo zapostavljene, saj je bilo 
v povojnem obdobju na tem ob
močju relativno malo napiavljc-
nega. Družbena skupnost ne po
klanja dovolj pozornosti takom 
odmaknjenim K S . Moral i bi bolj 
prisluhniti željam krajanov, ki so 
pripravljeni storiti vse, da bi bili 
tudi oni deležni vsaj delček so
dobnega napredka. 

Prebivalstvo v krajevni skup
nosti ne upada, čeprav se jc sko
raj prepolovilo v odnosu na sta
nje pred vojno. V zadnjem času 
beležijo celo povečanje rojstev in 
mladih družin, toda če se reševa
nje problemov krajanov ne bo 

pospešilo, obstaja nevarnost, da 
se bodo mlade družine selile v 
dolino. 

Tudi pri pluženju cest so bili 
med zadnjimi na vrsti. Naštevali 
so še vrsto drugih zadev, ki jih 
motijo, a kljub temu ne postajajo 
pesimisti. Se bolj odločno bodo 
prijeli za delo, tako zagotavljajo, 
zahtevali pa bodo tudi od drugih 
dejavnikov zunaj krajevne skup
nosti več razumevanja in več 
konkretnih rezultatov. 

Samouprava in delo 
SZDL in drugih 
organizacij 

Krajevna skupnost ima svet, ki 
ga tvorijo predstavniki vseh vasi. 
Sestajajo se po potrebi. V zad
njem letu so reševali svoje naloge 
kar na 10 sejah. Vse probleme 
rešujejo skupaj z organizacijo 
S Z D L in skoraj ni vprašanja, ki 
ga ne bi rešili sporazumno. Zbor i 
krajanov so sklicani vsaj dvakrat 
letno in so dobro obiskani. 

Le deloma so zadovoljni z de
legatskim sistemom. Delegacija 
za zbor KS dela uspešno, z. aktiv
nostjo delegacij za SIS pa imajo 
kar precej težav. 

Pridni gasilci, ki so svoje dru
štvo ustanovili pred dobrim le
tom, kar solidno opravljajo svoje 
delo. Imajo tudi precejšen pod
mladek in pionirsko desetino. 
Ob ustanovitvi so bili zelo zagna
ni, ta vnema jc sicer nekoliko 
popustila, pa so kljub temu naba
vili nekaj orodja in opreme, kar 
začasno hranijo v zasilnih prosto
rih. Imajo dve tomosovi črpalki. 
Povdarjajo, da so zelo hvaležni 
kamniškemu gasilskemu druž-
štvu, še zlasti pa Jožetu Bcrlecu 
ml. za njegovo nesebično pomoč. 

Tudi na drugih področjih radi 
sodelujejo. Uspešno deluje orga
nizacija Rdečega križa in še ne
kateri drugi organi. 

S kulturnim življenjem v K S 
niso zadovoljni, a si močno želijo 
aktivnosti v tej smeri, prostori 
niti materialna sredstva pa ne do
puščajo kaj prida možnost i . 

V pogovoru je bilo večkrat 
povdarjeno, da je pripravljenost 
krajanov za skupno sodelovanje 
velika, pri tem pa so poleg mate-

SOGOVORNIK1 IZ KS Vranja peč 

rialnih pogojev nujni še drugi, 
odločilni faktorji, na katere p * 
krajevna skupnost vedno ne mo
re vplivati, zato bo v prihodnje 
po njihovem mnenju potrebna 
stalna in širša akcija občinske 
skupščine in njenih organov. 

Misel krajanov 

Sogovorniki so našteli vrsto 
utemeljenih in smiselnih predlo
gov, ki bi jih veljalo uresničiti, 
sicer bo krajevna skupnost naza
dovala, posamezna področja bo
do usihala. Že sedaj je kar precej 
hiš zaprtih ali pa sc spreminjajo v 

vikende. Položaj krajevne skup
nosti Vranja peč je specifičen, 
zato je temu primerno in odgo
vorno treba reševati nakopičene 
probleme. 

Krajani, žilavi in vztrajni kot 
so, ne bodo popuščali , storili bo
do vse, da bo življenje teklo na
prej in prepričani so. da bodo v 
prihodnje dosegali ugodnejše -
skupne rezultate. S to misllijo 
smo se tudi poslovili, še prej pa 
so predstavniki K S Vranja pač 
čestitali občanom Kamnika in 
vsem delovnim ljudem D A N O F 
in praznik dela, 1. M A J . 

STANE SIMŠIČ 

Za lepši Kamnik 
Zelo žalostna resnica je, da Kamnik spreminja svojo 

podobo. Ste se že kdaj sprehajali po Kamniku in opazovali 
nečistočo? Poskusite! Gotovo boste zelo razočarani . Mar vas 
ne bo sram, ko bo Kamnik postal pravo smetišče? Povsod 
ponavljamo geslo »Turizem smo ljudje«, pa ga upoštevate? 
Začnite pri čistoči! Dovolj je bilo pikrih besed. Pri turističnem 
krožku smo ustanovili posebno sekcijo, ki bo skrbela, da bo 
Kamnik lepši. 

Na kratko vam bomo predstavili program Zelenih s t raž : . 
- skrb za čisto.okolje v mestnem središču 
- skrb za čistočo kulturno-zgodovinskih obeležij 
- organizacija večjih očiščevalnih akcij 
- najrazličnejši intervjuji s strokovnjaki 
- redno objavljanje nadležnih fotografij in člankov v 

Kamniškem občanu. 

Zelena straža pa ne bo nič pomagala, če se ne boste malce 
potrudili v i , dragi Kamničani , in papirček vrgli v koš. 

B O J A N T R A V E N , tur. krožek OŠ F. Albrehta 

Francka Trobevšek, 
upokojenka: 

»V naši krajevni skupnosti 
predstavljajo zame največji 
problem telefonski priključki, 
ki jih kratkomalo ni , telefon pa 
je potreben v vsaki hiši. Ravno 
tako bi morali čim hitreje nape
ljati kabelsko televizijo, saj ve
čina krajanov, kljub obilici T V 
anten, spremlja samo dva pro
grama ljubljanske televizije.« 

Jana Urh, 
komercialist: 

»Po mojem mnenju je v kraju 
več pomanjkljivosti, nekatere 

Kje vas čevelj žuli 

bi lahko odpravili sami, za dru
ge pa je kriv najbrž nekdo 
drug. Med slednje sodi neza
dostno število telefonov, (pre-
jmajhna pošta , ter avtobusni 
promet. Avtobusi med tednom 
zelo poredko vozijo in so pre
napolnjeni, ob sobotah in ne
deljah pa pelje vsako uro avto
bus - zglobnik prazen v Kamni
ško Bistrico in nazaj v Ljub
ljano. 

Zelo dobro pa deluje ŠD Ju
rij Libnik , kjer je v prijetni 
družbi mogoča dobra rekre
acija.« 

Franc Ajdovec, 
mizar: 

»Naša KS ima obilico proble
mov, navedel bi le dva, kj pred-
njačita. To je neurejenost (be
ri : razpadanje!) ceste Kamnik-

(v KS Kamniška Bistrica) 
-Stahovica, ki jo lahko občudu
je vsak obiskovalec Velike Pla
nine in pa onesnaženost okolja. 
T u je v ospredju Kamniška B i 
strica, ki je že splošno znana 
kot mrtva reka, moti pa me 
tudi obilica letalskega prometa 
nad našim krajem in planinami, 
kjer je koridor letenja.« 

Silva Rozmanič, 
dijakinja: 

»Vsak dan se vozim v šolo in 
me zato najbolj motijo dotraja

ni in slabo vzdrževani avtobusi, 
pa tudi vozni red ni najbolj us
klajen z željami in potrebami 
krajanov. Večkrat se sprašu
jem, kdo bo organiziral čistilno 
akcijo, da vsaj malce očistimo 
bregove Bistrice, saj je taka, 
kot je, kraju v veliko sramoto. 

Pogrešam tudi kulturne pri

reditve ali kaj podobnega, saj 
zaenkrat vlada pravi dolgčas.« 

Janez Cevka, 
študent: 

»Zaenkra t nimam pohvalnih 
besed o naši krajevni skupno
sti, saj je, na primer, trgovina v 
Stahovici, ki prakt ično oskrbu
je večji del krajanov, odprta sa

mo do treh popoldne, do takrat 
pa je večina še v službah. Tudi 
telefonsko govorilnico v B i -
striščici bi marsikdo s pridom 
uporabljal, če bi bila seveda.« 

Marinka Plahutnik, 
dijakinja: 

»Mladinska organizacija že 
nekaj let sploh ne deluje in ta
ko niti ne vem, kdo je njen 
predsednik. Varstvo okolja 

nam jc zadnja stvar, in ko bo 
sneg skopnel, bodo vsenaokrog 
ležali kupi smeti in odkril i našo 

kulturo. Raznašanje Kamni
škega občana še vedno ni ureje
no in tako glasila, ki sodi v 
vsako hišo, ponavadi sploh ne 
dobimo ali s tedensko za
mudo.« 

Rok Lipičnik, dijak: 
»Mladi smo v Stranjah odri

njeni na rob dogajanja, saj ni
mamo niti protora, kjer bi se 
srečevali in pogovorili o zani
mivih stvareh. Z a sestajanje ta
ko preostanejo le gostinski lo
kal i , ki niso primerno mesto za 
tako dejavnost. Vendar vsaj 
peščica mladih, v kateri sem 

tudi sam aktiven, poskuša pre
makniti zadevo z mrtve točke. 
Tako smo letos pripravili in iz
vedli že dva recitala, prvega za 

slovenski kulturni praznik in 
drugega ob dnevu žena.« 

Jana Sušnik, 
kemijski tehnik: 

»Ozka cesta skozi Stranje je 
zaradi večje količine prometa 
zmeraj bolj nevarna, še posebej 
ob urah, ko končajo pouk os
novnošolci. Zato bi z gradnjo 
in posodobitvijo ceste morali 
čim bolj pohiteti. 

m/ 
Sem pa izredno navdušena 

nad založenostjo v trgovini in 
prijaznostjo prodajalk, ki jc 
lahko za zgled.« 

J A N E Z B A L A N T I Č 



Delovni vikend v Bohinju 
Kot vsako leto, je Občinska 

konferenca ZSMS Kamnik tudi 
letos, od 11. do 13. aprila, orga
nizirala delovni seminar v Mla
dinskem domu ob Bohinjskem 
jezeru. Nanj je bilo povabljenih 
30 mladincev iz kamniških delov
nih organizacij, 25 iz krajevnih 
skupnosti in S iz šol. Poleg njih 
so bili na seminarju člani pred
sedstva občinske konference 
ZSMS ter člani Centra za obveš
čanje in propagando, Centra za 
prosti čas in Komisije za idejno-
politično delo. Sestava mladih je 
bila torej bolj pestra, kot na zad
nji programsko-volilhi konferen
ci, ki smo jo morali zaradi nes
klepčnosti prestaviti v Bohinj. 

Ob približno 80 povabljenih se 
nas je zbralo le 49, kar zbuja 
skrb. Zakaj je toliko mladincev 
ostalo doma, niti ni tako po
membno, pomemben je njihov 
odnos do dela v mladinski orga
nizaciji. Kje je torej naša mladin
ska zavest, o kateri tako radi go
vorimo? 

Se preden predstavim delo 

dveh področnih konferenc, naj 
povem, da je bil osnovni namen 
seminarja predstavitev dela mla
dih v osnovnih organizacijah. 
Mladinci še vedno nismo dovolj 
seznanjeni z delegatskim siste
mom, pa naj bo to v D O ali K S . 
Na konferenci mladih iz krajev
nih skupnosti so bile v ospredju 
predvsem tri teme: financiranje 
osnovnih organizacij, samoorga-
niziranosl in reševanje perečih 
problemov, s katerimi se mladi 
srečujejo po K S . Razprava, ki jo 
jc 'vod i l Brane Modrijan, je bila 
precej burna, zato kar k dej
stvom. O financiranju so najprej 
govorili predsedniki in sekretarji 
O O . Predstavili so svoje delo in 
predlagali spremenjen način deli
tve sredstev. Financiranje osnov
nega delovanja O O naj bi reševa
li sistemsko, medtem ko bi aktiv
nosti še vedno poskušali uveljavi
ti s planom v organih K S , kar je 
bilo v navadi do sedaj. Tako hi 00 
zagotovili denar za pisarniški ma
terial in druge osnovne zadeve, 
ki so potrebne za obstoj. Sprejeli 

so rešitev, da bi se sredstva ne 
zbirala v posameznih K S , ampak 
v O K . Ta bi bila potem pristojna 
tudi za delitev sredstev, glede na 
aktivnost O O . S tem bo zagotov
ljeno pravičnejše financiranje in 
boljša povezava O O z O K . Ivan 
Spruk jc vodil Konferenco mla
dih o vzgoji in izobraževanju. Z 
nje le nekaj sklepov. Dvakrat let
no naj bi konferenca organizirala ' 
sestanek vseh mladincev šole. Na 
njem bodo razčistili nastale pro
bleme in jih informirali o delova
nju O K Z S M S , ki bo pomagala 
-pri reševanju njihovih proble
mov. Organizirali bodo tudi po
svet z naslovom Naši predlogi za 
spremembo šolstva, katerega bo
do izpeljali udeleženci in O O . 

Pripombe so letele še na pre
majhno družbeno politično aktiv
nost učiteljskega kadra, kjer izvi
rajo problemi pri delovanju mla
dincev in na sistem prisile, ki je 
kljub neposrednim šolskim refor
mam še vedno domač . 

M A T I C R O M Š A K 

»Poiščim o pot k ljudem« 
ISaš dolgoletni dopisnik in član 

uredniškega odbora v tem mese
cu praznuje šesto desetletje živ
ljenja. Vztrajen, z veliko volje 
do dela, nas iz dneva v dan prese
neča s polnim košem energije in 
aktivnim delom v številnih orga
nizacijah in društvih. Svoje tretje 
življenjsko obdobje, kot pravi 
sam, mu je do popolnosti uspelo 
zapolniti z aktivnostmi, kijih rad 
opravlja, ki jim je predan s 
srcem. 

Njega in ljudi, s katerimi sode
luje te aktivnosti odvračajo od 
preposplošene miselnosti druž
be, da se ljudje, ko odidejo v 
pokoj, ukvarjajo le z bolj ali manj 
koristnimi hobiji, ali pa morda le 
nekje v zapečku uživajo sadove 
svojega minulega dela. D a Stane 
Simšič ne spada v ta okvir , nam 
je dokazal z nekajletnim dopiso
vanjem v našem glasilu in zavze
tim sodelovanjem v uredniškem 
odboru. 

Vsa leta, odkar se poznava, se 
mi zdi Stane kot školjka v morju, 
ki se zdaj odpira, zdaj zapira sve
tu in nam ljudem. Vedno urejen 
od glave do peta, prijaznega 
obraza, vljudnega obnašanja in 
ponovna ugotovitev - na tančnež 
na vsakem koraku. Vsaj ko nas 
obišče v uredniš tvu, je vedno na
smejan, vendar pa v svojem dnu 
še vedno skriva grenko izkušnjo 
iz preteklih let, ko mu je, kot 
pravi, del družbe obrnil hrbet, pa 
tudi iskrice zaupanja v pristne 
medčloveške odnose, ki jih je de
ležen prav v društvih in organiza
cijah, kjer še vedno aktivno de
luje. 

Stane Simšič se je rodil 18. aprila 
1927 v Lazah na Notranjskem. 
Izhaja iz kmečke družine s petimi 
otroki. Osnovno šolo jc končal v 
Lazah, meščansko pa na Rake
ku. Po končani meščanski šoli, 
leta 1942 je začel sodelovati v 
Osvobodilni fronti. Maja 1943 je 

bil sprejet v SKO.I . Maja šliriin-
štiridesetega jc odšel v partizane. 
Bori l se je v Dolomitskem odre
du in v Četi za zvezo z devetim 
korpusom. Svobodo je dočakal v 
Gor ic i . Vse do leta 1952 je potem 
delal kot aktivni podoficir, nekaj 
časa na Primorskem, potem v 
Ljubljani. Enainpetdesetega leta 
je po službeni dolžnosti prišel v 
Kamnik, kjer jc leto dni delal na 
tukajšnjem vojnem odseku. Ker 
mu je bilo mesto in ljudje v njem 
všeč, se je odločil za stalno nase
liti tu. Vse do leta 1976 je bil 

STANE SIMŠIČ 

potem zaposlen v Utoku . V tem 
obdobju se je še dodatno izobra
ževal. Tako je končal srednjo 
ekonomsko šolo, kasneje pa še 
visoko politično šolo, kjer si je 
»prislužil« naziv diplomirani po
litolog. 

Vsa leta je bil Stane Simšič v 
Kamniku tudi družbenopol i t ično 
aktiven. O d petinpetdesetega le
ta jc bil predsednik zbora proiz
vajalcev ljubljanskega okraja, 

Komunalno podjetje Kamnik 
o b v e š č a o b č a n e , da bomo odvaža l i smeti in odpadke 
zaradi praznikov takole: 
- v ponedeljek, 27. 4. 1987, ostane odvoz 
nespremenjen 
- namesto v petek, 1. 5. 1987, bomo odvaža l i smeti v 
če t r t ek , 30. 4. 1987. 

DO Komunalno podjetje kamnik, p. o., 
Kamnik, Cankarjeva 11 
objavlja prosta dela in naloge: 

- voznika tovornega motornega vozila 
Pogoj i : - pok l i cna š o l a za voznike motornih vozi l 
- izpit C kategorije 
- 6 mesecev delovnih i zkušen j 

- avtomehanika 
Pogoj i : - pok l i cna š o l a za avtomehanike 
- 6 mesecev delovnih i zkušen j 

Prijave z dokazi l i pošl j i te v roku 8 dhi po objavi na 
Komuna lno podjetje Kamnik , Cankarjeva 11. 

šest let je bil poslanec v republi
ški skupščini, predsednik družbe
nopolit ičnega zbora občinske 
skupščine, bil je član občinskega 
komiteja Z K Š , eno mandatno 
obdobje pa tudi predsednik te 
organizacije. V Utoku jc najprej 
delal v oddelku za osebne dohod
ke, potem je bil referent osnov
nih sredstev, kasneje vodja f i
nančno računovodskega sektorja 
in nazadnje skoraj sedem let tudi 
direktor rovarne usnja Kamnik. 
Zaradi velikega nihanja gospo
darskih vplivov v usnjarski indu
striji, je (tako kot danes) prihaja
lo do občasnih težav. V najtež
jem položaju je bil Utok prav 
1976. leta. Del krivde za nastali 
položaj so občinske subjektivne 
sile naprtile tudi direktorju, ki se 
je potem s tistim letom upokojil , 
saj je v tistem času dopolnil tudi 
petintrideset let delovne dobe. V 
najinem pogovoru je Stane na 
prigovarjanje sicer nerad dodal le 
to, da mu je bila listo dobro šola. 
Takrat je namreč zvedel, kdo so 
njegovi resnični prijatelji, obe
nem pa je začel dvomiti v objek-. 
tivnost odločitev določenih ljudi. 

To so bili težki časi preizkušenj 
zanj, dodaja, vendar jc kljub te
mu, da je doživel velik življenjski 
poraz, predvsem pa izgubil za
upanje v d ružbo , nadaljeval z ak
tivnim delom. Seveda, povsem 
na drugem področju. Vključil se 
je v delo krajevne skupnosti, 
prav člani krajevnega odbora 
zveze borcev pa so prvi našli pot 
do njega. Akt ivno se je vključil v 
delo krajevne organizacije soci
alistične zveze, od 1984. leta je 
predsednik kamniškega Društva 
upokojencev član izvršnega od
bora Druš tev upokojencev Slo
venije za kamniško in domžalsko 
območje . Vse od ustanovitve 
1976, je tudi tajnik kegljaškcga 
kluba v Kamniku , aktiven je v 
krajevni organizaciji Rdečega 
križa, v podružnici izseljenske 
matice in nenazadnje, že dolga 
leta je član Planinskega društva. 
Oba z ženo sta namreč goreča 
ljubitelja planin, obiskala sta že 
večino slovenskih, pa tudi nekaj 
vrhov v ostalih naših republikah. 

Kot smo že omenili , je Stane 
Simšič tudi prizadeven dopisnik 
našega glasila. Redno piše o delu 
nekaterih naših društev in orga
nizacij, nekako v njegovi domeni 
pa so tudi krajevne skupnosti, 
njegovo delo in ljudje. Pravi , da 
je treba le kanček truda, da naj
deš pot do ljudi, za pristen stik z 
njimi po krajevnih skupnostih, 
kjer so še vedno entuziasti, pro
stovoljni aktivisti, katerih delo je 
treba d ružbeno ovrednotiti. Sta
ne je še povedal, da jc ob svojem 
pisanju o ljudeh in njihovih pro
blemih po krajevnih skupnostih 
začutil , da ljudje radi preberejo 
kaj o sebi, da tudi na ta način 
dobijo neko potrditev za svoje 
delo. 

Stanetu Simšiču žel imo še veli
ko let uspešnega dela na vseh, 
njemu ljubih področjih, še pose
bej pa, da bi še naprej ostal naš 
zvesti dopisnik. 

R O M A N A G R Č A R 

Konferenca mladih delavcev 
Mladi delavci so se slabo udeležili svoje sek-

cijske razprave. Prišlo je le šest delegatov os
novnih organizacij. V organizacijah mladih v 
O Z D so že več let razmere porazne, saj je 
večina osnovnih organizacij delno ali popolno
ma pasivnih. Če so žc aktivne, se povečini uk
varjajo s kulturo in špor tom, kar pa ni namen 
politične organizacije, ki zastopa interese mla
dih. Druge D P O ter organi samoupravljanja v 
O Z D iTajvečkrat zapostavljajo mladinsko orga
nizacijo in jo postavljajo na stranski tir. 

Delegati so opozorili na precej perečih pro
blemov. Glavna ugotovitev je bila, da položaj 
Z S M S v O Z D močno odstopa od temeljnih 
programskih usmeritev ter zastavljenih kongres
nih usmeritev. 

K o se v O Z D srečujejo s problemi, jih največ
krat ne znajo rešiti, saj mladi zelo slabo poznajo 
samoupravne poti reševanja problemov. Velik 
problem pa je tudi slaba obveščenost in nepo

polne informacije. 
Med zaključke, ki jih jc sprejela tudi konfe

renca in bodo tudi v letnem programu K M D . je 
zanimiva pobuda, da bi v primerih gradnje oz. 
nakupa stanovanj poiskali možnost nakupa 
gradbenega materiala brez obdavčenja ter brez 
posrednika, ki odvzame precejšen procent za 
svoje usluge. Pomembni sta še pobudi o raci
onalizaciji samoupravnih splošnih aktov v D O 
in T O Z D in pobuda, da bi imeli delavski sveti 
več besede pri kadrovanju poslovodnih or
ganov. 

Tekoče probleme bodo poslej pretresli na 
okroglih mizah. V kratkem bosta dve taki okro
gli mizi. V Titanu na temo samoupravnih sploš
nih aktov, in v S V I L A N I TU o delovnih razmer
jih s poudarkom na zaposlovanju mladih. 

Mogoče se pa le nekaj premika tudi med 
mladimi delavci. 

Programska konferenca 
OK ZSMS Kamnik 

Po nesklepčni konferenci 25. marca v Kamni
ku je bilo v Bohinju precej boljše, vsaj z. udelež
bo. Zato pa je bil zastrašujoč finančni plan, saj 
so mladi ugotovili, da je denarja za aktivnost iz 
leta v leto manj. Poleg sklepanja o predlogih s 
seminarja, je' bilo precej rečenega tudi o ekolo
giji- * 

Mladi moramo poiskati svoj prostor pri reše
vanju problemov varstva okolja. Predvsem bi 
bilo treba dvigniti kulturno zavest posamezni
kov, tudi med mladimi, in še posebej v delovnih 
organizacijah. 

Glede jedrskih elektrarn je konferenca meni
la , da je treba zbiranje podpisov proti graditvi 

jedrskih elektrarn prenesti in S l i N S R M na ce
lotno občino, nosilec pa bo O K Z S M S . Poleg 
tega naj bi spodbudili tudi ekološko gibanje, ki 
bo vključevalo tudi različne starosti in mlade 
strokovnjake. Akci ja za čisto okolje je zagotovo 
ena najpomembnejših akcij mladih in »starih« v 
letošnjem, pa tudi v naslednjih letih. Vprašanje 
je naš obstoj. 

Letošnji seminar jc bil po oceni udeležencev 
precej boljši od listin v prejšnjih letih. Ve l iko je 
tudi revolucionarnih sklepov. Jih bomo uresni
čili??? 

D A M J A N G L A D E K 

Odmevi, polemike, kritična 
mnenja... 
Š e enkrat: 
Prekinitev dela 
v Domu 
upokojencev 

V vašem glasilu sle 9. 2. 1987 
obširno pisali o sporu med mojim 
klientom. Janezom Pernušem, in 
Domom upokojencev Kamnik, v 
katerem naj bi delavci zaradi 
»protesta« proti odločbi Sodišča 
združenega dela SRS celo »pre
kinili delo«. Zal so bile informa
cije vašega novinarja (in komen
tarji) močno enostranske. Novi
nar pri tem ni niti skušal dobiti 
informacij in pojasnil od moje 
stranke. 

V resnici pa je Dom upokojen
cev neutemeljeno sprejel sklep, 
da moji stranki Janezu Pernušu 
preneha delovno razmerje, in si
cer dvakrat zaporedoma. Nobe
ne odločbe Sodišča združenega 
dela doslej niso izpolnili. 

Zaradi številnih in hudih krši
tev samoupravnih pravic (kršitve 
pa se še vedno nadaljujejo) se je 
moj klient sedaj obrnil (ponov
no) na Družbenega pravobranil
ca samoupravljanja v Kamniku s 
pobudo, da ustrezno svojim za
konskim pristojnostim ukrepa. 
Drugega izhoda očitno nima, saj 
odgovorni delavci v Domu za do
godke z dne 30. 1. 1987, t.j. t. i. 
»prekinitev dela«, kije bila v res
nici vnaprej pripravljen »spre
jem« delavca (ki jc prišel v skla
du s sklepom organa upravljanja 
Doma po posredovanju DPS 
Kamnik in izrecnem predhod
nem dogovoru z direktorico Do
ma tov. Žerko Marto), kakor tu
di za predlaganje nezakonitih 
sklepov in neizvajanje odločb so
dišč združenega dela ne bodo no
sili (vsaj v okviru same organiza
cije) prav nobene odgovornosti. 

ODVETNIK 
INGO PAŠ 

Poškodovan 
spomenik 
na Perovem 

Niso ravno redki primeri, ko 
ncugotovljanje sile ponoči lomijo 
prometne znake, razbijajo cvet
lična korita, rujejo betonske 
ograje in packajo po zidovih. Tu
di ob spomenike se spotikajo, jih 
mažejo z barvo ali jih poškodu
jejo. 

Tako je bil pred nekaj meseci 
poškodovan spomenik Miklavči-
ču in Mlakarju na Perovem. Trije 
oblikovani granitni stebri so bili 

izruvani in odvrženi v Bistrico. 
Dejanja ni storil en človek, pač 
pa je bilo skupinsko delo. S tem 
so storilci povzročili mestu Kam
nik materialno škodo iz kulturne 
dediščine mesta pa iztrgali ka
menček iz mozaika. Tisti, ki so 
oskrunili spomenik, so poteptali 
prelito slovensko kri, ki jo jc na
silno iz.lil iz telesa občana Kamni
ka naš sovražnik. Četudi komu 
spomenik določene simbolike nič 
ne pomeni, pa vendar je okras 
okolice, ljudstvu pa daje težo 
kulturne bitnosti. 

Odkar živi človeški rod si je 
postavljal spomenike. Na tahačin 
je hotel ovekovečiti in posredo
vati svojo kulturo, svoj boj za 
obstanek naslednjim rodovom. 
Vsaka generacija po svoje časti in 
postavlja spomenike pomemb
nim ljudem, svojemu boju in raz
voju določenega obdobja. V du
hu tega izročila tudi generacija, 
ki je preživljala dve vojni, po
stavlja spomenike svojim juna
kom in žrtvam. Naj si kdorkoli 
po svoje razlaga postavljanje spo
menikov in obeležij NOB iz idej
nega odpora ali barbarske podiv
janosti, preteklost bo ostala neiz
brisna. Najbolj žalostno pa je, da 
to počno posamezniki zdaj, ko 
bo že kmalu minilo pol stoletj, 
kar smo morali sprejeti boj za 
narodno samoohranitev. Naša 
vojna preteklost je vklesana v ka
men, zapisana v knjige in posne
ta na filmski trak. Tega ne more 
nihče več izbrisati, ne idejni na
sprotnik in ne barbar dvajsetega 
stoletja. Tudi Trubarjeve sloven
ske besede, zapisane v katekiz
mu, ni mogla spraviti s sveta ne 
cerkevena in ne posvetna go
sposka. 

A. KONDA 

Stari grad -
si še ponos 
Kamničanov 

Nekoč, v starih, davnih časih, 
so na Starem gradu zaspale zlate 
zvezdice zaspanke, ki spijo, spi
jo, spijo, trdno spijo še danes. 
Vsako noč sanjajo o občinskem 
princu v limuzini, ki bi jih prebu
dil iz trdnega, mučnega spanja. 
Vsa kraljestva poznajo speče 
zvezdice, lepotice, a do danes se 
še ni našel pogumni princ, ki bi 
znal prodreti v to trdnjavo trdne
ga spanja in jih prebuditi. Z vsa
kim dnem pa se trni vse bolj ra
zraščajo in še tesneje oklepajo 
trdnjavo spečih lepotic. 

Stari grad, ki je svoje čase slu
žil grajski gospodi, danes neza
držno razpada. Staro grajsko ob

zidje, ki ga je žc dodobra načel 
zob časa, glasno kliče po preno
vi. Tudi zgradba, ki je nekoliko 
mlajša, ni okras Starega gradu. 
Temu se pridružuje še zapuščena 
in zanemarjena okolica. 

Vendar, Stari grad ni bil vedno 
tak. Se naši starši ga pomnijo kot 
prav prijeten kraj za preživljanje 
nedeljskih popoldnevov. Mora
mo si priznati, da bi z nekaj truda 
Stari grad to lahko spet postal. 
Pa kaj ko ni denarja za obnovo 
obzidja, za prenovo in preuredi
tev gostišča! Da, žal jc pri nas 
ponavadi tako, da za dobro na
ložbo zmanjka denarja. Pa ven
dar bi bila obnova Starega gradu 
za turistični sloves Kamnika še 
kako pomembna. 

Stari grad ima zelo zanimivo 
zemljepisno lego. Z lepo urejeno 
postrežbo bi lahko postal zelo 
obiskan kraj nedeljskih izletni
kov in sprehodnikov. Do gradu 
jc speljana tudi cesta, ki pa bi jo 
bilo treba popraviti; potem bi se 
nedeljskih piknikov lahko udele
ževali tudi tisti, ki na izlete ne 
hodijo peš. Poleg tega bi bil ta 
kraj lahko tudi izvrstna turistična 
točka, ki poleg svežega zraka nu
di enkraten razgled tako na 
Kamniške Alpe, kot na mesto in 
njegovo okolico. 

Očitno pa se tisti, ki bi morali 
o tem najbolj razmišljati še ne 
zmenijo zanj. Lahko pa se zahva
lijo prvemu lastniku gradu, ki je 
dal grad sezidati na ta odmak
njen kraj. Tako vsaj ne dela sra
mote sredi mesta, kot nekatere 
druge stare stavbe. 

M. V. 
Turistični krožek 

F. Albrehta, Kamnik 

Prodam bobne slingerland 
in binson 8 kan. 200 W. Šraj 
Jože , M . Blejca 18, Kamnik. 

Dva fanta iščeta sobo na 
območju Kamnika. Lahko 
tudi pomagata. Za 6 mesecev 
nudita predplačilo. Jurič Ju
re, Matije Blejca 4, Kamnik 

Iščemo inštruktorja, ki bi 
vsak dan na našem domu in-
štruiral učenca 6. razreda os
novne šole (vse predmete). 
Tel. 831-050. 

Prodam dve krzneni jakni 
iz nutrije (temno rjava in 
drap) št. 38. Informacije na 
tel. 832-355 od 18. do 20. 
ure. 



Revija kamniških 
gledaliških skupin 

Od 2. do 4. aprila seje v dvo
rani kina Doma Kamnik in Kul
turnega doma na Duplici zvrstilo 
osem gledaliških predstav, kar je 
bilo po nekajletnem mrtvilu v 
Kamniku za ljubitelje gledališča, 
predvsem amaterskega, prava 
poslastica. 

Revija gledaliških skupin, ki jo 
je organiziral Odbor za gledali
ško dejavnost pri Zvezi kulturnih-
organizacij Kamnik, je bila prav
zaprav prva te vrste v naši občini. 
Predstavitev gledaliških skupin, 
ki delujejo v amaterskih kultur
nih društvih v nekaterih krajev
nih skupnostih, je le del prikaza-
in prizadevanja sodelujočih, vse 
ostalo je skrito za odrskimi de
skami, bi lahko rekli. Pa pustimo 
to za kasneje, ko bo o teh in 
podobnih problemih spregovoril 
predsednik odbora za gledališko 
dejavnost pri Z K O , Franc Štebe. 

Povezovalca in usklajevalca 
vseh aktivnosti v zvezi z revijo sta 
bila strokovna delavca na Z K O 
in nedvomno je tudi njuna zaslu-

'ga, da je omenjena revija, sicer 
na račun neštetih ur dela pri pri

pravi in izvedbi predstav, dokaj 
uspešno potekala. 

Tone Ftičar, strokovni delavec 
pri Z K O nam je ob tej priložnosti 
povedal naslednje: »Nedvomno 
je več vzrokov, ki so v zadnjem 
desetletju privedli gledališko de
javnost v Kamniku iz dokajšnjc 
razvitosti na zelo skromno raven. 
Iščemo jih lahko tako v nezadrž
nem prodoru televizije, ki ljudi 
prikuje na udobne fotelje, kjer 
pasivno spremljajo bolj ali manj 
kulturne programe, kot tudi v 
pomanjkanju strokovnih kadrov 
in drugih možnost i , ki jih gleda
lišče potrebuje za obstoj. Ne si
cer povsod, a v mnogih okoljih, 
kjer je v preteklosti ljubiteljska 
dejavnost bila živa in živahna, so 
odrske luči za lep čas ugasnile.« 

Zveza kulturnih organizacij je 
za to prireditev za silo usposobila 
gledališki oder v kinu D o m ; za
menjali so zavese, prcpleskali za-
odrje in poskrbeli za dobro 
osvetlitev. V Z K O so pripravili 
tudi imeniten gledališki list — 
zloženko na črni podlagi, z re
produkcijo grafike kamniškega 
slikarja Dušana Lipovca, v kate-

Obisk pri tovarišici 
Veršnikovi 

Hladen veter se nam je zagnal 
v obraz, ko smo stopale proti 
Selam nad Kamnikom. Izza goz
da nad hribom seje prikazalzvo-
nek, ki nam je naznanil, da ni
smo več daleč od vasi. Namenje
ne smo bile k tovarišici Veršniko
vi, upokojeni učiteljici. Zelo pri
srčno nas je sprejela in hitro je 
stekel pogovor. 

Doma je iz Polja pri Ljubljani. 
V družini je bilo devet otrok. K o 
je obiskovala šolo, so jo učili do
bri učitelji. Po končanem študiju 
je bila dodeljena v šolo na Sclah. 
Najprej se je srečala z Jakom Šu-
šterjem, tedanjim mežnarjem in 
organistom, ki ji je povedal, 
kakšno je življenje na vasi. Sta
novanje je dobila v župnišču. Te
danja učiteljica Marinka Rožiče-
va je bila vesela mlade tovarišice, 
ki ji bo pomagala pri učenju in 
vzgoji sto šestnajstih otrok. Spr
va je bilo težko. Učenci so se 
slabo učili, ker so morali veliko 
pomagati doma in niso imeli časa 
za šolo. Tudi papirja jim je pri
manjkovalo, zato jim je tovaišica 

, včasih dala kar papirnate vrečke. 
Pozimi je bilo v šoli zelo hladno, 
navadno le 7°C in nikoli več kot 
16°C. Hodila je peš na konferen
ce v Kamnik. Tudi v dežju in 
snegu. Skoraj nikoli se ni peljala 
z avtobusom. Prva leta je učila 
po ves dan. A bila je srečna, ker 
je imala šolo in svoje delo zelo 
rada. 

Ve l iko je delala v družbenih 
organizacijah. Pisala je zapisni
ke, bila porotnica na sodišču, vo
dja dramske skupine, delala je 
pri R K . Večkra t so k njej hodile 
mlade učiteljice na prakso. Kajti 
tovarišica Veršnikova je bila pri 
svojem delu na tančna , vestna in 
stroga. Včasih ji je bilo malo žal, 
da ni študirala naprej. M e n i , da 
je učiteljski poklic premalo ce
njen. A kljub temu bi se še en
krat odločila za to delo. Delo z 
otroki jo je vedno veselilo in naj
bolj je bila srečna, če so vsi učen
ci izdelali razred. 

O današnji mladini meni, da je 
dobra, čeprav so tudi izjeme. 
Mladina je bodočnost in treba ji 
je zaupati. Mlad človek se mora 
zavedati, da se uči zase. 

Tovarišici Veršnikovi tudi v 
pokoju ni dolgčas. Rada bere 
knjige, plete, rešuje kr ižanke. V 
veliko veselje pa soji vnuki. Več-_ 
krat pa še tudi v šoli priskoči na 
pomoč in takrat se med otroki 
spet pomladi. 

Še veliko nam je povedala in 
občudovale smo njeno vedrino, 
preprostost in voljo do dela. 

Pod večer smo krenile po poti 
proti avtobusni postaji in nato v 
Kamnik. Snežni vrhovi so se beli
li v zahajajočem soncu. Z a nami 
je bilo lepo doživetje, ki ga lahko 
ustvari le človeška toplina in ob
čudovanje. 

Lidija Zavosnik, 6.r. 
Gabrijela Dežman , 8.r. 

O Š T . Brejca 

rem je predstavljen program 
osmih gledaliških skupin, nave
dene vloge v posameznih pred
stavah in seveda tudi njihovi 
glavni igralci. Z a celotno organi
zacijo in izvedbo omenjene prire
ditve je Zveza kulturnih organi
zacij Kamnik porabila približno 
1,5 milijona dinarjev. 

Namen revije gledaliških sku
pin vsekakor ni bil tekmovanje 
ali ocenjevanje posameznih gle
daliških skupin, ampak prikaz 
dela v letošnji sezoni, medseboj
no spoznavanje sodelujočih in iz
menjava izkušenj. A l i drugače, 
glavni namen je bil predvsem re-
afirmacija kamniškega teatra in 
popularizacija te zvrsti kulturne
ga delovanja naši občini. 

»Kljub temu, da odziv gledal
cev ni bil pretirano velik — 
predvsem popoldanske predsta
ve, ki smo jih namenili predvsem 
šolski mladini, niso bile preveč 
spodbudno obiskane — mislimo, 
da je bila prireditev smiselna. 
Vedeti pa moramo tudi, da oživ
ljanje, spodbujanje in vsakršni 
novi vzgibi in prizadevanja ne 
morejo roditi uspehov čez noč. 
Tudi pri nas jih niso. V nekajlet
nih prizadevanjih predanih zane
senjakov, posameznikov, režiser
jev, organizatorjev, mentorjev, 
igralcev in drugih, ki v tem kul
turnem početju sodelujejo, pa so 
vidne spremembe. Gledališče je 
po mojem na pravi poti, da zaživi 
in živi. Seveda ob nenehnem 
oplajanju, vlaganju novih napo
rov, spodbujanju in tudi s po
močjo akcije, kakršna je bila re
vija gledaliških skupin.« je še 
vedno pod vtisom organizacijsko 
zahtevne prireditve dejal njen 
koordinator Tone Ftičar. 

Vse skupine nimajo enakih 
možnost i , kar zadeva prostor, 
opremo in sredstva. Tudi izbira 
primernih del ni preprosta, saj 
vemo, da manjka novejših doma
čih in tujih del, ki jih v naših 
pogojih lahko razumljivo pred
stavimo, so bile besede predsed
nika odbora za gledališko dejav
nost, Franca Štebeta , na zaključ
ni prireditvi, kjer so nastopajo
čim skupinam podelili tudi priz
nanja in grafiki Dušana Lipovca. 
Priznanja je izdelala mentorica 
likovnega društva Kamnik Lojz
ka Kovač. Gledališke skupine: 
K D Srednja vas, K D Motnik , 
dramski krožek šolskega kultur
nega društva S E N Š R M , K D L 
Cankar Šmar tno , Mladinsko kul
turno društvo Pedenjmožic, K D 
J . Čebulj Komenda, K D Zgornji 

Predsednik Zveze kulturnih organizacij občine Kamnik TONE LIPOVŠEK izroča priznanje režiserju 
gledališke skupine KD Svoboda Duplica FRANCU ŠTEBETV. (Foto: Drago Stefula) 

Tuhinj, in D K D Svoboda Dupl i 
ca so si po najboljših močeh pri
zadevale, da bi odrsko delo, ki so 
se ga lot i l i , predstavile čimbolj 
uspešno in razumljivo. 

Čisto na koncu pa šc nekaj be
sed iz zaključnega govora pred
sednika odbora za gledališko de
javnost, Franca Štebeta: »Preden 
je neko odrsko delo pripravljeno 
za uprizoritev, je potrebno precej 
časa in truda; najprej z. iskanjem 
primernega gledališkega dela z 
ozirom na zasedbo v skupini, na 
opremo naših amaterskih odrov, 
izbrati je treba tudi ustrezen na
slov, delo, ki bo ljudi pritegnilo 
in po možnosti obravnavalo ak
tualna dogajanja v našem času in 
prostoru, skratka, ki nekaj pove
do. Potem pa se začne sicer zani
mivo, vendar zelo zahtevno obli
kovanje in graditev predstave, 
saj zahteva gledališko delo vsaj 
25 do 30 vaj, to pa pomeni prav 
toliko večerov po nekaj ur, ki jih 
sodelujoči žrtvujejo v čast boginji 
Tali j i . Uloge navadno študirajo 
še doma, kajti verjemite mi , da 
celo za poklicne igralce ni vedno 
preprosto zlesti iz ene kože v 
drugo, se poistovetiti z vlogo in 
jo čimbolj prepričljivo predstaviti 
na odru. Zato je gledališče za nas 
amaterje precej zahteven konji
ček, ki pa ga vselej poskušamo 
bolj ali manj uspešno zajahati, pa 
čeprav je naše vsakdanje delo po
polno nasprotje tega. Ravno v 
tem nasprotju pa je glavni čar, 
zanimivost in smisel našega delo
vanja.« 

R . G . 

Simbolika v lesu 
Nedavno so v razstavišču Ve

ronika zaprli razstavo Mome Li
sičica. Razstavo je organizirala 
ZKO Kamnik. Lisičić je sicer li
kovni samouk, vendar avtodi-
dakt v najžlahtnejšem pomenu te 
besede. 
Lisičić kot pedagog telesne vzgo
je pozna in se vsak dan srečuje z 
gimnastičnimi, plesnimi, skratka 
športnimi prvimani. Te transfor
mira v svoje plastike, ki nosijo 
naslove: Met kopja, Po startu, 
Prednožka , Tek čez ovire, Piru
eta, Harmonija v duetu itd. 
Izredno zanimiva ih likovno pre
čiščena je skulptura z naslovom 

Preskok. Govorimo, kot da gre 
za klasično kiparstvo ali rezbar
stvo (Lisičičevo delo lahko opre
delimo pod oba pojma), vendar 
je njegov likovni svet drugačen. 
V slučajno najdenih koreninah in 
vejah odkriva in vzame tisto, kar 
ga asociira na človeško figuro. 
Te, lahko bi rekli arhetipe, preo
blikuje v umetnostne izdelke -
»človeška telesa v špor tnem giba
nju«. Z odvzemanjem, dodaja
njem, rezbarjenjem, brušenjem 
dobi zaželen objekt in ga nato 
večinoma patinira oziroma lakira 
v temno, včasih pa kot antipod 
ali kontrast pusti figuro svetlo, v 

naravnem tonu lesa. 
Tu si podajata roko kot ustvar

jalca narava in človek. Priroda 
naredi, človek dodela, oplemeni
ti v likovno konstrukcijo. Na tej 
stopnji umetniškega opredmete
nja postanejo Lisičičeve figure, 
drsalci, tekači , atleti, telovadci, 
plesalci itd. simboli, ki so se za 
hip ustavili v gibanju, govore s 
kretnjo in živijo svoj svet. V tej 
fazi ustvarjanja M o m o Lisičić 
presega klasični amaterizem in 
gre naprej, v čudoviti svet umet
nosti. 

D U Š A N L I P O V E C 

Razstava Vide Slivniker-
Belantič 

Do konca aprila bo v Interierovem razstavnem prostoru razstava 
del akademske slikarke Vide Slivniker-Belantič. Znana slovenska 
slikarka, rojena 1945 v Radljah ob Dravi, je imela do sedaj že 27 
samostojnih razstav in je dobitnica večih nagrad in priznanj. Priču
joča razstava v Stolovem prodajnem salonu na Duplici pa je bila 
zadnja pred njeno razstavo v New Yorku. 

Na otvoritvi, ki je bilo 10. aprila, je nekaj uvodnih besed o 
slikarkini umetniški poti in njenem izraznem bogastvu povedal 
umetnostni zgodovinar dr. Milček Komelj. Na otvoritvi je bila po 
krajšem kulturnem programu, v katerem je na električnih orglah in 
saksofonu Lado Jakša pričaral kanček Pariza (tudi na slikarkina 
dela ima Pariz in njegova svetloba poseben vpliv), predstavljena 
slikarkina grafična mapa Pariški triptih. 

(Foto: R. Grčar) 

Namišljeni bolnik 
Namišljeni bolnik — to že , bo

ste rekl i , toda tokrat je bil nami
šljeni zdravnik. Čudno? 

V Mostah smo bili zopet gosti
telji. Predstaviti so se nam prišli 
člani kul turno-umetniškega dru
štva sosednje krajevne skupnosti, 
s Komende. 

Večinoma mladi igralci so nas 
popeljali v dogajanje družine , 
kjer pokličejo na dom zdravnika, 
da bi ozdravil nenavadno bolne
ga sina. Zdravnik (seveda ne pra
vi) res pride. Vljuden in odkrit je 
do vseh, vsi sc mu zaupajo, mi
sleč, da jim bo s svojimi terapija
mi pomagaj. 

Ubogi zdravnik, psiholog bi 
lahko rekli, se večkrat znajde v 
skoraj nerešljivih situacijah — se
stra pacienta mu postavlja zelo 
konkretna vprašanja na temo 
»njegovih raziskav«, on pa o tem 
ne ve ničesar, a le-tega ne sme 
pokazati. 

Problem nastane, ko se pojavi 
pravi zdravnik, po besedah nami
šljenega zdravnika je to le eden 
njegovih bolnikov. Zdaj se vloge 
zamenjajo: hišni zdravnik posta
ne bolnik, seveda zato, da reši 
sebe, izve pa za metode zdravlje

nja. Sc naprej se pretvarja — to
da na koncu se mora vsa stvar le 
nekako razvozlati. Skozi zaupa
nje in zelo dobre odnose z »nami
šljenim« zdravnikom pripelje ce
lo do tega, da mu člani družine , 
ko prizna, da v resnici sploh ni 
zdravnik, ne verjamejo, srečna 
pa je hči — razkrinkala je lopo
va. O b vsem tem pa je v zagati 
celo pravi zdravnik, saj je priča 
dogodku, kakršnega je sam pred
videval šele čez dolgo časa — sin, 
sicer zelo bolan (seveda ne v res
nici) ozdravi v nekaj dneh (vzrok 
njegove bolezni: poneverjanje 
denarja). 

»Konec dober, vse dobro ,« 
pravimo. Toda ta igra je igra nra
v i , igra značajev, pravzaprav 
igra, ki pr ikaže, kaj vse je človek 
sposoben storiti, če hoče doseči 
svoj namen — zato pa so marsik
daj osleparjeni prijatelji, ljudje, 
ki ga obkrožajo. Torej se postav
lja vprašanje: zaupati sočloveku 
ali pa mu sploh ne verjeti in živeti 
v stalnih dvomih o resničnosti 
njegovega vedenja? 

Tol iko o tej igri, več o K U D 
Komenda pa naslednjič! 

T A T J A N A S I V E C 

Ščuke pa ni 
»Ščuke pa ni , ščuke pa ne . . . « 

Kako znan nam je ta stavek, celo 
kot naslov, bi lahko rekli . Pa še 
res je! Pred časom smo gledali na 
televiziji nadaljevanko Toneta 
Partljiča s tem naslovom. Igrali 
so poklicni igralci, ki se dobro 
spoznajo na gibe, mimiko, go
vor, skratka — prelevijo se v vlo
ge, ki so j im zaupane. 

V drugi polovici marca pa se je 
pri nas v Mostah in v Komendi 
pojavil plakat z naslovom »Ščuke 
pa ne«, ki je vabil na ogled pred
stave amaterskega kulturno-
umetniškega društva iz Duplice 
pod vodstvom režiserja Franca 
Štebeta . 

Dobra igra nastopajočih nas je 
potegnila, da smo obudili spomi
ne na Partljičcve junake. Prepri
čali so nas, čeprav sicer sami do
bro vemo, kako prilagodljivi, se 
pravi, enkrat dobri za vse okrog 
nas, spet drugič sami zase, znajo 
biti , oprostite — znamo biti. Pr i
lagodimo se lahko vsaki situaciji: 
v veseli družbi tudi sami postane
mo neizmerni veseljaki, ko pa je 
glavno vprašanje denar, vsi govo

rimo le o denarju, prijateljstvo 
nam kar naenkrat ni mar (celo 
možu in ženi ne), ko pa se zopet 
znajdemo v krizi , skušamo skup
no, kot dobri prijatelji, reševati 
probleme. 

V tej igri se končno vsi poveže
jo med seboj, ko čakajo na vesti 
o nenadno izginulem, razočara
nem sodelavcu, vojnem borcu, ki 
ni prejel zaslužene nagrade — 
tako trdi njegova žena. K o pa se 
le-ta pojavi, je vse v najlepšem 
redu — to je treba proslaviti, se
veda kot prijatelji. 

Vsebina nam je znana, dialogi 
tudi, še zlasti »samo ne nocoj, 
kdaj drugič, samo ne nocoj!« 
nam je ostal živo v spominu. 

Tako so nas dupliški amaterski 
igralci popeljali med igralec igral
cev (vsak igra vlogo, ki mu v 
tistem trenutku najbolj odgovar
ja), hkrati pa smo si lahko izpra
šali vest, če delamo prav oziroma 
zakaj delamo narobe, če se tega 
sploh zavedamo! Vredno razmi
sleka, kajne?! 

T A T J A N A S I V E C 



Praznik dela vam čestitajo Novost v tehnologiji izdelave orodij 
Delovni kolektiv 
JATA TOZD REJA - OE DUPLICA 
Priporočamo se za nakup 

DRAGO KOVAČIČ 
instalacije za vodovod, centralno kurjavo, 
sončne naprave 

Kersnikova 8, 61240 Kamnik, 
tel.:(061)831-382 

Zavarovalna skupnost Triglav PE Mengeš 
PREDSTAVNIŠTVO KAMNIK 
Gregorčičeva 2, tel. 831-261 
nudi 
premoženjska in osebna zavarovanja. 

kemijska industrija K A M N I K n «,,<,. 

izdeluje: 
- amonitratna, praškasta, vodoplastična in 
metanska razstreliva 
- prenosna skladišča za razstrelivo 
- počasi gorečo vžigalno vrvico 
- črni smodnik 
- prižigala za miniranje 
- signalna in razna pirotehnična sredstva za 
civilno zaščito in SLO 
- aluminijske paste in prahove raznih vrst 
- ekstrudirane, polietilenske in 
polipropilenske folije, rokave in vrečke raznih 
vrst in dimenzij, tiskane in netiskane 

Že več let v Titanu želimo sle
diti novostim v tehnologiji za iz
delavo orodij. Z nabavo obdelo
valnega centra po principu elek
trične žične erozije ROBOFIL-
400 so zamisli postale resničnost. 
To pomeni, da smo začeli v pro
izvodnjo uvajati računalniško 
podprto proizvodnjo, kije za nas 
v praksi novost, teoretično pa 
dobro poznana komponenta v 
sklopu kibernetizacije dela. 
(CAD, CAPP, CAM sistem) 

Elektrocrozijska obdelava je 
sodoben postopek obdelave ko
vin, k i se je že povsem uveljavil 
in je zaradi svoje ekonomičnost i 
spodrinil konvencionalno meto
do obdelave kovin, predvsem pri 
izdelavi kompliciranih orodij za 
različne namene. Pri prvotnih -
starejših tipih strojev je bila elek
troda oblikovno izdelana v želeni 
obliki utora, k i je bil izdelan z 
enostavnim pomikom elektrode 
v material. Pri novejših strojih pa 
se elektroda - to je tanka žica -
pomika v smeri lastne osi, med
tem ko se obdelovanec premika 
po vnaprej programirani smeri, 
odvisno od želene oblike utora. 
Na ta način lahko elektroerozij-
sko izrezujemo komplicirane 
oblike pri izdelavi orodja in dru
gih delov. Pr i tem načinu crodi-
ranja odpade izdelava komplici
ranih elektrod, zato je ta način 
obdelave kovin zelo produktiven 
in ekonomičen in ni Čudno; da je 
v praksi povsem spodrinil ustalje
ni način izdelave orodij. 

Oblikovalni center za obdela
vo po principu električne žične 
erozije R O B O F I L 400 švicarske 
firme C H A R M I L L E S sestavljajo 
naslednji sklopi: 

- stroj v ožjem smislu 
- sistem za upravljanje 
- sistem za prečiščevanje in 

cirkulacijo dielektrikuma 
- generator električnih im

pulzov ter 
- mikroračunalnik , s pisal-

nikom 
Najvažnejši elementi stroja v 

ožjem smislu so 
- koordinatna delovna miza s 

pogoni za posamezne osi obde
lave 

- naprava za pogon in vode
nje žice 

Učenke glasbene šole 
niso vadile zaman 

Letos je kamniška glasbena šo
la sodelovala kar na lepem števi
lu snemanj, glasbenih revij in re
publiških tekmovanj. Na takih 
nastopih se najbolje pokažejo 
večletni napori in prizadevanja 
učencev, in seveda tudi njihovih 
profesorjev. O tovrstni aktivno
sti Glasbene šole Kamnik smo se 
pogovarjali z ravnateljem, Fran
cem Lipičnikom, in profesorico 
klavirja, Martino Bolite. 

O d 24. do 27. februarja so po
tekale republiške revije glasbe
nih šol ljubljanske regije. Revij v 
Ribnic i , Grosupljem, Trbovljah 
in Lit i j i se je kamniška glasbena 
šola udeležila s po dvema glasbe
nima točkama. T o je bila tudi 
edina glasbena šola na teh revi
jah, k i je na vseh nastopih sode
lovala z dvema točkama. Učenci 
so se predstavili s skladbami slo
venskih skladateljev Kar la Pa
horja, Marjana Lipovška in 
Kamničanov Milana Potočnika 
in profesorja V i l k a Ukmarja. 
Kamniški učenci so se na reviji 
dobro odrezali, komisije pa je za 
glasbeno revijo treh dežel predla
gala Kamničanko Evo Bohte. 
Najpomembnejše tekmovanje je 
bilo od 11. do 15. marca v Tito
vem Velenju, kjer je bilo 16. re
publiško tekmovanje učencev in 
š tudentov glasbe. Na priredi
tvah, katerih organizator sta bila 
Zveza društev glasbenih pedago
gov in Skupnost glasbenih šol 
Slovenije, je sodelovalo 500 tek
movalcev iz 26 glasbenih šol in 
akademije za glasbo. S klavirski
mi nastopi je tekmovalo 60 glas
benikov, prav v tej skupnosti pa 
so sodelovale tudi štiri učenke iz 
Kamnika pod strokovnim vod
stvom profesorice Martine Boh
te. Učenci in študenti glasbe so 
tekmovali v starostnih kategori
jah, in ker je bil program enako 

zahteven za vse, naj poudarimo 
le to, da so kamniške glasbenice 
igrale snov takorekoč za štiri leta 
naprej. Vadile pa so že od začet
ka decembra, dan za dnem, tudi 
ob sobotah, nedeljah in prazni
k ih . Ne profesorica ne učenke 
niso imele prav nič zimskih počit
nic. Rezultati napornega dela so 
se pokazali že na generalki, ki so 
jo februarja pripravili v dvorani 
kamniške glasbene šole. Njihov 
nastop je bil brez napake in do
kazale so, da so za to tekmovanje 
res zrele. 

»Profesorica Bohtetova je v 
delo z učenkami resnično vložila 
veliko truda, vse svoje znanje, 
t akorekoč sebe samo. Dejansko 
je za to tekmovanje naredila več , 
kot pa lahko pričakujemo od 
profesorja na glasbeni šoli,« je 
dejal ravnatelj Franc Lipičnik. 

»Res , da je bilo vloženega veli
ko dela in znanja v pripravo ce
lotnega programa za to tekmova
nje, pa vendar vso pohvalo zaslu
žijo predvsem moje prizadevne 
učenke : Nataša Bider, Nada Ca
ric in Urša Drčar , učenke 4. ra
zreda klavirja, k i so v Titovem 

Pri izdelavi sveč takoj za
poslim žensko srednjih let. 
Svečarstvo Štele, Titov trg 7, 
Kamnik. 

P O P R A V I L O šivalnih 
strojev. Tel. 832-315 (ves 
dan) ali popoldan od 15. do 
17. ure na naslov Rudi Galin, 
Župančičeva 3, Kamnik. 

M O N T A Ž A T V anten. Zi-
belnik Matija, Zavrti 5, Men
geš, tel. 737-194. 

Velenju nastopale v prvi katego
riji in Eva Bohte, 6. razred kla
virja, ki je nastopila v drugi kate
goriji. Vse štiri so zelo dobro 
igrale in ob koncu dobile tudi 
zaslužene pohvale. To tekmova
nje jih je tudi dodobra prekalilo, 
ob pripravah nanj so zelo napre
dovale, pri čemer tudi niso naj
bolj pomembni rezultati tekmo
vanja. Pridobljenega znanja j im 
ne more nihče odvzeti!« je dejala 
Martina Bohte in ob tem pouda
ri la, da priprave na taka tekmo
vanja močno povežejo profesorje 
in učence , kot tudi njihove star
še , ki j im gre ob vsem tudi poseb
na pohvala. 

Program, k i so ga učenke kam
niške glasbene šole naštudirale 
za republiško tekmovanje, name
ravajo predstaviti Kamničanom 
ob dnevu mladosti, predvidoma 
med 18. in 22. majem, v dvorani 
nad kavarno »Veronika«. 

Učenci glasbene šole so se le
tos udeležili tudi že dveh radij
skih snamanj za oddajo »Iz naših 
glasbenih šol«. V eni se se pred
stavili solisti, v drugi pa bodo 
predstavili komorno glasbo. 

Poleg že omenjenih nastopov 
so učenci kamniške glasbene šole 
nastopali po kamniških delovnih 
organizacijah, v kinu D o m Kam
nik, v Komendi so imeli skupni 
koncert s Koroškimi Slovenci, 
nad kavarno Veronika so imeli 
dobrodelni koncert za Rdeči 
križ, dvakrat so nastopali na On
kološkem inštitutu v Ljubljani, 
imeli pa so tudi nastope izobraže
valnega značaja na vseh kamni
ških osnovnih šolah. Izkazali pa 
se niso le učenci , ampak tudi pe
dagogi Glasbene šole Kamnik , ki 
so na začetku šolskega leta nasto
pali na prireditvi ob dnevu pro
svetnih delavcev. 

R O M A N A G R Č A R 

- naprava za rezanje z žico 
pod koti od 0 do 30° ter 

- naprava za avtomatsko vde-
vanje žice 

Robofil-400 firme C H A R 
M I L L E S je sodoben obdelovalni 
center, ki je opremljen z C N C 
(numeričnim upravljanjem s po
močjo računalnika) sistemom za 
avtomatsko upravljanje vseh 
glavnih in pomožnih funkcij ob
delovalnega sistema. Na ta način 
je ustvarjeno popolnoma avto
matizirano delo programiranega 
obdelovalnega centra, kar omo
goča izkoriščanje stroja v tretji 
izmeni, ob vikendih in praznikih 
brez nadzora oziroma brez pri
sotnosti posluževalca. To pa tudi 
bistveno povečuje ekonomičnost 
obdelovalnega centra. 

V glavnem sta C N C krmiljeni 
dve skupini parametrov: 

- geometrijski parametri, k i 
so vezani na konture izrezov ob-
delovanca (gibanje mize oz. ob-
delovanca v x in y smeri) ter na
gibanje žice 

- parametri delovnega proce
sa stroja (nastavitev in kontrola 
parmetrov delovanja stroja, ge
neratorja električnih impulzov in 
sistem za prečiščevanje in cirku
lacijo dielektrikuma. 

Pri elektroerozivni obdelavi z 
žico se kot dielektrik uporablja 
dejonizirana voda, ki se pridobi
va iz običajne vode z odstranitvi
jo mineralnih snovi, s čimer do
sežemo njeno elektroneprevod-
nost. Najvažnejše naloge dielek-
trika so: 

- ustvari maksimalno elek
trično upornost med žico in ob-
delovancem 

- izpira elektroerozivne od
padke z območja rezanja, hladi 
in dejonizira 

- izboljšuje drsne lastnosti na 
vodilih žice in kontaktih za do
vod električne energije. 

Sistem za prečiščevanje in cir
kulacijo diclektrika mora: 

- zagotoviti zadostno količi
no in pritisk dielektrika 

- prečistiti in dejonizirati 
umazani dielektrik 

- hladiti dielektrik 
- avtomatsko kontrolirati in 

vzdrževati zahtevano elektrone-
prevodnost dielektrika 

Naloga generatorja je, da iz
menični tok iz omrežja pretvori v 
tok z impulzno karakteristiko, s 
katerim se potem napajata obde
lovanec in elektroda (žica). O d 
nastavitve parametrov na gene
ratorju je odvisna tudi kakovost 
(hrapavost) izrezanih površin. 

Kljub vsej avtomatizaciji pa je 
stroj neuporaben, če mu ne po
sredujemo pravilnih podatkov. 
Svoje želje moramo izraziti v 
»stroju razumljivem jeziku«. To 
je jezik »ISO«, ki ga razumejo 
numer ično krmiljeni stroji. Zapis 
v jeziku ISO (programiranje) je 
mogoče neposredno na stroju. 
Primeren je za enostavne oblike, 
ki jih žel imo izrezati. Bolj kom
plicirane oblike izreza obdelo-
vancev programiramo s pomočjo 
namiznega računalnika O L I 
V E T T I M 44. K e r je pri naših 
orodjih teh oblik veliko, je bilo 
nujno nabaviti tudi ta računalnik. 
Sestoji se iz mikroračunalnika 
C P V s pisalnikom, terminalske 
enote (ploter) in luknjača traku. 
Na podlagi tehnične dokumenta
cije tehnolog izdela program za 
geometrijo, ga oplemeniti s teh
nološkimi podatki in vse to pre
nese na luknjan trak, kjer so vse 
»želje« izpisane v jeziku »ISO«. 
To je že osnova za obdelavo na 
stroju. Podatki z luknjanega tra
ku se nato odčitavajo v C N C 
enoti in prenašajo v njen spomin. 
T i podatki se potem obdelajo 
skupaj z drugimi podatki in in-
strukcijami, ki jih vnaša operater 
preko tastature neposredno na 
stroju. Tako dobimo serijo posa
mičnih impulzov, potrebnih za 
premikanje v smeri posameznih 
osi, ki jih opravljajo precizni 
elektromotorji. Regulacijo para
metrov delovnega režima za do
sego optimizacije prevzema regu
lator, ki je ozko povezanz nume-
riko. Ker ima sistem za numerič
no krmiljenje nalogo, da reguli
ra, kontrolira in informira, je 
stroj opremljen tudi z. ekransko 
enoto. Tako operater na ekranu 
spremlja obdelavo in ukrepa ob 
sporočilih, ki narekujejo dodaten 
poseg med obdelavo. 

V splošnem so stroji za clek-
troerozijsko obdelavo kovin z ži

co zaradi svoje ekonomičnost i iz
podrinili ustaljene postopke izde
lave orodij predvsem pri izdelavi 
zahtevnih orodij iz težko obde-
lavncga materiala. Zaradi tega si 
je danes skoraj nemogoče zami
šljati izdelavo orodij brez te vrste 
stroja . Še posebno pomembno 
vlogo pa ima pri izdelavi orodij 
za prebijanje oziroma izrezova
nje pločevine - š tanc, ki jih v 
naši orodjarni izdelujemo zelo 
veliko. Izdelava štanc za izdelke 
zapletenih oblik je zelo težavna 
in dolgotrajna. Težava je predv
sem v zahtevi po veliki natančno
sti prilagajanja noža in matrice 
oziroma zahteva se enaka zrač
nost po celotnem obrisu izrezane 
oblike. Torej morajo biti zelo na
tančno izdelani matrica, vodilne 
plošče, pestična in pritisna plošča 
ter noži. O d natančnosti izdelave 
orodja sta odvisni tudi kakovost 
izdelka in vzdržljivost samega 
orodja. Prednost pri obdelavi na 
erozijskem stroju z žico je tudi v 

"tem, da material najprej termič
no obdelamo, nato pa vse dele 
orodja (plošče, nože in matrice) 
na tančno obdelamo po istem 
programu. Vse potrebne značil
nosti in nagibe dosežemo eno
stavno na samem stroju z določe
no korekcijo osnovnega progra
ma. Kakšrnokol i dodatno poz
nejše prilagajanje, brušenje ali 
piljenje delov ni potrebno. Ker 
smo sestavne dele orodij termič
no obdelali že pred obdelavo na 
erozijskem stroju, se izognemo 
vsem deformacijam, ki se pojavi
jo po termični obdelavi na občut
ljivih mestih. 

Posebno vrednost predstavlja 
osvojitev tovrstne C N C tehnolo
gije tudi pri izdelavi določenih 
pomožnih orodij. Primer tega je 
izdelava najrazličnejših šablon. 

Če strnemo misli, kaj lahko 
pričakujemo do erozijskega cen
tra R O B O F I L 400, lahko zapiše
mo: krajši čas izdelave orodij, ve
lika natančnost oblike in mer os
novnih elementov orodja, boljša 
kakovost obdelanih površin, več
ja vzdržljivost orodij zaradi na
tančnega prilagajanja oblike no
ža in matrice oziroma enakomer
nejše zračnosti po obrisu, mož
nost bolj enostavnega in kom
paktnega konstrukcijskega reše
vanja orodij, natančnejše plani
ranje in boljša tehnološka pripra
va, povečanje orodjarskih kapa
citet. 

Kljub visoki avtomatizaciji pa 
bi bilo nesmiselno pričakovati , 
da bodo odslej orodja iz orodjar
ne prihajala kar po tekočem tra
ku. Dejstvo je, da tudi žična ero
zija ni uporabna za vsa področja 
našega dela. Vsako orodje ima 
svoje zahteve in svoje specialno
sti pri izdelavi. Zakl jučimo pa 
vendarle lahko, da je R O B O F I L 
400 za T I T A N velik korak na
prej, čeprav šele prvi najsodob
nejši stroj od vrste C N C strojev, 
ki so se drugod že uveljavili v 
praksi. 

Elektronika, računalniš tvo, 
C A D , C A P P , C A M sistemi, to 
so izrazi, ki so vsakdanjost v da
našnji tehnologiji (ne samo v oro-
djarstvu). Lepo in prav, vendar 
še vedno ne smemo pozabiti, da, 
pri vsem tem igra odločilno vlogo 
človek s svojim znanjem, uspo
sobljenostjo in zavzetostjo. Kljub 
vsej avtomatizaciji bo človeški 
faktor še naprej imel glavno vlo
go. Orodjarska natančnost mora 
biti prisotna tudi v današnjem ča
su na vseh nivojih, če želimo ka
kovostno orodje, uspešen korak 
v prihodnost. 

A N T O N E R E N T 

Dom upokojencev Kamnik, 
Neveljska pot 26, Kamnik 
Na podlagi sk lepa Komisije za delovna razmerja 
objavlja naslednja prosta dela in naloge: 

2 negovalk 
- negovanje oskrbovancev in p o m o č pri medic insk i 
negi 
Pogoja : 
- i zobrazba III. stopnje ali z delom pridobljene delovne 
z m o ž n o s t i 
- d v o m e s e č n o poskusno delo 

2 kuhinjskih pomočnic 
- sodelovanje pri pripravi in kuhanju hrane 
Pogoja : 
- osnovna š o l a 
- d v o m e s e č n o poskusno delo 

2 peric 
- pranje in likanje peri la 
Pogoja : 
- osnovna š o l a 
- d v o m e s e č n o poskusno delo 

2sobaric 
- vzdrževanje higiene stanovanjskih 
prostorov 
Pogoja: 
- osnovna šola 
- dvomesečno poskusno delo 
Za opravljanje navedenih del bomo sklenili 
delovno razmerja za nedoločen čas. 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih 
pogojev vložite v 8 dneh od dneva objave 
na naslov: Dom upokojencev Kamnik, 
Neveljska pot 26. 

Z A H V A L A 

V 91. letu nas je zapustila naša 
draga sestra in teta 

N E Z A Z A R N I K 
iz Stahovice 13 

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, 
sorodnikom, prijateljem in znancem, 

ki so nam nesebično pomagali v težkih trenutkih, nam izre
kli sožalje, ji poklonili cvetje in jo pospremili na zadnji poti. 
Posebej se zahvaljujemo K O Z Z B N O V Kamniška Bistrica-
Godič in njihovemu predstavniku Francu Urušiču za o b č u - ' 
tene besede slovesa, praporščaku D U Kamnik za zadnji 
pozdrav, pevcem za ganljivo petje in župniku za lep govor 

in pogrebno slovesnost. 

Žalujoči: vsi njeni 

Apr i la 1987 



Večer slovenskih 
pesmi v Tunjicah 

»ŠČUKE PA NI« NA DUPLICI 
Prizadevni igralci dupliške Svobode so letos postavili na oder znano komedijo Toneta 

Partljiča ŠČUKE PA NI. Satiro na razmere v majhnem kolektivu lokalne radijske postaje in 
medsebojnih prepirih okrog nagrade, kije ni bilo, je režiral France Štebe. Domače občin
stvo, kije napolnilo dvorano kulturnega doma na Duplici, je izvajalce toplo pozdravilo, saj 
na dupliškem odru že dalj časa ni bilo gledališke predstave. S komedijo so gostovali tudi v 
Komendi. S ponovitvijo predstave na Duplici pa so sodelovali tudi v reviji gledaliških skupin 
občine Kamnik. 

Lahko hi rekli, da pesem ne 
pozna meja, saj je vse več ljudi, 
ki na razne načine gojijo ljube
zen do te zvrsti umetnosti; naj bo 
to pisanje pesmi in skladb, soli
stično petje, zborovsko petje ali 
kako drugače. 

V Tunjcah že drugo leto uspeš
no prepeva oktet pod vodstvom 
Olge Štele, ki si je nadel ime 
»Tunjiški okte t« . Sestavljajo ga 
fantje in možje, ki j im je tovrstna 
glasba že od nekdaj pri srcu. Če
prav sami pravijo, da so šele za
četniki , so na samostojnem kon
certu, v soboto, 11. aprila v Tu
njicah, dokazali ravno nasprot
no. Pred štirinajstimi dnevi so se 
prav tako uspešno predstavili na 
gostovanju v Šmar tncm v T u 
hinju. 

V skoraj enournem programu 
so zapeli osemnajst narodnih in 
umetnih pesmi slovenskih umet
nikov. Poslušalci, od katerih je 
bilo peščica domačih , vabilu pa 
se je odzvalo več tujih, so s svo
jim navdušenjem in pozornostjo 
izvabili iz grl pevcev še eno pe
sem. Fantje so tako pokazali, da 
mislijo zares in j ih kaže vzeti za 
zgled tudi drugim ter jih v pri
hodnje še bolj spodbujati na nji
hovi poti. 

Prireditev bi prav gotovo pote
kala v še prijetnejšem vzdušju, če 
bi se vse odvijalo v za to name

njeni dvorani. Ker pa te v Tunji
cah ni , smo bili prisiljeni izpeljati 
prireditev v zelo tesni avli OŠ 
Tunjice. • 

Torej, za fante je njihov kon
cert in uspeh velika spodbuda za 
delo vnaprej, za nas pa resen pre
mislek: Zakaj se ne bi tudi v Tu
njicah kultura v vseh pogledih 
dvignila na nekoliko višji nivo? 

U R Š A 

Izleti turističnega 
društva 

Letos bo Turist ično društvo 
Kamnik organiziralo šest izletov: 

- 11. aprila je že bil izlet na 
Štajersko, 

- maja (datum bo objavljen 
naknadno) v Varaždin z ogledom 
muzeja, pokopališča in opere, 

- v začetku junija v Brda na 
češnje, z ogledom Vipavske doli
ne, Medane, obiskom grobov 
pesnikov Alojza Gradnika in 
Ludvika Zorzuta in pisatelja V l a -
dimirja Gradnika, 

- julija na Koroško (Avstrija) 
in sicer čez Jezersko, Železno 
Kaplo , Vel ikovec, Djckše in 
Kncžno , povratek po Podjunski 
dolini , 

- avgusta v Kanalsko dolino 
(Italija), Višarje, Ukve , Rabelj-
sko jezero, Trbiž , 

- oktobra v Zagreb z ogledom 
mesta in Mimarove razstave. 
Točni datum izletov bodo objav
ljeni na plakatih. 

Črna kronika 

Pomlad in z njo kazniva dejanja 
Marec je napovedi iz januarja 

in februarja spet postavil na gla
vo, tako do se v preoptimistične 
napovedi o tem ali nas čaka mir
no leto, raje ne bi več spuščali. 
Prometnih nezgod je bilo res ne
kaj manj, zato pa je močno pora
slo število kaznivih dejanj. Zna
čilnosti tega meseca pa sta: pre
tepi in nespodobno obnašanje v 
gostinskih lokalih in nadaljnje iz
gubljanje potnih listov, raznih 
dovoljenj, denarnic in ostalih do
kumentov! 

Prometne nezgode - 22 
Kar sedem jih je bilo z veliko 

škodo ali poškodbami , zato števi
lo 22 niti ni tako majhno. Še po
sebej zato, ker zimskih posebno
sti in ovir ni več na cestah. Je pa 
to dvorezen meč , saj takšna cesta 
kar izziva voznike, da »pohodijo 
plin do dna« . 

6. 3. se je na Postaji milice 
oglasil Marko R . iz Šmartnega in 
povedal, da je povzročil P N z 
smrtnim izidom. Se ves pretresen 
je pojasnjeval miličnikom, da je 
skozi naselje Buč peljal povsem 
po predpisih, ko mu je pred avto
mobil nenadoma skočil nesreč
nik. Na Markovem avtomobilu je 
nastalo za 35.000 dinarjev škode , 
ki jo bo verjetno moral poravnati 
lastnik povoženega psa. 

13. 3. Petek, pa še trinajsti, je 
bil »nabit« s prometnimi nezgo
dami in raznimi drugimi kršitva
mi , kar glede na neugoden polo
žaj zvezd ni bilo nič nenavadne
ga. V Črni pri Kamniku sta »na-
srkala« le osebni avtomobil in 
njegov voznik. Marjan S. je naj
brž preveč premišljeval o najbliž
j i poti do varnega domačega za
vetja, pa je na regionalni cesti 
spregledal stoječi delovni stroj. 
Posledice so bile tako hude, da je 
Marjan zapustil svoj avtomobil in 
se peš napotil naprej v »črni 
pe tek .« 

14. 3. je iz Brnika proti M o 
stam vozil Janez S. iz Kamnika . 
Še preden je prišel na cilj , mu je 
na ravnem delu ceste nenadoma 
spustila leva prednja guma. Ker 
vozila ni več obvladal, ga je zane
slo desno, na travnik, kjer se je 
prevrnil na streho in nazaj na 
kolesa. Če zaradi prevračanja Ja
neza ni začela boleti glava, ga je 
prav gotovo zaradi 400.000 di
narjev težke materialne škode . 

19. 3. je doživela veliko prese
nečenje Mojca K . iz Sel. M i m o 

grede, tudi prometna nezgoda, k i 
jo je povzročila, ni bila dosti laž
ja. K o se je iz Kamnika peljala 
domov, jo jc na Vrhpolju, v bliži
ni hišne št. 272 v blagem levem 
ovinku zaneslo. Na žalost ni osta
lo le pri zanašanju, saj je na mo
stu čez Nevljico zadela ograjo, jo 
prebila in »pikirala« v strugo. 
Sreča v nesreči , saj se ni telesno 
poškodovala . 

Kazniva dejanja - 20 
Bi lo jih je precej, mnoga zara

di alkoholnih kapljic zelo drzna. 
Začela se je pač pomlad in začelo 
nas je »razganjati.« Kdaj se bo 
položaj umiri l , pa nam bodo spo
ročili naši vrli vremenarji, k i nam 
tako nezmotljivo napovedujejo 
vreme!? 

3. 3. je patrola v jutranjih urah 
zaustavila vozilo v Godiču . Red
na kontrola pač, ki pa se je kma
lu zaostrila, saj sta se Jože D . in 
Stanislav Z . , oba iz Godiča in 
oba pod učinkom alkohola, uprla 
miličnikom z nogami in rokami. 
Le-t i so fanta kljub lažjim po
škodbam obvladali in pripeljali 
na postajo. 

Jožeta so zaradi kaznivega de
janja, prepreči tve uradnega deja
nja uradni osebi, kazensko ova
di l i , Stanislava pa preskusili z al
kotestom, potem pa ga prepustili 
kamniškemu sodniku za prekr
ške. T o »pogumno,« a nespamet
no dejanje bo fanta stalo precej 
živcev in denarja . . . 

13. 3. pa se je pred petkom 
želel obvarovati Sefir R . , saj je s 
seboj na delovno mesto prinesel 
večji nož. Kot kaže, pa to ni bilo 
najboljše zaščitno sredstvo, saj so 
ga kmalu poiskali miličniki in mu 
nož zasegli. Šafirju to »ni šlo v 
račun« in je začel ovirati ostale 
delavce. D a jih njegova navzoč
nost le ne bi preveč razburila, so 
ga raje odstranili iz delovnih pro
storov. 

22. 3. je sredi noči na Postajo 
milice prišel Anton G . iz Slovenj 
Gradca, da bi se tam prijavil. 
Zaradi poskusa vloma v samopo
strežno trgovino ga je namreč za
pekla vest. Pohvalili so ga (ali pa 
tudi ne) zaradi samokri t ičnost i , 
potem pa si skupaj z njim ogleda
li kraj nesojenega vloma v Smar-
ci . Ugotovil i so, da jc Anton res 
poskušal priti v trgovino in to 
skozi skladišče. Ker je poškodo

val vrata in mrežo na skladišču, 
so ga prijavili. 

Javni red in mir - 16 
Ker se je zunanja temperatura 

£e v macu precej dvignila, so se 
vinski bratci začeli pretepati tudi 
zunaj svojih kraljestev, se pravi -
gostiln. Še vseeno pa smo zasle
dili nespodobno obnašanje v ho
telu Malograski dvor, v Planinki , 
Pr i nebeškem očetu , pri Marjan-
c i , v kavarni Veronika in v disku 
Encijan. Saj, saj, stari znanci, 
stare navade. 

7. 3. je kar telefonsko skritizi-
ral vaško mladino Miha m. iz 
Most. Menda niso mogli spati in 
so vsakodnevno prirejali zabave, 
v nočnem času seveda. Te zabave 
so nekatere vaščane zelo motile, 
saj so bile prehrupne, pa tudi 
glasba j ih je motila. Miličniki so 
hrupneže seveda opozoril i . Kje 
naj se torej zabavajo mladi? Pod
zemna zaklonišča iz železobeto-
na bi bila kar ustrezna, kajne? 

14.3. je Sadrija A . iz Kamnika 
prijavil pretep. V gostilni Pri ne
beškem očetu sta se namreč brez 
vidnega razloga stepla brata Dža-
fer in Sabahet L . Miličnik, ki ju 
je odšel mirit, svojega dela ni 
opravil , saj sta se prijazna bratca 
že prej takt ično umaknila. Pa ne 
daleč , le do naslednje gostilne. 
Pri Marjanci sta prav kmalu spet 
uporabila pesti. Z a spremembo 
sta tokrat natepla Sadrijo A . M i 
ličniki so še bolj pohiteli, a spet 
zaman. Turneja pa se je nadalje
vala. Naslednji telefonski klic je 
»može v plavem« poklical v V e 
roniko. Pred njo sta se namreč 
neločljiva in kar »luštno zadeta« 
brata spet pretepala. Napadla sta 
Saljo in Muhota F . , ki sta se mo
rala braniti. Skoraj »nadzvočno« 
hitro izpeljana akcija je končno 
dala rezultate. Brata, ki sta od 
utrujenosti in popitega alkohola 
izgubila svojo hitrost, se tokrat 
nista umaknila. Zajeli so ju odda
li v prostore za pridržanje in pri
javil i . 

20. 3. so se pozno ponoči ste-
pli fantje pred diskoteko Encijan 
v Zagorici. Borisa iz Godiča , Bo
jana iz Kršiša in Marjana iz Kam
nika so ločili iz »bratskega obje
ma« in jih prijavili. 

27. 3. je po telefonu prosila za 
pomoč Brigita S., lastnica disko
teke Encijan. Miličnika sta ne

mudoma odšla pomagat njej in 
mirnim gostom, ki jih je razburjal 
vinjeni Janez D . iz Okroglega. Iz 
lokala so ga prestavili ven, kjer 
pa je kasneje napravil še več ško
de. Z avtomobilom je »plesal« po 
dvorišču in iskal pot domov. Še 
preden jo je našel , se je zaletel in 
izzval uvedbo postopka. 

Najditelji - najdeno 
Avgust Hribar - klobuk, Janez 

Balantič - denarnico z os. doku
menti, Magnolija Potočnik - de
narnico z dokumenti, Franc Pire 
- moško uro, Franc Galjot - de
narnico z večjo vsoto dinarjev in 
deviz, Jana Vrabec - bankovec 
za 5000 dinarjev, Alo jz Gole -
denarnico z dokumenti in denar
jem, Husnija Boltič - vozniško 
dovoljenje in Franc Bernik - de
narnico. 

M A T I C R O M Š A K 

UTOK Tovarna usnja Kamnik, 
OZD Usnjarna 
razpisuje 

14 štipendij — usnjar (iv. stopnja) 

I z o b r a ž e v a l n i p rogram izvaja Srednja kovinarska usnjar
ska šo la v D o m ž a l a h . 
Zaradi deficitarnosti pok l ica vam n u d i m o p o v i š a n o št i 
pendi jo in zagotovl jeno de lovno mesto po k o n č a n e m 
š o l a n j u . 

Kandidat i se lahko pripravijo na naslov T o v a r n a usnja 
U T O K Kamnik, Usnjarska 8, 61240 Kamnik . 

Reke 
umirajo 

Veliko se govori o čistem oko
lju, tudi v šoli se pogovarjamo o 
tem. Reke, ki so bile nekoč čiste 
in bistre, so danes odlagališče 
smeti in tovarniških odplak. 

Naslov pesmi pravi »Mrtva re
ka, kam hitiš?«. V rekah izumira 
življenje. Pogine veliko rib in 
vodnih živali. Ponekod ob Kam
niški Bistrici je pravo smetišče in 
odlagališče. Njena voda ni več 
bistra. Včasih bi se lahko poim-
novala »Kamniška milnica«. 

Vse reke izvirajo čiste, bistre 
in polne življenja. Skozi naselja 
in mesta pa tečejo umazane in 
mrtve. 

Premalo skrbimo za zaščito na
ravnega okolja. Oživimo in oči
stimo reke, s tem tudi zemljo, 
hrano in življenje! 

Otroci lahko naredimo veliko. 
Naučiti se moramo od odraslih, 
ki naj ne bi onesnaževali narave. 
To bo koristno naši prihodnosti. 
Zelja nas mladih jc, da bi bila 
Kamniška Bistrica spet bistra. 

Tina Srovin, 4a 
OŠ Toma Brejca 

Bilo je lepo popoldne. Nikjer 
ni bilo nobenega prijatelja, zato 
sem šel na potep. Prišel sem na 
obrežje Kamniške Bistrice. Ta je 
kazala zelo žalostno podobo. 
Drevje, ki raste ob bregu, je 
okrašeno s polivinilastimi vreč
kami in drugimi odpadki. Na 
bregu je bilo polno stare posode. 
Ob stebru mostu se je košatil ve
lik koš za smeti in čakal, da ga 
narasla voda odnese. Na drugem 
bregu jc gospodoval star. odslu
žen štedilnik. 

Sedel sem na velik kamen. 
Predstavljal sem si, kakšna jc bila 
nekoč ta reka, da si je prislužila 
ime Bistrica. . .. 

Motna, bela barva reke se je 
spremenila v bistro vodo. Videl 
se je vsak kamenček. Tu in tam 
je švignila kakšna riba. Na gr
movje ob reki pa so sedale ptice. 
Nikjer nobene smeti, nikjer no
bene tovarne, ki bi uničila to le
po podob . . . 

Iz teh sanj meje prebudil avto. 
ki je pripeljal na breg. »Kaj fan
tek, ali čistiš Bistrico?« me je 
posmehljivo vprašal. Iz avta je 
potegnil velik zaboj, poln odpad
kov in jih vrgel v reko. Ko je 
opazil moj začuden pogled, je re
kel: »Saj so jo že tovarne onesna
žile. Veliko škode nisem naredil. 
Saj bo voda vse odnesla.« Ja, 
voda bo vse odnesla dalje, na 
drug breg, v drugo reko in tam 
bodo ti odpadki ostali, sem po
mislil. 

Dan se mi ni zdel več lep. Ža
losten sem šel domov in ugotav
ljal, da vse reke umirajo zaradi 
malomarnosti ljudi. 

Marko Mihclič, 4. a 
OŠ Toma Brejca 

Pišejo nam tudi vojaki 

,-je s Svp.7//-f l / t r e n A 

$fcrWiL 7 1 D / tjA VOjAte Xt 5-77. 
UUc 00 ^1/0 je Q a pen a . 

Posebno zahvalo izrekava O O 
Z S M S Kamnik, ki je s to akcijo 
najbrž razveselil prav vse vojake 
in ne samo naju. Tu v vojski pre
beremo Kamniškega občana 

prav vsi Slovenci, saj slovenske 
literature ni dovolj. Pohvala velja 
tudi uredniš tvu, ki vedno sestavi 
zanimive prispevke, primerne 
prav za vse generacije. Našega 

»občana« bereva že od malih 
nog. zato naju je ponovno sreča
nje z njim še bolj povezalo s pre
lepim kamniškim kot ičkom. 
Uredniš tvu in O O Z S M S K a m 
nik želiva vse najboljše in veliko 
delovnih uspehov, hkrati pa poz
dravljava vse vojake, ki so odšli v 
vojsko 18. septembra 1986 in jim 
želiva, da bi jim dnevi v vojaški 
suknji čim hitreje minil i . 

J A N E Z K O S I R N I K 
IN Z O R A N S O D N I K 

Štip 

Najprej vas vse skupaj lepo 
pozdravljam in se vam zahvalju
jem za Kamniškega občana , ki 
sem ga bil zelo vesel in vas pro
sim, da mi pošljete vsako števil
ko. List rad prebiram že od otro
ških let, saj je v njem dosti zani
mivih stvari, še raje ga zdaj, ko 
sem v vojski, da vidim, kaj se 
dogaja doma. Pozdravljam tudi 
vse bralce Kamniškega občana . 

S T A N E O S O L N I K 
D E L N I C E 



Praznik dela vam čestitajo 

izdeluje: 
— frotir brisače 
— frotir plašče 
— modne kravate 
— rute 

Rudnik kaolina in kalcita Kamnik 

IQ Gospodarska banka Ljubljana 
Ljubljanska banka 
Gospodarska banka Ljubljana 
POSLOVNA ENOTA KAMNIK 
vam v svojih enotah v Kamniku - Titov trg 
in Bakovnik - opravi vse bančne storitve 
zaupno in zanesljivo. 

ABC POMURKA 
DO MESO KAMNIK-DOMŽALE 
Kamnik, Usnjarska 1 

ETA 
MERCATOR 
ETA Živilska industrija Kamnik, p. o. 

Gozdno gospodarstvo Ljubljana 
OBRAT KAMNIK 

Montažno podjetje Kamnik, Molkova pot 5 
- inštalacije, elektronika, konstrukcije, 

storitve 
Priporočamo naše storitve in proizvode: 
- eklektro inštalacije 
- vodovodne inštalacije 
- klimatizacijske inštalacije in naprave 
- elektronske signalovarnostne naprave 
- kovinske konstrukcije 
- pleskarska in steklarska opravila 

^ p . Lončarsko podjetje Komenda 

Občanom priporočamo nakup naših izdelkov 

Kamnik, Ljubljanska 6 
Proizvaja vse vrste tekstilij za notranjo opremo 
prostorov. Opremlja javne objekte (hotele, 
poslovne prostore, šole, vrtce itd.) z vsemi 
vrstami tekstilij. V svojem svetovalno-
prodajnem studiu in inženiringu v Kamniku, 
Kidričeva 35 prodaja, svetuje in šiva tekstilije 
za posameznike. 

Kmetijska zadruga Emona Domžale 
ZADRUŽNA ENOTA KAMNIK 
čestita vsem kmetovalcem, kooperantom 
in delovnim ljudem 

Živilska industrija FRUCTAL, 
TOZD ALKO LJUBLJANA, 
Frankopanska 9 
OBRAT ZA PREDELAVO SADJA NA DUPLICI 

DO Gostinsko podjetje 
PLANINKA, p. o., 
Kamnik, Titov trg 4 
s svojimi obrati: 
HOTEL MALOGRAJSKI DVOR, 
RESTAVRACIJA PLANINKA IN KAVARNA 
VERONIKA 
Cenjenim gostom priporočamo naše storitve 

EDITA 
Kozmetika, pedikura in frizerski salon 
»EDITA« 
Kamnik, Japljeva 4 
Cenjene stranke obveščamo, da je kozmetični 
in frizerski salon odprt od ponedeljka do petka 
od 6. do 20. ure in v soboto od 6. do 12. ure. 
Priporočamo obisk našega salona 

Cvetličarna 
JANEZ HAJDIČ, Kidričeva 64, Kamnik 
tel. 831-112 
Na zalogi imamo lončnice, sadike raznih vrst, 
rezano cvetje itd. Priporočamo se za obisk. 

Servis avtogum in avtopralnica 
SITAR JANEZ IN BARBARA 
Kamnik, Fužine 5 
Občanom priporočamo naše storitve 

SREČO IN SLAVKA KRMAVNAR 
Sadjarjeva 3, Komenda 
Finomehanika, orodjarstvo, livarstvo, 
izdelovanje drobnih kovinskih predmetov 

S T O L industrija pohištva kamnik 

Zibelka slovenske lesne industrije 

Elektroelement Izlake 
TOZD SVIT KAMNIK 

D O N IT fT) 
Kemična industrija »Donit« 
TOZD TRIVAL Kamnik 
in 
TOZD KEMOSTIK Kamnik 

TITAN 
kamnik 

Tovarna kovinskih izdelkov in livarna 
n. sol. o. Kamnik 
proizvaja: 
- fitinge - črne in pocinkane 
- ventile za enocevni sistem centralnega 
ogrevanja 
- električne stroje za prehrambeno industrijo 
(mesoreznice in kavne mline) 
- vlitke iz temper litine 
- navadne in cilindrične ključavnice 
- navadne in cilindrične obešanke 
- smučarske vezi Tvrollia in druge proizvode 
za široko potrošnjo. 
Cenjenim potrošnikom priporočamo naše 
kvalitetne izdelke 

Utok, tovarna usnja Kamnik 
Priporočamo naše kvalitetne izdelke 

tovarna 
pogrebne 
opreme 

MENINA 
Menina, tovarna pogrebne opreme Šmarca, 
Kamnik 

ABC POMURKA Trgovsko podjetje 
KOČNA KAMNIK 

SGP GRADBINEC KRANJ 
TOZD GRADBENA OPERATIVA 
KAMNIK 

Maistrova 1 
se priporoča za naročila vseh gradbenih del 

Samostojni obrtniki združeni v 
OBRTNO ZDRUŽENJE KAMNIK 

i l v l l i k l k o m b i n a t 

ŽITO 
I * n • 

OBRAT »VESNA« V KAMNIKU 
priporoča svoje kvalitetne izdelke 

KOMUNALNO PODJETJE KAMNIK 



• Pogovor s predsednikom Obrtnega združenja Kamnik 

Problematika drobnega 
gospodarstva je večplastna 

Vsestranski in dinamičen raz
voj drobnega gospodarstva pri 
nas ni kratkotrajna potreba am
pak trajna usmeritev in sestavni 
del vsega prihodnjega razvoja 
naše družbe. Morda so nam tudi 
težave, s katerimi se sedaj spopa
damo, pomagale, da smo se otre
sli nekaterih dogem in enostran
skega gledanja na obrtnike, kar 
je tudi zaviralo razvoj drobnega 
gospodarstva, še posebej v za
sebnem sektorju. 

V Kamnika si nosilci razvoja 
drobnega gospodarstva tako s sti
mulativno davčno politiko, kre
ditno, kadrovsko in politiko cen 
ter zagotovitvijo sredstev in pro
stora, kjer naj bi se obrt intenziv
neje razvijala, prizadevajo za kar 
najhitrejši razvoj obrti v Kamni
ku. Tako vsaj piše v resolucijah, 
srednjeročnih planih in še kje. 
Tudi lanska okrogla miza, ki jo je 
občinska konferenca socialistične 
zveze pripravila v sodelovanju z 
(Obrtnim združenjem, je bila 
osredotočena na čimintenzivnej-
še vključevanje drobnega gospo
darstva v naš gospodarski razvoj 
in strukturo kamniškega gospo
darstva. Okrogla miza je vseka
kor dosegla svoj namen, pred
stavniki drobnega gospodarstva 
so opozorili na najbolj pereče 
probleme. Vendar pa je razmik 
med političnim zavzemanjem za 
razvoj drobnega gospodarstva in 
njegovim dejanskim stopicanjem 
na mestu do neke mere še vedno 
značilen za našo družbo . Zato 
smo na pogovor povabili pred
sednika obrtnega združenja v 
Kamniku , Sreča Krmavnarja, da 
bi osvetlil nekatere probleme in 
morda spodbudil konkretne 
ukrepe družbenopoli t ične skup
nosti, da po svojih močeh pripo
more k dejanskemu razvoju obrti 
v Kamniku. 

V Kamniku primanjkuje obrt
nikov, ki bi se ukvarjal s storitve
nimi dejavnostmi. Kje je po va
šem vzrok? 

»Vzrokov je v vsakem primeru 
več. Izučcnih čevljarjev, šivilj, 
elektromehanikov, tapetni-
kov . . . že dolgo primanjkuje, 
med drugim tudi zato, ker je 
usmerjeno izobraževanje neu
strezno za vzgojo teh kadrov. 
Učenci imajo danes vse premalo 
praktičnega pouka in so za svoj 
poklic premalo strokovno pod
kovani. Zveza obrtnih združenj 
Slovenije je pred kratkim organi
zirala strokovno ekskurzijo v 

MiJnchen, kjer smo si predsedni
ki obrtnih združenj na tamkajš
njem sejmu obrti lahko ogledali 
poklicno šolo za vzgojo različnih, 
strokovno podkovanih poklicev. 
Šola sama pa ima približno take 
učne programe, kot jih je imela 
tista, ki sem jo sam v Kranju 
obiskoval pred tridesetimi leti. 
Kaj hočem reči - to, da ni vse 
slabo, kar je staro, tradicionalno 
in ne vse pravilno in napredno, 
kar še imenuje »usmerjeno«. 
Drug vzrok za to, da ni zanima
nja obrtnikov za storitvene de
javnosti pa je pomanjkanje po
slovnih prostorov. Za lokale, ki 
jih imajo v lasti zasebniki, pa je 
treba plačevati izredno visoke 
najemnine. Obrtniki niso prav 
nič zaščiteni pred izsiljevanjem 
lastnikov, ki jim nenehno povišu
jejo najemnino. Če občina podpi
ra to tako imenovano deficitarno 
obrt, naj tudi na nek način zaščiti 
obrtnike pred lastniki lokalov. 
Vsak, ki dela v storitveni dejav
nosti, si prizadeva, da bi čimprej 
prešel na proizvodno, ki je do
nosnejša. Cene posameznih sto
ritev so še vedno prenizke, da bi 
se obrtniku izplačalo.« 

Pogovor s predsednikom obrt
nega združenja je prešel tudi na 
še živo pojmovanje obrtnika kot 
nebodigatreba, kot ostanek gni
lega kapitalizma, ki živi na račun 
izkoriščanja tuje (kaj pa svoje?!) 
delovne sile in na račun družbe , 
ki mu vse to dopušča , skratka 
živi kot mali bog. N i prav, da 
obrtnika obravnavajo kot obča
na, ne pa kot gospodarski sub
jekt. Treba je ločiti sredstva obrt
nika, ki so namenjena za oprav
ljanje gospodarske dejavnosti, od 
sredstev, namenjenih osebni ra
bi. Če bomo namreč še naprej 
ves njegov dohodek jemali kot 
sredstva za osebno rabo in mu nc 
bomo priznavali sredstev za re
produkcijo, gotovo ne bo več vla
gal v razvoj. 

Na kakšen način bi občina lah
ko konkretno pomagala obrt
nikom? 

»Ne le s stimulativno davčno 
politiko, olajšavami, primernimi 
obrtnimi conami, ugodnimi 
bančnimi krediti za razvoj inova
c i j . . . tudi konkretna ustanovitev 
sklada za razvoj drobnega gospo
darstva v občini bi bila nujna.« 

- Kakšna pa je povezanost 
obrti in združenega dela v Kam
niku? 

»Ni še prav dobro zaživela. 
Organizacije združenega dela se 

se vse preveč zanašajo na zuna
nje proizvajalce in na uvoz, na
mesto da bi navezali stik z doma
čim obrtnikom. Problem je tudi v 
tem, da se ponekod še vedno bo
jijo sodelovati z obrtnikom nepo
sredno, ampak le prek temeljnih 
organizacij kooperantov. O ko
operacijah pa le toliko. Kamniški 
obrtniki, pa tudi nekaj jih je iz 
drugih občin, smo povezani v 
Končnimi kooperaciji. Ta pove
zanost je za nas obrtnike dobra v 
toliko, ker prek Kočne nabavimo 
material brez prometnega davka. 
Končni pa potem prodajamo 
končne izdelke. Material , ki ga 
pri Kočni dobimo v predelavo, je 
tudi za dva meseca brez obresti. 
Kooperacija sicer daje nekatere 
ugodnosti, vendar je še vedno 
preveč posredniška in premalo 
proizvodna povezava združenega 
dela in obrtnikov. Delovne orga
nizacije bi na primer za obrtnika 
lahko priskrbele tudi repromate-
rial, ki ga mora obrtnik z nelegal-
no.pridobljenimi devizami uvaža
ti. Povsem nesmiselno je tudi 
omejevanje uvoza za tisto opre
mo, ki je v Jugoslaviji nihče nc 
izdeluje. Vrednostno omejevanje 
uvoza opreme in repromateri-
alov močno ovira uvajanje so
dobnih tehnoloških procesov, ki 
so nujni za doseganje visokoka-
kovostne proizvodnje. Gledano 
posredno je s tem omejena tudi 
kakovostna raven prozvodnje de
lovnih organizacij, katerih ko-
operantiso obrtniki .« 

Inovativnost je v naši družbi 
čedalje bolj čislana vrednota. Z a 
obrtnike je znano, da so pri svo
jem delu ustvarjalni (ker to mo
rajo biti!). Kako pa potem uve
ljavljate svoje izboljšave in inova
cije? 

»Izum ali inovacijo obrtnik pa
tentira v Ljubljani pri »Novu-
mu« , ta patent lahki) proda dru
gemu in pri izdelkih potem dobi
va 15 odstotkov od cene vsakega 
izdelka. To sc mu namreč najbolj 
izplača. Bolj enostavno bi seveda 
bilo, če bi izdelke, ki jih je sam 
»pogruntal«, tudi izdeloval. Ven
dar se mu to ne izplača, ker po
tem od tega izuma ne bo nič 
imel. Sam sebi namreč ne more 
dajati tistih 15 odstotkov. Veljalo 
pa bi razmisliti, da bi obrtniku, ki 
izdeluje izdelke po svojem izu
mu, določen odstotek od cene 
šteli v s t roške. In ko že govorim 
o inovacijah pri obrtnikih, še to -
tudi tu, oziroma predvsem tu je 

Praznovale so ustvarjalno 
Krajevna skupnost, O O Z S M S 

in O O Z S S Arboretum iz Volčje
ga potoka so letos pripravili praz
novanje 8. marca drugače , kot je 
bila tradicija do sedaj. Praznova
nje in že samo vabilo na prazno
vanje letošnjega D N E V A Ž E N A 
v naši K S , mi bo zaradi svoje 
drugačnosti in prisrčnosti še dol
go ostalo v spominu. Zaradi pri
kupne vsebine vabilo ob 8. mar
cu v celoti objavljam: 

Arboretum v Volčjem po
toku bo letos dan žena - 8. 
marec posvetil zdravilnim ze
liščem. Vse kar je potrebno 
vedeti o zdravilnih zeliščih bo 
na svojem predavanju zao
krožil vrhunski strokovnjak 
dr. Tone Wagner iz Žalca . 
Praznovanje bo požlahtnila 
razstava Cvetja slikarke Ber
narde Zajec. 

Otvoritev razstave in pre
davanje bosta 6. marca 1987 
ob 18. uri v prodajnem centru 
arboretuma. T u boste lahko 
kupil i tudi seme zelišč, čaje in 
različne izdelke. 

Praznujte ustvarjalno, 
Volčji potok vas pričakuje! 
(žene vabljene na zakusko) 

Vabi lo je bilo učinkovito, saj je 
bila udeležba nadpovprečna . Pri
sotni so z navdušenjem spremljali 
kulturni program: igranje na ci
tre, recitatorke in ritmična skupi
na deklet iz O . Š. Radomeljske 
čete-Preserje. 

Strokovnjak, dr. Tone Wag-
ner, je navzoče pritegnil z zani
mivim predavanjem o zdravilnih 
zeliščih, k i ga je popestril z di
apozitivi. 

Po predavanju so si obiskoval
ci lahko ogledali likovno razstavo 
samostojne kulturne delavke iz 
Trzina, slikarke Bernarde Hren-
Zajec. Razstavljene slike so kot 
žive izzivale občudovalce , da bi 
se j ih dotaknili. Posebno ena sli
ka je bila tako čudovito bleščeča 
v pomladnem vetru, zibajoča ob 
potoku, najlepša med kalužnica-
mi . Prav tako nepozaben je vsak 
metuljček zase, v svojih mavrič
nih barvah neponovljiv. Iz kroš
nje poleti osamljen list in si ode-
ne jesenski plašč. Narava je vsa
kega od teh detajlov ponudila sli
karki in tako nam jih predstavlja 

Popravek 
V prejšnji, 7. številki Kamni

škega občana je v članku z naslo
vom »Delegati niso sprejeli odlo
ka o razlastitvi« prišlo do neljube 
napake. V stavku: Nova cena 
kvadratnega metra je okrog 
500.000 dinarjev, skoraj deset
krat več kot prej — sta se pri ceni 
kvadratnega metra zemlje vrinili 
dve ničli, saj je okvirna cena kva
dratnega metra zemljišča od štiri 
do šest tisoč dinarjev. Z a neljubo 
napako se bralcem opraviču
jemo. 

Uredništvo 

v nevsakdanji tehniki z zračnim 
čopičem - ameriški retuši. Ber
narda Hren-Zajec barve nanaša v 
nekakšne skupke, tako da nasta
ne svojstvena, skorajda bi lahko 
rekli »pointilistična faktura«, ki 
deluje vizuelno izredno efektno 
in d inamično. 

Kulturni program, predavanje 
o zdravilnih zeliščih, likovna raz
stava z osrednjim motivom cvet
ja, so se stapljali, umirjali in 
sproščali v biserih našega parka 
Arboretuma. 

Priznanje za samo organizacijo 
omenjene kulturne prireditve in 
likovne razstave gre tovarišici 
Mar ic i Dolenc, poslovodkinji 
Prodajnega centra Arboretum. 
Zaključek večera so žene sproš
čeno preživele ob pripravljeni za
kuski. Menile so, da je bilo letoš
nje praznovanje 8. marca resnič
no dobro pripravljeno in obarva
no s toplino in ljubeznijo, k i jo 
vse bolj pogrešajo. 

V . K . 

V počastitev dneva O F in 
delavskega praznika prireja
mo v torek, 28. aprila, ob 
19.30 v Kulturnem domu na 
Duplici večer lepih pesmi pod 
naslovom Vem za mladenko. 
Nastopajo znani operni 
umetniki: Sonja Hočevar, 
Rajko Koritnik, Ladko Ko
rošec in Milan Stante. 

Vabi vas Delavsko prosvet
no društvo Svoboda Duplica. 

čutiti zelo pomanjkljivo razvit in
formacijski sistem. Obrtniki ne 
vedo drug za drugega, kaj kdo 
dela. delovne organizacije ne 
poznajo njihovih izdelkov . . . 
Da je informatika v drobnem go
spodarstvu zelo izostala, dokazu
je tudi dejstvo, da se nemalokrat 
zgodi, da naše združeno delo 
uvaža določene izdelke, za kate
re se kasneje izkaže, da jih izde
luje domač obr tnik .« 

- Poseben problem je tudi po
krivanje rizikov za boleznine in 
nesreče pri delu. Kaj bi se dalo 
narediti na tem področju? 

»Treba je upoštevati majhnost 
obratovalnice kot rizične enote 
in zmanjšati obremenitev obrtni
ka s 45 na največ pet dni. Obrt
nik za poškodovanega delavca 
plača vse - od operacije do zdra
vi l . To pa je za marsikoga »te
žak« zalogaj. Zato kamniški 
obrtniki razmišljamo, da bi v te 
namene ustanovili poseben rizič
ni sklad, kjer bi zbirali sredstva 
za te namene .« 

- Izvršni svet in tudi skupščina 
v spomladanskem obdobju na
vadno obravnavata poročilo o iz
vajanju dolgoročnega razvoja 
drobnega gospodarstva. 

»O raznoraznih analizah, ki jih 
pripravljajo na občini samo tole -
na Komiteju za družbenoeko
nomski razvoj sem jim že pove
dal, da bi bilo za vse bolj zanimi
vo, da bi te analize tudi nekaj 
povedale, ne le, da na splošno 
ponavljajo ustaljene fraze. Pre
gled naj bi bil bolj statističen, na 
primer, koliko je v občini obrtni
kov začetnikov, koliko jih je v 
preteklem letu vlagalo v razvoj, 
koliko jih je kaj »izumilo«, komu 
so dali olajšave in zakaj, po kakš
nem ključu dajejo davčne olajša
ve obrtnikom, ki izvažajo ali s 
svojimi izdelki nadomeščajo 
uvoz.« 

- K o se pogovarjamo z obrtni
kom navadno tarna, koliko mu 
pobere »občina«. 

»Ni čisto tako, vendar pa so v 
zadnjem času največji problem 
dajatve za sise (zdravstvo, soci-
ala, invalidsko in pokojninsko 
zavarovanje). Uvedena je na
mreč lestvica, po kateri obraču
navajo prispevke glede na čisti 
dohodek iz preteklega leta. V e l i 
ki obrtniki zato plačujejo zelo ve
like dajatve, 'vendar je še večji 
problem za manjše obrtnike, ki 
zaradi majhnega prometa tudi te 
zelo težko plačujejo.« 

- Zaradi količine zbranega de
narja po raznih samoupravnih 
sporazumih o združevanju sred
stev za povczovalnico, zdravstve
ni dom, . . . obrtnike lahko ime
nujemo tretja najmočnejša delov
na organizacija v Kamniku . 

»To bi morali večkrat poudari
ti! Nc pa, da nas le oštevajo na 
sestankih, če obveznosti ne pla
čujemo pravočasno. Vprašanje 
je, koliko delavcev bi plačalo za 
povezovalnico, če bi denar mora
li s položnico nakazati na naslov
nika, tako kot smo to morali mi?! 
Drugače je, če denar nakaže de
lovna organizacija, torej delavcu 
odtegne denar, - k i ga nikoli ni 
imel v rokah, malo drugače pa, 
ko obrtnik plačuje iz lastnega 
žepa.« 

- Glas obrtnikov je v zadnjem 
času mnogo bolj slišati, morda 
tudi zaradi samoupravne in druž
benopoli t ične organiziranosti 
obrtništva v obrtnem združenju, 
na ravni občinske in republiške 
skupščine in v okviru sekcije za 
drobno gospodarstvo pri občin
ski konferenci S Z D L . 

»Res je, da smo organizirani 
močnejši. Vendar moram kar po
vedati, da je dandanes že kar tež
ko najti člane našega stanovske
ga združenja, ki bi bili pripravlje
ni v njem tudi aktivno družbeno
poli t ično delovati. Skupščin obrt
nega združenja se udeležuje le 
peščica stalnih aktivistov. 
Vendar pa imamo zelo aktivno 
delegacijo obrtnikov, ki se udele
žuje sej zbora združenega dela. 
Tudi pripombe na posmezne toč
ke dnevnega reda dajemo redno, 
le da naš glas ni vedno najbolj 
učinkovit , prevečkrat še naleti na 
gluha ušesa.« 

R O M A N A G R Č A R 

Jamski hrošč 
imenovan po Kamniku 

Že nekako pred dvema leto
ma sem sc prvič oglasil v Kam
niškem občanu. Takrat sem po
ročal o raziskovalnih uspehih 
kamniških jamarjev, s katerimi 
uspešno sodelujem že vrsto let. 
Vzporedno z raziskavami jam. 
SO kamniški jamarji raziskovali 
tudi specifično jamsko žival
stvo, predvsem jamske hrošče. 
Rezultati teh raziskav so bili 
med drugimi tudi številne na 
novo odkrite vrste jamskih 
hroščev, ki jih svetovna zna
nost še ni poznala. Slepa jam
ska favna je naša slovenska 
znamenitost in ravno po tem je 
Slovenija znana tfateč po svetu. 
Med te živali spadajo tudi jam
ski hrošči, in tako smo skupaj s 
kamniškimi jamarji leta 1982, v 
avgustu, v Kamniški jami od
krili novo, zelo zanimivo vrsto 
jamskega hrošča iz rodu Apha-
enopidius. Ta rod hroščev je bil 
do takrat znan le iz okoliških 
hribov Mozirja, iz. Čre te in Do-
brovelj. V centralnem masivu 
Kamniško-Savinjskih A l p pa ni 
bil znan. Zato sem takrat skle
nil , da bom to novo vrsto »kr
stil« po mestu Kamnik in sc 
sedaj strokovno imenuje Apha-
cnpoidius kamnikensis Drovc-
nik 1987 (kamnik - ensis); tako 
bo ponesla ime mesta Kamnik 
po vsem svetu med znanstveni
ke in tudi amaterske zbiralce 
hroščev. Kot sem že omenil, 
živi ta vrsta izključno le v Kam
niški jami in to le v zadnjem 
delu te novo odkrite jame. 
I Irošč meri 12 mm in je že pravi 
velikan med jamskimi hrošči. 
Je svetlorjavc barve in slep, kar 
je sploh značilnost za vse jam
ske hrošče. Opis nove vrste, ki 
nosi ime po mestu Kamnik, je 
po mednarodnih pravilih nare
jen v nemškem jeziku in je ob
javljen v strokovnem entomo-

loškcm časopisu (entomologija je 
veda, ki proučuje žuželke) En-

tomologisehe Z.citschrift, ki izha
ja v P.ssnu v Nemčiji. 'Tako 
imamo lahko tega jamskega 
kamniškega hrošča za naravo
slovno znamenitost kamniške 
okolice. Opis te vrste je izšel 
letos v marcu in tako je ime te 
nove vrste postalo mednarodno 
veljavno. K e r imam iz kamni
ške okolice še nekaj novo od
kritih jamskih vrst in podvrst 
hroščev, upam da bom že za 
konec tega leta pripravil opis sc
ene nove vrste iz Kamniške 
jame. 

D R . B O Z O D R O V L N I K 

Slaščice iz pravljice 
Odlok o zaščiti starega mest

nega jedra je pri številnih Kamni-
čanih spet vzbudil željo, da ga že 
končno spremenimo v kulturni in 
zgodovinski spomenik. Pogoji za 
to vsekakor so, saj so sc razmere 
v zadnjih mesecih, koje prepove
dan avtomobilski promet, precej 
izboljšale. N i več nenehnih tre
sljajev, niti toliko škodljivih pli
nov, ki starim hišam niso ravno 
koristili. Prav zato so investicije, 
ki jih nekatere delovne organiza
cije in zasebniki vlagajo v preno
vo zgradb, smiselne in dobrodo
šle. Eden od zasebnikov, ki mu 
ni vseeno, v kakšni luči se Kam
nik predstavlja turistom, je tudi 
A z b i Sulejmani, lastnik slaščičar
ne Šutna. Že lani se je podjetni 
A z b i odločil, da bo eden prvih, 
ki bo dal svoj prispevek k olepša
vi mestnega jedra. Še posebej za
to, ker mu je svoje soglasje za 
prenovo lokala dala občina Kam
nik, Ljubljanska banka pa ugod
no posojilo. 

Letos spomladi, ko je lokal 
spet odprl , se nam je ponudila 
presenetljiva slika. Star, dotrajan 
prostor je izginil, na njegovem 
mestu pa se je in se še bohoti 
nova, izredno okusno opremlje
na slaščičarna, katere sc ne bi 
sramovalo nobeno turistično me-

• S L A Š Č I Č A R N A Š U T N A , K i 
dričeva 2 nudi ob nedeljah in 
praznikih, od 12. do 18. ure do
stavo slaščic in sladoleda na 
dom. 
tel. Q61 -832-218 

sto. Del zaslug zanjo gre tudi ar
hitektu Bojanu Šleglu, ki je načr
te izrisal tako, da zgradba ni zgu
bila svoje prvotne podobe. Z a 
sloves slaščičarne pa skrbe zapo
sleni, ki vedno znajo ponuditi 
pravo slaščico iz obogatne po
nudbe. Če jim čas dopušča , jo 
tudi aranžirajo, kar doslej po 
slaščičarnah ni bila ravno praksa. 
Sicer pa, prepričajte se sami! 

M A T I C R O M Š A K 



Mednarodni dan invalidov Brezova mama iz Gozda 
in letna skupščina društva 

Že nekaj časa je minilo, kar se 
nismo oglasili v občinskem glasi
lu. Morda bo kdo mislil, da v tem 
času društvo ni delalo. Pa ni ta
ko, ves čas smo bili delavni; a je 
Že tako, da smo v društvu navaje
ni delati, pripravljeni smo nese
bično žrtvovati svoj prosti čas, 
pomagati drugim invalidom, sve
tovati in še vse drugo, težko pa je 
sesti in kaj napisati. To pa ni 
vedno dobro. Prav je, da o na
šem humanem delu včasih tudi 
drugi kaj zvedo, seveda pa tudi o 
naših problemih. 

Invalidi, ki so šc zaposleni, se 
v svojih delovnih organizacijah še 
vsak dan srečujejo z neštetimi 
problemi in težavami, ki jih tam 
rešujejo včasih vse prepočasi . 
Res so premestitve na drugo 
ustrezno mesto, vem iz lastne 
prakse, včasih težke, vendar naj 
bo tudi pri tem prisotna dobra 
volja. 

Nadalje se še vedno zatika pri 
izplačilih za nadomestilo in šc ne
kaj drugih težav je. Vendar se da 
marsikaj narediti, če jc pri tistih, 
ki so za to zadolženi , dobra volja 
in pa misel, da je marsikateri in
valid pred invalidnostjo prispeval 
k uspehu tovarne. Zato tudi in
valid pričakuje, da se z njim rav
na tako, kakor zasluži, saj navse
zadnje ne prosi miloščine, ampak 
samo svoje pravice, razumevanje 
in ne nazadnje včasih kakšno le
po besedo. Tudi ta včasih mno
go, mnogo pomeni. 

Upokojeni invalidi in invalidi, 
ki zaradi narave svoje invalidno
sti morajo živeti v domovih upo
kojencev, imajo zopet druge pro
bleme. Predvsem so to nizke in
validnine, tako da je dostikrat 
vprašljiv življenjski standard. 
Mnogi še nimajo zadovoljivo.re
šeno stanovanjsko vprašanje; 
kdo se pri načrtovanju spomni 
invalida, kako bo prišel z vozič
kom v stanovanje. Včasih ni po
trebno veliko, da osrečimo inva
lide, morda samo obisk, topel 
stisk roke, že je tukaj veselje in 
pa zavest, da le niso sami v svojih 
težavah in tegobah. 

Vsi skupaj, pa ne samo naše 
druš tvo, bi se morali boriti proti 
nadaljnjemu padanju Življenjske 
ravni naših invalidov. Število in
validov v paši republiki ni tako 
majhno, več kot 65.000 jih je. 
Prav iz tega razloga naj bi blo 
težišče našega dela na socialnem 
področju, saj so tu tudi največje 
potrebe. Toda pri tem našem de
lu bi potrebovali več sredstev, 
čeravno društvo namenja za to 
vsa razpoložljiva sredstva. K o 
obiskujemo bolne člane in pa ti
ste, ki so vezani na posteljo, vidi
mo, koliko je še članov, ki bi bili 
potrebni naše pomoči . Vs i vemo, 
kakšno je gosprtdarsko stanje, 
pestijo nas dolgovi v tujini, infla
cija, neugodna so gospodarska 
gibanja v svetu, O Z D se borijo-s 
težavami, težko in drago nabav
ljajo surovine, ubadajo se z izvo
zom; pa vendar bi se moral kje še 
najti kakšen dinar, da bi lahko 
pomagal ljudem, ki so te pomoči 
potrebni. 

Konec marca smo se člani 
zbrali v mali dvorani kina Dom v 
Kamniku , da bi proslavili med
narodni dan invalidov, na letni 
skupščini pa pregledali naše de
lo. Najpej je nastopil pevski zbor 
Titan s slovensko himno. Nato je 
imel član izvršnega odbora C i r i l 
Merčun krajši govor o pomenu 
tega praznika. Nastop je nadalje
val pevski zbor, ki jc obču teno 
zapel sedem narodnih pesmi, za 
kar je bil nagrajen z burnim 
aplavzom. Sledile so recitacije 
članov društva slepih in slabovid
nih Karel Jeraj iz Ljubljane. G o -
jenka Z U 1 M iz Kamnika je reci
tirala pesem Ljubice Jančar »Bo
lest«. Člani folklorne skupine 
Kamniška Bistrica so s svojim na
stopom res lepo zaključili prosla
vo. Vsem nastopajočim, naša is
krena hvala. 

Na letni skupščini društva je 
predsednik društva pozdravil 
navzoče invalide, posebej pa go
ste, predstavnika družbenopol i 
tičnih oranizaeij občine Kamnik 
Rudija Pfajfcrja, predsednika 
O O Z Z B N O V Kamnik Janeza 
Prezlja, predsednika društva 
upokojencev Kamnik Staneta 
Simšiča in predstavnike društev 

invalidov iz sosednjih občin. Sle
dila so poročila in razprava, ki je 
še dodatno osvetlila delovanje 
društev v preteklem letu. Govo
rili so o socialni problematiki, o 
izletih in še marsičem. Dobre že
lje so izrekli tudi vsi navzoči 
gostje. 

Predložen jc bil tudi plan izle
tov in srečanj, kar jc skupščina v 
celoti sprejela in sicer; 

- v Avstrijo - če t r tek , 14. 5. 
1987 

- v Avstrijo - sobota, 23. 5. 
1987 

- v Polzelo - Kumrovec - Stu-
biške toplice - petek, 19.6. 1987 

- v I t a l i j o - č e t r t e k , 10.9. 1987 
- v I ta l i jo-sobota, 19. 9. 1987 
- na Štajersko - martinovanje 

- s o b o t a , 14. 11. 1987 (en avto
bus, skupaj z Druš tvom invalidov 
Domža le ) . 

- v Beograd (če bo dovolj inte
resentov) - datum bo določen 
naknadno. Cene nam še niso 
znane, vendar predvidevamo 
okoli 3000 din. Vpisovanje se 
začne 20 dni pred izletom v pisar
ni društva do zasedbe avtobusa. 
Vse ostale informacije dobite v 
pisarni, 

Z a konec jc bila še skromna 
zakuska. Člani društva so posed
l i , se pogovorili in drug drugemu 
potožili , kaj jih najbolj teži. K o 

smo odhajali, smo si bili vsi edi
ni: za nami je nekaj lepih uric, in 
nasvidenje v prihodnjem letu. 

Naj izkoristim to pri l iko, da se 
iskreno zahvalim članom izvršne
ga odbora za nesebično pomoč , 
ki so jo izkazovali skozi vse leto, 
saj bi bilo delo društva brez nji
hove pomoči in odrekanja skoraj 
nemogoče . Nadalje naj naša zah
vala velja delovnim organizaci
jam, sisom, krajevnim skupno
stim, pa tudi ostalim, k i so nas 
pri našem delu finančno podprli 
in tako pripomogli k uspešnemu 
delu društva. Tis t i , ki so se še 
posebej izkazali, zaslužijo, da jih 
šc posebej omenimo. Naj velja 
naša zahvala D O »KIK« Kam
nik, ki nam je brezplačno odsto
pila dvorano za našo skupščino in 
nas še finančno podprla. Naša 
zahvala velja šc K S Duplica, ki 
nam je od vseh krajevnih skup
nosti nakazala največ pomoči . Is
krena zahvala D O Stol, ki je bila 
lanskemu srečanju težkih invali
dov Gorenjske regije v Kamniku 
pokrovitelj in za nakazano fi
nančno pomoč ob tej pri l iki . Naj 
se na koncu zahvalim vsem, ki 
ste kakorkoli pomagali pri delu 
našega društva. 

Predsednik DI Kamnik 
A N T O N O S E N A R 

Bi lo je popoldne, ko smo se 
učenke novinarskega krožka 
odravile na obisk k starejši ob
čanki v Gozd nad Č r n o - Ivanki 
Spruk, Brezovi mami. Medlo 
sonce se je kazalo izza oblakov, 
mi pa smo se z avtomobilom pe
ljali mimo šole v Črni , mimo spo
menika ubitim talcem ter mimo 
starih hiš, ki smo jih še posebej 
občudovali . Av to se je naposled 
ustavil, pot pa smo nadaljevali 
peš. Prispeli smo do hiše, ki jo z 
vseh strani obdaja gozd. Prvi nas 
je sprejel pes, ki jc tekal po dvo
rišču. K o smo stopili v hišo, nas 
je tudi gospodinja prijazno spre
jela v zelo čedni in urejeni veliki 
kmečki izbi. Tako se je začel za
nimiv pogovor o njenem življenju 
in zadrega jc bila premagana ob 
prijaznem sprejemu in pravi 
kmečki pogostitvi. 

Ot roška leta so bila povsem 
drugačna kot naša. V šolo ni ho
dila, ker so jo v Gozdu zgradili 
šele , ko je ona imela že 14 let. 
Pisati in brati so se vsi naučili kar 
doma. Pač pa jc morala doma 
krepko prijeti za delo, saj je bila 
družina zelo številna, sedem se
ster, šest bratov. V prostem času 
še sedaj rada bere časopise in 
knjige. 

K o j e imela 24 let, seje poroči
la. To je bilo leta 1935. Poročila 
se je na »frej roke« , kar pomeni, 
da niti mož niti ona nista imela 
nobenega premoženja. Mož je 
začel delati v rudniku, tako da 

sta se lahko preživljala. Rodi lo se 
jima je 18 otrok, od teh je danes 
živih še 13. Ob tako številni dru
žini je bilo ogromno dela. Včasih 
so si ob večerih vzeli čas in zape
l i . To je bilo njeno edino razve
drilo. 

Govor i l i smo o davnih časih, iz 
katerih so nam mnoge stvari da
nes tuje in neverjetne. Na pri
mer, kako skromno so se hranili , 

oblačili , kako niso prišli do 
zdravnika, kako številne so bile 
družine (pri sosedovih kar 21 
otrok). Brezova mama pravi, da 
smo mi danes preveč razvajena 
generacija in bi težko prenesli 
kakšno pomanjkanje in težke pe-
izkušnje. Verjamemo j i . Obču
dujemo njen bistri um in pozna
vanje današnjega sveta, čeprav ni 
šla nikamor daleč od svojega hri

bovskega doma. Občudu jemo, 
kaj človek v enem življenju lahko 
naredi in ustvari, saj sta kupila 
celo posestvo in hišo, ki še danes 
kaže nekdanji boljši videz prave
ga »kmečkega dvorca.« 

Zlasti med vojno je bilo težko. 
Ker so sodelovali s partizani, so 
živeli v stalnem strahu pred 
Nemci. Nekoč so se za tri tedne 
umaknili v Poreber, ko pa so se 
vrnil i , je bila hiša izropana. Do
bri sosedje so jim pomagali in j im 
dali nekaj hrane. Preživeli so. 
Začeli so znova, saj so bili takrat 
še mladi. 

Na žalost je mož že leta 1960 
umrl, tako da je že 27 let vdova. 
Vse breme je padlo na njena ra
mena. Otroci so jo začeli drug za 
drugim zapuščati , ker so si ustva
rili svoje družine. Samo eden 
mlajših še živi z njo. Ob sobotah 
in nedeljah pa jo radi obiščejo. 
Njihove družine niso tako števil
ne, saj ima mama sedaj manj 
vnukov, kot je imela svojih 
otrok. 

Čas z Ivanko Spruk se je zelo 
hitro iztekel. Ob slovesu pa smo 
ji zaželeli še mnogo zdravja in 
srečnih dni. Prijazno nas je pova
bila na obisk, kadarkoli bomo 
hodili mimo. V dolino do ljudi ne 
more in dolgčas in samota pre
večkrat gostujeta. 

Nina Veršnik, 
Tanja Hrastovec 
Mateja Balantič 

6.r. O Š Toma Brejca 

Iz doma upokojencev 

Zimski dogodki 
Zima, dolga in huda, je že na 

začektu poskrbela, da smo bili tri 
tedne v karanteni, to je prepoved 
izhodov, le obiski so prihajali do 
hišnih vrat. 

V decembru smo naselili nove 
prostore v prizidku, napolnili 
smo sobe na podaljšanih hodni
kih povečanega Doma. Zdaj je 
naša hiša res velika. 

Zadnje seje v letu, z bilancami 
o doseženem delu in poslovanju, 
so bile slovesne, tako seja Sveta 
Doma in seja Hišnega odbora, 
kjer rešujemo interne probleme, 
s pogostitvijo in razpoloženjem. 

K o so obiskovalci spet imeli 
dostop v D o m , smo mogli slediti 
tradicionalnemu prihodu mekinj-
skih krajanov, k i so imeli z lju
beznivim nastopom mladine pri
jetno srečanje. Prav tako nas je 
mogel obiskati dedek Mraz z da
rili ob praznični večerji, z glasbe
nim programom. Najprej je na
stopila Glasbena šola iz Kamnika 
pod vodstvom tovarišice M . Špa-
ničeve, potem pa so nas razvese
ljevali člani ansambla Kamniški 
odmev, oziroma trio bratov 
Spurk. 

Potem smo začeli naš vsakda
njik z urnikom, k i se ga trdno 
drž imo, praznovanja pa ga poživ
ljajo. Prešernov dan ie ostal v 
sklopu delovne terapije oziroma 
bralne ure, k i je pomembna se
stavina našega dneva, poleg telo
vadbe, ki se je zdaj še bolj speci
alizirala, odkar imamo novo dvo
rano za fizioterapijo v pritličju 
novega prizidka. 

V tej dvorani smo tudi že imeli 
nekaj prireditev, ker je za to res 
primerna. Februarja je bilo tu 
predavanje člana Turist ičnega 
društva Kamnik , Mitje Jesenov-
ca, ki je bil tudi v odpravi na 
sedemtisočak Aconcaguo v A n 
dih. V svojem predavanju »Gore 
pri nas in v svetu« nam je pokazal 
posnetke planinskih motivov, 
najprej iz domačih krajev in na
ših planin, nato pa še z Velebita, 
Bosne in Hercegovine, Črne go
re, Makedonije, Boke Kotorske. 
V drugem delu predavanja nam 
je orisal vzpon skupine na Acon
caguo, ki je goro osvojila, o poti 
te odprave in o doživetjih pri 
tem. 

Naša nova dvorana jc zares za
živela, in v njej redno telovadimo 
oz. se razgibavamo. Prostor je 
velik (12 krat 12 metrov) s štirimi 
podpornimi stebri v sredini, in z 
rekviziti , ki so potrebni: kovin
ska švedska lestev, obremenilno 
kolo, telovadne blazine, lesena 
švedska lestev in škripčevje za 
razgibavanje, različne uteži za 
dviganje, aparat za obsevanje, 

hidravlična miza za razgibavanje, 
naprava za hojo za težje pokret
ne in še kaj. 

Naj omenim še uspeh našega 
delovnega kolektiva: 9 ekip soci
alnih domov Gorenjske regije se 
je na Zimskih športnih igrah po
merilo v štirih disciplinah in naši 
delavci so dosegli ekipno 2. me
sto. Poleg skupinske srebrne me
dalje so bile v posameznih disci
plinah dosežene še tri zlate in ena 
srebrna. 

Konec februarja smo imeli še 
eno lepo razvedrilo: nastop me
šanega pevskega zbora Litostroj 
iz Ljubljane. V o d i l ga je mladi 
dirigent Primož Cedilnik. Ubra
no so nam zapeli vrsto lepih pe
smi, kar nas je zares navdušilo. 
Predstavili so se nam ob svoji 
10. obletnici obstoja. 

Ne morem pa še mimo prekini-
ztve dela v Domu upokojencev na 

predzadnji dan januarja v zadevi 
bivšega direktorja Janeza Pernu-
ša. Na zadnjih sejah Sveta doma 
seznanjeni z vso situacijo preko 
delegatov, smo se pridružili krit i
ki stanja, ki bremeni naš Dom že 
več kot tri leta. Razumeli smo 
nezadovoljstvo delovnega kolek
tiva in bili smo pripravljeni s po
sebno peticijo opozoriti ustrezne 
organe na nujnost čimprejšnje 
razrešitve zadeve, saj nam ne 

more biti vseeno, kam gredo na
ša vložena sredstva in v kakšne 
namene. 

M . L A V R I Č 

Tudi pustovali smo 
v Domu 

Vodstveni kader je tudi letos 
na pustni dan poskrbel za razve
drilo svojih oskrbovancev in pri
redil prijetno zabavo z maskami. 
Kar lepo število mask se je odz
valo vabilu. Prejeli so tudi nagra
de in pohvale. Otroci naših 
uslužbencev so popestrili prire
ditev. 

V glavnem smo bili vsi zado
voljni, saj je bil vsestransko dose
žen cilj , da se ohrani star običaj 
- prihod pomladi, katere se ve
seli vse staro im mlado, pa tudi, 
da se po enolični zimi vnese več 
živahnosti v domsko življenje 
upokojencev. Bi la je tudi dobra 
večerja, manjkali niso niti dobri 
flancati. 

Kdor jc mogel, je lahko zaple
sal, saj nam je prišel prav pridno 
igrat ansambel »Kmaniški 
odmev«. 

Proslava 
dneva žena 
Tudi v Domu upokojencev smo, 
sicer skromno, a prijetno prazno
vali Dan žena. 

Kar je najbolj razveseljivo, ves 
program so prijavili domači izva
jalci. Člani mladinske organizaci
je so nastopili z recitacijo odlom

kov naših umetnikov, od Ašker
ca do Kajuha. Izvedli so tudi na
šemu času primeren skeč - o 
ločitvi zakona. 

Oskrbovanci pa so pod skrb
nim vodstvom tov. Travnika, ki v 
takih primerih vedno pomaga, 
zapeli nekaj narodnih pesmi, pa 
tudi partizansko: Šivala je dekli
ca z v e z d o . . . 

Ob koncu proslave so člani 
mladinske organizacije vsem že
nam čestitali in jih obdarovali z 
lepo narisanimi cvetličnimi lonč
ki z rožo in soncem - delo delov
ne terapije - ter podarili lectov 
srček in zraven napis: »Srce od 
srca, srcu«. Vs i smo bili prijetno 
presenečeni nad tako pozor
nostjo. 

Verjetno ne bom nič pogrešila, 
če se v imenu vseh navzočih, to
plo zahvalim tako prirediteljem, 
posebno prizadevni delovni tera-
pevtki Mi l enk i , kot tudi izvajal
cem za prijetno doživetje. 

Oskrbovanka A . I. 

Dan žena 
Bila je nedelja. Sivi oblaki so 

se sprehajali po nebu. Vreme ni 
bilo ravno primerno za praznik, 
D A N Ž E N A . Učenci tretjega in 
četrtega razreda smo tekli po 
bla'tni cesti. Tudi mamice so hite
le. Toda kam? N o , morebiti to 
vprašanje le ni bilo tako težko. V 
kulturnem domu v Srednji vasi 
smo imeli proslavo. Otroci smo 
se prerivali. Mogoče zaradi stra
hu, mogoče pa zaradi tega, ker 
smo stali preveč na tesnem. N i 

S M R T I 

M O Č N I K Zofija, osebna upo
kojenka iz Godiča 23, stara 69 
let, P O D O B N I K Vencel , os. 
upokojenec iz Ljubljane, Glinška 
ul . 3/a, star 85 let, H R I B A R E l i 
zabeta, čistilka iz Suhadol 36, 
stara 46 let, G A B R O V Š E K Pa
vel , optik iz Vrhpolja pri Kamni
ku, star 37 let, R A K Terezija, os. 
upokojenka iz Kamnika , Novi 
trg 15, stara 87 let, C E V C Izabe
la, os. upokojenka iz Kamnika , 
Medvedova 19, stara 86 let, 
Š T R A J H A R Rozalija, druž. 
upokojenka iz Srednje vasi št. 30, 
stara 93 let, Š I M E N C Frančiška, 
inv. upokojenka iz Godiča 15/a, 
stara 93 let, R E S N I K Zdravko, 
os. upokojenec z Rožičnega 6, 
star 57 let, K O Ž E L J Frančišek, 
slikopleskar iz Županjih njiv 3, 
star 46 let 

Jožefa E R Z A R , druž. upokojenka iz 
Srednje vasi 28, stara 83 
Katarina S E L A N , km. upokojenka iz 
Suhadol 22, stara 83 let 
Marijana Č E B A Š E K , km. upokojen
ka iz Polja pri Vodicah 22, stara 83 let 
Marija V R A N K A R , km. upokojenka 
iz Lok v Tuhinju št. 20, stara 77 let 
Ivan P R E Z E L J , mizar iz Kregarjeve-
ga 16, star 40 let 

Jože H R O V A T , voznik avtobusa iz 
Bistričice 18/A, star 54 let 
Matija K U H A R , kmetovalec iz Savi
nje peči št. 2, star 74 let 
Albina L E V A K , gospodinja iz Poto
ka v Črni 2, stara 67 let 
Katarina L U K A N , km. upokojenka 
iz Češnjic v Tuhinji št. 15, stara 89 let 
Franc R O M Š A K , kmet iz Briš št. 2, 
stari 81 let 
Katarina L E V E Č , km. upokojenka iz 
Zg. Tuhinja 37, stara 85 let 
Jožef P E K L A R , sam. obrtnik iz 
Kamnika, Ogrinčeva 6, star .57 let 
Angela V R E M Š A K , družinska upo
kojenka iz Kamnika, Maistrova 8, sta
ra 84 let 
Radoslav P O L J A N E C , upok. univer
zitetni profesor iz Zagreba, Martićeva 
42, star 91 let 
Jakob B U R J A , km. upokojenec iz 
Brezij nad Kamnikom št. 9, star 78 let 
Jožef SUŠNIK, osebni upokojenec iz 

.Križa št. 2/A, star 76 let 

Marenič Ivan, miličnik iz 
Kamnika in RIS An ica , gospodi
nja iz. Kamnika 
Anton V R H O V N I K , sam. obrtnik iz 
Tunjic in 
Dragica D R O L C , programer iz Kosiš 
Andrej B E R N O T , oblikovalec iz Go
diča in 

Sonja K A V A Š , zobna asistentka iz 
Mekinj 
Boris FLIS, kuhar iz Kamnika in 
Marija P A V L I N , negovalka iz Potoka 
v Črni 
Marjan K A V A Š , delavec pri stroju iz 
Mlake in 
Marta K E R N , blagajnik pri PTT iz 
Pšate pri Cerkljah 
Robert ŠTIRN, voznik tovornjaka iz 
Vira pri Domžalah in 
Tončka M E J A Ć , ekonomski tehnik iz 
Ncvelj 
Peter B A L A N T I Č , strojni mehanik iz 
Most pri Komendi in 
Tatjana Z O R A N , medicinska sestra 
iz Ljubljane 
Robert G O L O B , delavec iz Kamnika 
in 
Vanja K E R N , prodajalka iz Vodic pri 
Ljubljani 
Mihael K R A M A R , tehnolog iz Kra
nja in 
Rozalija ŽMITEK, upok. med. sestra 
iz Virja pri Tržiču 
Jožef Š I M E N C , mizar iz Laz v Tuhi
nju in 
Irena G R U B A R , slaščičarka iz So
teske 
Franc K R A N J E C , monter nap. centr. 
kurjave iz Mengša in 
Mojca H R I B A R , delavka pri avtoma
tih iz Sel pri Kamniku 
Boris V I D M A R , ing. za ladijsko 
strojništvo iz Kamnika in 
Jelka VRŠIČ, med. sestra iz Pirana 
Marko M A J C E N , slikopleskar iz Me
kinj in 
Barbara U L Č A R , delavka iz Mekinj 

izključen odgovor, da zaradi 
obeh navedenih reči. 

Dvorana je bila nabito polna. 
Z mamicami so prišli tudi otroci. 
Z zanimanjem so čakali, kdaj se 
bo proslava začela. Predšolski 
otroci, ki so bili na proslavi med 
nastopajočimi najmlajši, so se na 
odru dregali. To je bil njihov prvi 
nastop. Učenci prvega in druge
ga razreda so se zelo dobro odre
zali . Mamice so pozorno posluša
le. Z a nas pa ne morem reči, 
kakšni smo bi l i . Gotovo poznate 
pregovor: »Kdor sam sebe povi
šuje, ni nič vreden.« 

Miran Pavlic, 4. r. 
podružnične šole L O K E 

Zbor 
kinološkega 
društva 

Kamniško, kinološko društvo 
je imelo v petek, 27. marca redni 
letni občni zbor. Predstavnik 
društva jc poročal o delu v minu
lem letu. Kinološko društvo je 
izvedlo tečaj šolanja psov, ki so 
ob koncu tečaja opravljali izpit A 
in B . Poleg tega so jeseni brez
plačno izvedli »malo šolo«, ki je 
bila namenjena predvsem mla
dim psom, in tudi njihovim last
nikom, ki so lahko dobili nasvet 
in navodila, kako je treba s psom 
ravnati. To je bila tudi predpri
prava na morebitno kasnejše šo
lanje psa. V času obiranja jabolk 
so kinologi s svojimi psi varovali 
drevesnico v Kamniku in Godi -
ču. Organizirali so nastop šolanih 
psov v Kamniški Bistr ici , delov
ne akcije na vežbališču K D , te
oretični in praktični del vaje z 
reševalnimi psi - psi ruševinarji, 
srečanje kinologov v Kamniški 
B i s t r i c i . . . Svoja poročila o delu 
v društvu so podale tudi vse osta
le komisije, ki delujejo v sklopu 
K D (komisija za šolanje, vzrejna 
komisija, komisija za reševalne 
pse, nadzorna komisija in poroči
la o finančnem položaju dru
štva) . 

V letošnjem letu bo K D izved
lo tečaj za šolanje psov (ki že 
poteka), na koncu katerega bodo 
tudi izpiti A in B , jeseni pa bodo 
psi lahko opravljali izpit 1 in 2, 
seveda, če bo dovolj zanimanja. 
Tudi letos bodo, predvidoma 
septembra, izvedli »malo šolo« 
za pse, z istim namenom kot lani, 
varovali drevesnico v času obira
nja, organizirali delovne akcije 
na vežbališču društva, tečaj za 
pse ruševinarje, pa še kaj! V s i , ki 
ste člani Kinološkega društva, pa 
lahko pripeljete svoje štirinožne 
prijatelje na cepljenje proti ste
kl in i , ki bo v torek, 14. aprila po 
koncu tečaja (ob 18. uri) na vež
bališču Kinološkega društva. 

M A J A 



Z A H V A L A 

23. marca jc ogenj opustošil naš dom. Hitremu in strokovnemu po
sredovanju kamniških gasilcev gre zahvala, da nam je ostal vsaj 
spodnji del stanovanjske hiše. Vsa zahvala tudi delovni organizaciji 
DES za hitro obnovo električne napeljave. V nesreči nismo ostali 
sami. Za solidarnost, denarno pomoč se zahvaljujemo delavcem 
KIK, delavcem OŠ Komcnda-Mostc in staršem učencev 2. b in 4. b 
razreda, delavcem S E N Š R M in učencem 3. a letnika, dobrim sose
dom, prijateljem, znancem in sorodnikom. Ta velika solidarnost nas 

je ganila in prepričala, da je človek človeku prijatelj. 
Hvala vsem! 

Janez, Mar i ja in Maja Štefula 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega dragega 

M I R K A J E R M A N A 

se najlepše zahvaljujemo vsem, ki ste ga spremili na zadnji 
poti, darovali cvetje in izrazili sožalje. Hvala D P O in 
Skupščini občine Kamnik, Okrožnemu odboru O F za kam
niško okrožje 1941-1945 , vsem sorodnikom, pevcem in go

vornikom za tople poslovilne besede. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Mnogo prezgodaj nas je zapustila 
naša draga žena, mama, 

stara mama in sestra 

M A R I J A 
S L O K A N 

rojena MIKLAVČIČ 
s Kovinarske 1 c 

Iskreno se zahvaljujemo vsem so
rodnikom, sosedom in našim sode

lavcem za vse razumevanje in pomoč v težkih trenutkih, za 
izrečena sožalja, podarjeno cvetje in spremstvo na njeni 
zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi zdravnikom Z D Kamnik 
za večletno zdravljenje in gospodu župniku za lepo oprav

ljen pogrebni obred. 

Žalujoči: vsi njeni 

Kamnik, Celje, Ljubljana, marca 1987 

Zakaj si moral nam umreti, 
ko pa s tabo jc bilo lepo živeti. 
Odkar utihnil je tvoj glas 
žalost, bolečina domujeta pri nas. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega dragega ata 

V I K T O R J A CIBAŠKA 
kolarskega mojstra v pokoju 

se najtopleje zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tako velikem 
številu pospremili k zadnjemu počitku. Posebna zahvala so
rodnikom, sosedom, gasilcem, pevcem, golobarjem, zdrav
stvenemu osebju bolnišnice dr. Petra Deržaja , obema du
hovnikoma in vsem, ki ste ga imeli radi. Z a izrečena sožalja 

in podarjeno cvetje, iskrena hvala. 

Žalujoči: žena Marija, hčerke Marinka, Metoda, Marta 
z družinami, brat Tone, vnuki in pravnuki 

Komenda, Moste, Accra , Kranj 

Z A H V A L A 

Ob nenadni izgubi našega dobrega 
brata, strica in botra 

Z D R A V K A 
RESNIKA 

iz Rožičnega 6 

se iskreno zahvaljujemo vsem so
sedom, sorodnikom, prijateljem in 

znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in številno 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala Trg. podjetju Koč-
na Kamnik in njihovemu predstavniku za poslovilne besede 

in g. župniku za lepo opravljen cerkveni obred. 

Žalujoči: brata Vinko in Tone, sestra Micka, Rezka, Franc
ka in Tončka z družinami 

lek DplbOpM 
lek Ljubljana 

objavlja prosta dela in naloge 

T O Z D Invest se rv is , v z d r ž e v a l n a de javnost , r. o. , 
L jubl jana, V e r o v š k o v a 57 
D e l o v n a enota M e n g e š , K o l o d v o r s k a 27 

vodja energetske skupine 
za vodenje in organizaci jo dela energetske skupine 
Pogoj i : - V. st. strojne smeri 
- 3 leta delovnih izkušenj 
- poskusno delo 60 dni 

vodja enote skladiščenje 
za delo v s k l a d i š č u t e h n i č n e g a materiala 
Pogoj i : V. st. strojne smeri 
- 2 leti delovnih i zkušen j 
- poskusno delo 60 dni 

več ključavničarjev 
za delo pri vzdrževan ju in proizvodnji opreme 
Pogoj i : IV. st. kovinarske smeri 
- 2 leti delovnih i zkušen j 
- delo je dvo izmensko 
- poskusno delo 60 dni 

orodjar 
za izdelovanje orodij in rezervnih delov 
Pogoj i : - IV. st. kovinarske smeri 
- 2 leti delovnih i zkušen j 
- poskusno delo 60 dni 

delavec 
v gradbeno trnsportni skupini 
Pogoj i : - p r i u č e n zidar ali druga o b r t n i š k a stroka 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- poskusno delo 30 dni 

D e l o v n a s k u p n o s t s k u p n i h s l u ž b , L jubl jana, 
V e r o v š k o v a 57 

kuhar za lokacijo M e n g e š 
za delo v d r u ž b e n i prehrani 
Pogoj i : - IV. st. gost inske smeri 
- 1 leto delovnih i zkušen j 
- delo je organizi rano v več izmenah 
- poskusno delo 60 dni 

T O Z D Kemi ja , pro izvodnja k e m i č n i h izdelkov, r. o. , M e n 
g e š , K o l o d v o r s k a 27. 

objavlja prosta dela in naloge: 

tehnik 
za delo v obratu za finalizacijo in ekstrakcijo drog . 
Pogoj i : - srednja š o l a kemijske ali usnjarske smeri , V . 
stopnja 
- 6 mesecev delovnih i zkušen j (lahko tudi pripravnik) 
- delo je izmensko 
- poskusno delo 60 dni (ne velja z a pripravnike) 

pomožni delavec 
za delo na polju pri vzgoji sadik v topl ih gredah in 
rastlinjaku. 
Pogoj i : - k o n č a n a osnovna š o l a 
- 6 mesecev delovnih i zkušen j 
- poskusno delo 30 dni 

Prijave z dokazi l i o izpolnjevanju pogojev objave spreje
ma 8 dni po objavi kadrovsko-pravni sektor delovne orga
nizacije L E K Ljubljana, V e r o v š k o v a 57. 

i n d u p l a t i 

Industrija platnenih izdelkov Induplati, r. o., 
Jarše p. Domžale 
razpisuje k a d r o v s k e š t i p e n d i j e za š o l s k o leto 1987/88 

T O Z D Proda ja izdelkov in s i n t e t i č n i h v laken » J a r š e « 
n . s u b . o . , J a r š e 

Program oz pokl ic stop. Štev . Let. š t ip . 
zaht. š t ip . v šo l . I. 
poki . 

š t ip . 
87/88 

p o m o č , tekst. meh. - previjalec II ~T¥ 2 
tekst. meh. I - str. predi lec II II . 2 2 
tekst. meh. II - tkalec IV 2 3 
tekst. meh. II - tkalec IV 3 2 
tekst. meh. II - urej. tekst. str. IV 1 2 
monter in upr. energ. naprav -
monter vod. nap. IV 1 2 
T O Z D Konfekc i j a » J a r š e « , n . s u b . o . , Radoml je 
tekst. obrt. konf. - k ro jač IV . 2 3 
p o m o č tekst. konf. - konf. 
p o m o č n i k I 3 1 
tekst. obrt. konf. - šivilja IV 1 2 
T O Z D Res tavrac i j a in p o č i t n i š k i d o m o v i » J a r š e 
n . s u b . o., J a r š e 
s t r e ž b a - natakar IV 1 3 

Kandidat i za š t i p e n d i j e naj poš l je jo prijave oz. vloge do 
15. julija na naslov: Industrija platnenih izdelkov INDU
PLATI r. o. J a r š e , p. D o m ž a l e , Kadrovska s l u ž b a Z g . Jar
š e 21, 61230 D o m ž a l e 

K prijavi oz. vlogi za š t ipend i j e (obr. DZS SPN-1 »Vloga 
za uveljavljanje socialnovarstvenih pravic) je treba prilo
žiti: 
- potrdilo o vpisu v šo lo , 
- overjen prepis oz. fotokopijo zadnjega š o l s k e g a spri
čeva la , 
- potrdilo o p r e m o ž e n j s k e m stanju d r u ž i n e in številu 
d ruž in sk ih č l anov , ki živijo v skupnem gospodinjstvu 
(izdaja oz. potrjuje ga d a v č n a uprava in mat ičn i urad 
pri s k u p š č i n i o b č i n e ) , 
- potrdilo o dohodk ih s t a r š e v v preteklem koledarskem 
letu; navedeni morajo biti vsi dohodki iz delovnega raz
merja, iz kmetijstva, obrti in dohodk i iz dela v poda l j š a 
nem delovnem č a s u in drugih virov. S ta rš i upokojenci , 
pri ložijo odrezek od pokojnine za december 1986. 

Opozar jamo kandidate, da pomanjkljivo izpolnjenih 
v log in vlog, brez zahtevane dokumentacije, ne bomo 
obravnavali . Za kadrovsko š t i pend i j o lahko zaprosijo 
u d e l e ž e n c i v usmerjenem izobraževan ju , pri katerih do
hodek na d r u ž i n s k e g a č l a n a ne presega p o v p r e č n e g a 
m e s e č n e g a osebnega dohodka na zaposlenega v S R 
Slovenij i , ugotovljenega za preteklo leto (122.460 din). 

Kadrovska š t i pend i j a bo izjemoma podeljena tudi mimo 
navedene omejitve, č e za vkl jučevanje v posamezne 
v z g o j n o i z o b r a ž e v a l n e programe ne bo dovolj ustreznih 
kandidatov, o č e m e r se morajo sporazumeti u d e l e ž e n c i 
samoupravnega sporazuma v obč in i . 

Prednost pri dodelitvi š t ipend i j bodo imeli kandidati z 
bol jš im u č n i m uspehom in s l a b š i m soc ia ln im stanjem, 
ob i z e n a č e n i h ostalih pogojih pa -o t roc i delavskih in 
k m e č k i h d ruž in . Kandidate, ki se bodo prijavili v red
nem razpisnem roku, bomo z rezultati izbora seznanil i 
do 15. avgusta 1987. Č e vseh razpisanih š t ipend i j v red
nem roku ne bomo podel i l i , bomo do 30. avgusta 1987 
sprejemali naknadne prijave za nepodeljene š t i pend i j e . 
Te kandidate bomo o izboru obvestili do 15. septembra 
1987. 
Vse ostale š t i pend i j e za prve letnike usmerjenega izo
b r a ž e v a n j a so bile objavljene v č a s o p i s u Delo dne 1. 
apri la 1987. 

Gostilna REPNIK, Vrhpolje 

č e s t i t a vsem delovnim ljudem ob 1. maju in vas vabi na 
prvomajski g o l a ž . 

DO Gostinsko podjetje PLANINKA Kamnik 
vas vabi v zgodnjih jutranjih urah 1. maja 
na tradicionalni golaž na Stari grad! 

18-270 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi 
našega dragega očeta , moža 

in brata 

FRANCA 
POLJANŠKA-FRANJA 

se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, vaščanom, prijateljem 
in znancem za tako številno 

spremstvo na njegovi zadnji poti, izrečena sožalja, razumeva
nje in tolažbo v najtežjih trenutkih in za podarjeno cvetje. 
Posebej se zahvaljujemo osebju bolnišnice U K C Nevrološke 
klinike za nego in lajšanje bolečin med njegovo boleznijo. 
Hvala D P O , kolektivu K I K , pevcem in godbi za častno 
spremstvo, žalostinke in govornikom za poslovilne besede. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Češnjice, aprila 1987 

V SPOMIN V SPOMIN 

V 1 

1 Jlli J ' 
s... jgjr: 

15. aprila 1987 je minilo leto dni , 
odkar nas je mnogo prezgodaj 

. zapustiil ljubi mož in ati 

MM H V j/Mtb* B R A N K O 
BRAČIČ 

Zahvaljujemo se vsem, ki se ga spominjate, 
mu prinašate cvetje in prižigate sveče. 

Njegovi 



AMD 
uspešno 
opravlja 
naloge 

Vsaki dve leti se člani avto moto 
društva Kamnik zberejo na rednem 
občnem zboru, na katerem pregledajo , 
poslovanje društva, se pogovorijo o 
nadaljnjem delu ler izvolijo novo vod
stvo, ki bo tc naloge v prihodnje ures
ničevalo. 

Tako je bilo tudi letos, ko so se 
člani društva zbrali 14. marca v mali 
dvorani kina Dom v Kamniku. Poleg 
članov društva so se zbora udeležili 
tudi gostje: preds. obč. konference 
S Z D L Davorin Orcgorič kot pred
stavnik družbenopolitičnih organizacij 
občine, načelnik O N Z Kamnik, Vin
ko Poličnik, načelnik PM Kamnik. 
Franc Potočnik, predsednik sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem pro
metu, Ivo Pristovnik. predstavnik 
A M / . S . Miha Pavlic, predstavniki 
A M D Domžale , Mengeš, Litija, 
Cerklje ter predstavniki društev iz po
bratenih občin Travnik in Jajce. 

Iz poročila je razvidno, da je bilo 
poslovanje društva uspešno, dejav
nost društva pa se najbolj razvija v 
dveh smereh: preventivni vzgoji ter 
športu. 

Temeljna dejavnost društva je, da 
vzgaja voznike motornih vozil, je po
udaril predsednik društva, vendar se 
ta vzgoja začne že v osnovnih šolah in 
ne takrat, ko kandidat prvič sede za 
volan. V sodelovanju z občinskim 
SPV se je društvo vključevalo v vzgojo 
šolske mladine ter prispevalo, da ima
jo danes vsi osnovnošolci v naši občini 
kolesarske izpite, velika večina pa 
opravi izpit za kolo s pomožnim mo
torjem. Če je vzgoja že v osnovnih 
šolah dobra, sc odrazi pri poučevanju 
cestno prometnih predpisov in prak
tične vožnje z vozili ter pri pripravi 
kandidatov za vozniški izpit. J^ako je 
A M D Kamnik ena najuspešnejših v 
Sloveniji, kar je plod skupnega dela 
SVP in A M D z mladino in pa kvalitet
nim predavanjem v cestno prometnih 
predpisih na tečajih. 

V zadnjih letih pa je opaziti tudi 
močan porast kandidatov za voznike, 
lako so redno in honorarno zaposleni 
inštruktorji lani opravili 10.178 ur 
praktične vožnje, organizirali 7 teča
jev CPB, ki jih je obiskovalo 250 kan
didatov ter opravili 351 društvenih iz
pitov. Vse tc številke pomenijo porast 
glede na leto 85 za okoli 50%. Vse te 
uspehe smo lahko dosegli samo s pol
nim angažiranjem vseh, ki delajo v 
sklopu avto šole, inštruktorjev, in ne 
nazadnje tudi zato, ker imamo dobra 
oziroma nova vozila, katera uspešno 
vzdržuje mehanik. 

Druga uspešna dejavnost društva je 
šport. Društvo je v letu 1985 prvič 
organiziralo tekmovanje v avtokrosu 
in vse kaže, da se bodo tovrstna tek
movanja zelo razširila. Lansko leto je 
bilo razpisano republiško prvenstvo z 
dvemi tekmovanji v Tunjicah, letos pa 
sc bo v organizaciji pridružil še A M D 
Lenart. V Tunjicah bosta letos dve 
tekmovanji, junija republiško, sep
tembra mednarodno z udeležbo tek
movalcev iz Avstrije, Nemčije in 
Madžarske. Pomembno pa jc, da jc 
vedno več domačih tekmovalcev in da 
jc zanimanja dovolj v vsej Sloveniji. 

- Predsednik društva sc jc v svojem 
poročilu dotaknil tudi nalog, ki jih bo 
potrebno izvesti v prihodnje. Obnovi
ti bo treba poslovne prostore, urediti 
ogrevanje prostorov, obnoviti učilnice 
in učne pripomočke ter obnavljati av-
topark. Seveda pa je uresničitev vseh 
teh nalog odvisna od sredstev, ki pa 
jih kot vedno primanjkuje. 

V razpravi je Vinko Poličnik po
udaril pomen društva v vzgojni in izo
braževalni dejavnosti, predvsem v da
našnjih dneh, ko se promet povečuje 
in sc na cestah zgodi vedno več pro
metnih nesreč. Davorin Orcgorič je 
poudaril, da jc presenečen nad uspeš
nim delom društva ter želel , da bi sc v 
bodoče še bolj vključevali v S Z D L ter 
v okviru tc organizacije našli mesto, ki 
društvu pripada. Predsednik občin
skega SPV, tov. Pristovnik, je poleg 
pozdravnega nagovora ter želje po še 
tesnejšem sodelovanju, podelil tudi 
priznanja SPV članom društva za dol
goletno sodelovanje. Priznanja so do
bili: Janko Brinovec, Aldo Bcč in A l 
bert Žibert. 

Zbor so pozdravili tudi predstavniki 
A M Z S , A M D Domžale , Cerklje in 
pobratenega društva Travnik. 

Člani društva so potrdili poročila, 
razrešili stari upravni odbor, nato pa 
so soglasno izvolili 53 članov skupšči
ne A M D in tri člane nadzornega od
bora. Skupščina, ki sc bo sestala kas
neje, pa bo izmed svojih članov izvoli
la predsednika društva, člane izvršne
ga odbora ter vse ostale komisije, ki 
delujejo v okviru društva. 

Po uradnem delu so se člani še po-
vcsclili ter med seboj izmenjali izkuš
nje o svojem delu se pogovorili tudi o 
delu v prihodnje, da bi bilo čim bolj 
uspešno, da bi uresničili čimveč nalog 
in ciljev, ki so si jih zastavili, 

V poznih večernih urah so se razšli 
z željo, da se čez dve leti ponovno 
snidejo v čim večjem številu in da se 
bodo ponovno lahko pogovorili o 
uspešnem delu fer o nalogah, ki jih 
čakajo v prihodnje. 

P. A . 

Odbojkarski mozaik 

Robert Flerin v smeri »Gracia«, ocena VIII 

Marjan 87 
Po naglem prodoru prostega pleza

nja v svetu in pri nas so sc začela 
pojavljati tudi prva tekmovanja v 
športnem oziroma prostem plezanju. 
Prve dni aprila jc bilo v Splitu že 
drugo tovrstno tekmovanje z nazivom 
»Marjan 87«. Tekmovanje jc bilo v 
kratkih skalnih odstavkih na južnem 
pobočju Marjana, udeležilo pa sc ga je 
32 tekmovalcev iz sedemnajstih odse
kov, bilo pa je tudi šest tekmovalk v 
ženski konkurenci. Alpinisti iz Kam
nika na tekmovanju žal niso sodelova
li, saj jc prosto plezanje v Kamniku šle 
v povojih, kar jc seveda škoda za alpi
nistični odsek s tako tradicijo. Fdini 
Kamničan na tekmovanju je bil Ro
bert Flerin, sicer član alpinističnega 
odseka Mengeš , kije zasedel 12. me
sto. Vrstni red prvih treh pa jc bil 
takle: 1. Tadej Slabe A O Ljubljana 
Matica, 2. Vili Gučck A O Trbovlje. 

3. Tulio Fcrluga iz Trsta. Pri ženskah 
pa: 1. Simona Skarja A O Mengeš , 2. 
Ela Leskošek A O Ljubljana Matica, 
3. Sončica Bavčič A O Moscr Split. 
Kot žc rečeno, je bilo letos tekmova
nje mednarodno, saj sc ga jc udeležilo 
8 plezalcev iz Trsta, kar je precej zao
strilo konkurenco. Pohvalili jc treba 
organizatorje tekmovanja, ki so za 
tekmovanje v moški konkurenci pri
pravili 4 smeri z ocenami od VII + do 
IX- in 4 za ženske, ocene od VI do 
VIII - . Pod steno so speljali ozvočenje 
in med tekmovanjem so skrbeli tudi 
za glasbo. Tekmovanje si jc ogledalo 
okoli 1000 ljudi, ki so navdušeno bo
drili tekmovalce. 

Na koncu naj omenim šc to. da nam 
jc Adria-Airways plačala letalo do 
Splita. 

R. F. 

Sekci ja za prosto letenje »KAVKA« 
pri P lan inskem d r u š t v u Kamnik 
organiz i ra 

KAVKA 
odsek m pioslo letenje 

IX. državno prvenstvo v letenju z zmaji 
od 8. 5. do 16. 5. 1987 
na območju Kamnika z okolico, 
s katerim ž e l i m o v naš i obč in i popestrit i tudi t u r i s t i č n o 
ponudbo . 

Starejši mladinci OK Kamnika 
- prvaki ljubljanskega območja 
za I. 1987. Prvaki so postali s 
tesnim porazom proti Partizanu 
Narodni dom (Lj) 1:2(6.-14,-13) 
in dvema gladkima zmagama nad 
O K Brezovico so si tako priborili 
udeležbo na prvenstvu Ljubljan-
sko-novomeškega področja , ki 
bo verjetno 26. 4. v Novem me
stu. Z a Kamnik so igrali Franc 
Korošec. Matej in Grega Škor-
janc, Janez Štele, Aleš Šarce, 
Mitja Koprivcc, Damjan Resa-
novič, Robi Jenčič in Jurij 
VVindšnurer. 

Prvo moštvo OK Kamnika -
člani tretji v I. SOL. Čeprav bo
do Kamničani šele v soboto, 25. 
aprila, odigrali zadnjo prvenstve
no tekmo prv. sezone 86/87 in to 
z velikim rivalom Granitom iz 
Slovenske Bistrice v Kamniku , 
lahko že sedaj nap išemo, da bo
do ob koncu zasedli solidno tret
je mesto. V tem drugem delu 
prvenstva so od 12. do 20. kol a 
zmagali kar 6 krat, poraženi pa 
so bili po Narodnem domu le še 
dvakrat: 7.3., ko so v hudem 
mrazu vsi premraženi prispeli v 
Mežico in morali tam nastopiti v 
neogrevani dvorani, in 11.4., ko 
so -v Kamniku igrali brez Slaba-
njc (trije rumeni kartoni) in brez 
poškodovanega Novaka in tesno 
s 3:2 izgubili z Izolo. 

Marjan Novak novi trener I. 
moštva O K Kamnika. Ker je do
sedanji trener prve ekipe članov, 
Primož Kajzer, v začetku marca 
odstopil zaradi preobremenjeno
sti, je začasno prevzel treninge 
kapetan ekipe Marjan. 

Janez Slele in Joža Lap v prvi 
ekipi članov. Zaradi dobre igre v 
drugi ekipi sta napredovala v prvi 
team in prvikrat, nastopila že 

28.3. v tekmi proti Brezovici. 

Članice vsaj tretje v II. SOL-
zahod. V času poročanja še ni 
uradnih rezultatov,vendar pa so 
odbojkarice 11.4. že zaključile 
prvenstveno sezono 1986-87. Po 
treh porazih v začetku drugega 
dela, proti Novemu mestu, K r a 
nju in Črnomlju ,so potem dobile 
vseh nadaljnjih šest tekem. Le
stvico bomo objavili v eni nasled
njih številk »Občana«. 

Nika Hudoklin prenehala igra
ti. Odlična igralka Nika iz Ljub
ljane, ki je pred tem uspešno 
igrala tudi v II. zvezni l igi , je 
11.4. odigrala za O K Kamnik 
zadnjo prvenstveno tekmo. Za
radi slabega zdravja žal ne bo 
mogla več nastopati. Hudoklino-

P R O G R A M 
PLANINSKIH P O H O D O V IN I Z L E T O V V O R G A N I Z A C I J I P L A 
N I N S K E G A D R U Š T V A K A M N I K Z A L E T O 1987 

V letu 1987 bo Planinsko društvo Kamnik organiziralo več planinskih 
izletov v bližnje in bolj zahtevne gore. Kakor vsako leto, sc bodo 
planinci Kamnika udeležili vseh zimskih pohodov, jubilejnih in društve
nih srečanj in tudi zahtevnejših vzponov. 
Obiski v gorah so porazdeljeni takole: 
april: 
25. 4. Trimski pohod na Rašico 

Tekmovanje za Štuparjcv memorial (datum bo določen 
naknadno) 

maj: 
1. 5. 
10. 5. 
junij: 
7. 6. 
14. 6 
julij: 
10.-17. 7. 
19. 7. 
avgust: 
8. 8. 
23. 8. 
september: 
13. 9. 
20. 9. 
oktober: 
10. 10. 
november: 
14. 11. 
december: 
20. 12. 

Mladinski tabor v Beli 
Pohod na Blcgoš 

Trim pohod in očiščevalna akcija na Veliko planino 
17. planinski tabor M D O na Ključu - Dolomiti. 

Prečenje Julijcev v organizaciji mladinskega odseka 
Dan kamniških planin na Kamniškem sedlu 

Kanalska dolina - obisk vrhov 
Trim pohod in očiščevalna akcija na Kamniško sedlo 

Dan planincev Slovenije na Rmanovcu 

Trimski pohod in očiščevalna akcija na Kokrško sedlo 

Zasavska planinska pot ali Grosupeljska pot 

Zasavska planinska pot ali Grosupeljska pot 

Pohod na Kostavsko planino 
Letos planinsko društvo pripravlja nekaj manj obiskov v gorah, zato 

pa bo pospešilo prostovoljno delo pri dograjevanju koče na Kokrškcm 
sedlu. 

Planinci in drugi ljubitelji gora si lahko izberejo sebi primerne 
pohode, mlajšim, zlasti šolskim skupinam pa PD priporoča udeležbo na 
trimskem pohodu na Rašico, na 17. planinskem taboru M D O in dnevu 
planincev Slovenije, seveda pa so dobrodošli tudi na vseh drugih organi
ziranih obiskih, tudi na trimskih pohodih, ki so združeni z očiščevalnimi 
akcijami. 

S T A N E SIMŠIČ 

va je v zadnjih letih zelo dvignila 
nivo igre kamniških deklet in jo 
bodo zares pogrešale. Seveda pa 
bo še naprej ostala članica in od-
bornica O K Kamnik. 

Člani II ostali v II. SOL-zahod . 
Tudi druga ekipa članov, v kateri 
sicer igra tudi precej mladincev, 
je 11. aprila končala z ligo. V 
drugem delu prvenstva so zabele
žili 5 porazov in kar 4 zmage in to 
nad mladimi Blejci .Novomcšča-
ni, pa presenetljivo prvikrat prvo 
ekipo Mokronoga (3:1), in po 
hudem boju doma s 3:2 tudi trdo
živo vrsto Bohinja, dočim so bili 
Kroparji , Železar z Jesenic, Čr
nučami , Bovčani in seveda Koče-
varji, ki gredo zopet nazaj v prvo 
ligo, zanje prehudi nasprotniki-
. Končno lestvico bomo šc objavi
l i , verjetno pa so fantje zasedli 
med desetorico sedmo mesto. V 
naslednji prvenstveni sezoni bo 
druga slovenska liga, zaradi veli
kega števila novoustanovljenih 
ekip razširjena še za polovico in 
bo tridelna. Kamničani bodo 
igrali v skupini center. 

Mladinci Kamnika na turnir 
»Bratstva in enotnost i« v Beo
gradu 

Tudi letos bo od 1. do 3. maja 
v Beogradu ta tradicionalni tur
nir 35-ih mestnih mladinskih re
prezentanc. V kolikor bodo 
uspeli zbrati, seveda tudi ob sa
moprispevku,dovolj denarja, da 
bodo tako dostojno nadaljevali 
uspehe Kamničanov na tem tur
nirju iz prejšnjih let. Naj omeni
mo, da jc to vsako leto najkvali
tetnejša odbojkarska prireditev 
mladih v Jugoslaviji. 

A N 

Vabilo 
V nedeljo, 10. maja,organizira 

P D Kamnik vsakoletni P O H O D 
N A B L E G O Š . Odhod posebne
ga avtobusa iz Kamnika ob 7. 
uri . Prijave zbira P D Kamnik do 
vključno 8.maja . 
Vabljeni. 

P D Kamnik 

Vabi lo 
V soboto, 25. aprila, sc bo Pla

ninsko društvo Kamnik udeležilo 
vsakoletnega Tr im pohoda na 
Rašico . Iz Kamnika se bomo od
peljali z rednima avtobusom od 
7.10 in izstopili v Trzinu.Pot bo
mo nadaljevali peš preko Dobe-
nega na Rašico, nato pa po gre
benu do Gobavice nad Meng
šem, kjer bo konec pohoda. 

Hoje je 4. do 5. ur. Pot je 
lahka in primerna za vse starost
ne skupine. P D vabi poleg osta
lih posebej osnovne šole, da oga-
nizirajo udeležbo na tem poho
du. Do sedaj se je pohoda udele
žilo vsako leto veliko kamniških 
otrok. 

P D Kamnik 

Prvenstvo 
Alprema v 
velesalomu 

Ob 40-letnici obstoja delovne orga
nizacije A I . P R E M Kamnik jc smučar
ska sekcija pri OOS marca organizira
la odprto prvenstvo delovne organiza
cije v veleslalomu na Veliki planini. 
Tekmovanja sc je udeležilo 120 tek
movalcev iz 14 kamniških O Z D in 
obrtniki. V lepem sončnem vremenu z 
nekaj vetra jc tekmovanje odlično iz-
vedej SK Kamnik na progi Zeleni rob 
- Šimnovec. Proga jc bila odlično 
pripravljena, tako da so vsi tekmoval
ci nastopili pod enakimi pogoji. Ob 
zaključku tekmovanja je direktor de
lovne organizacije skupaj s predsedni
co lO OOS najboljšim podelil odličja 
in praktične nagrade: 

R E Z U L T A T I : 
Ženske nad 35 let: 
1. Regina Skočir (Svilanit) 0.42,79, 

2. Vanda Deisinger (Zarja) 0.44,16, 
3, Olga Galjot (Svilanit) 0.45,94, 4. 
Tatjana Kalčič (Stol) 0.46,26, 5. Ani
ca Okoin (Stol) 0.46,58. 
Ženske 26-35 let: 

1. Nada Tišler (Utok) 0,38,28, 2 
Olga Lanišek (Alprem) 0.44,14," 3. 
Ksenija Repanšck (Titan) 0,43,83, 4. 
Breda Grilje (Zarja) 0.43,94 5 Mira 
Sunkar (Titan) 0.44,31. 
Ženske do 25 let: 

1. Joži Trobevšek (Svilanit) 
0.40,00,2. MiraJcršc (Ti tan)0 .44 ,59 , 
3. Sonja Kaker (Utok) 0.42,67,4. Ire
na Zarnik (Alprem) 0.44.08, 5. Olga 
Dobovšck (.KIK) 0.44,24. 

MoSki nad 45 let: 
1. Viktor Osolnik (Titan) 0.39,09. 

2. Bogan Seljak (Svilanit) 0.40,20, 3. 
Štefan Humajr (Stol) 0.40,58,4. Emil 
Verk Stol 0.40,83,5. Dane Brelih (Ti
tan) 0.44,20. 
Moški 36-45 let: 

1. Peter Sitar (Obrtniki) 0.35,10, 2. 
Ivo Grilje (Alprem) 0.35,69, 3. Tone 
Brelih (Alprem) 0.37,41,4. Franc Ga
ljot (Kočna) 0.37,95, 5. Jože Zupin 
(Stol) 0.38,52. 
Moški 26-35 let: 

1. Tone Plahutnik (Utok) 0.34,71, 
2. Miro Lanišek (Obrtniki) 0.35,58,3. 
Tone Kajnih (Titan) 0.35,97, 4. Janez 
Jeras (Titan) 0.36,46,5. Janez Zobav-
nik (Alprem) 0.36,51. 
Moški do 25 let: 

1. Marko Kotnik (Stol) 0.34,97, 2. 
Andrej Koželj (Obrtniki) 0.35,85, 3. 
Anton Jeras (Stol) 0.36,44, 4. Iztok 
Sadjak (Zarja) 0.36,76, 5. Rajko Go
lob (Titan) 0.36,84. 

IVO GRILJC 

Občni zbor športnega društva Komenda 
Šport in športna rekreacija občanov 

krajevnih skupnosti Komenda, Moste 
in Križ jc bila osrednja točka na obč
nem zboru športnega društva Komen
da, ki je bil te dni. 

Dejavnost - predvsem športna re
kreacija in delno tekmovalnega špor
ta, jc združeno v šahovskem, smučar
skem, nogometnem, košarkarskem, 
karate, teniškem klubu ter strelski 
družini Komenda, ki irna 378 članov 
in deluje žc 15 let - lahko rečemo zelo 
aktivno v celotnem obdobju delova
nja. Iz poročil, ki so jih imeli predsed
niki društev, je bilo ugotovljeno, da je 
bilo v zadnjih 4 letih delo zelo aktiv
no, tako na tekmovalnem, kot v orga
nizacijskih oz. delovnih akcijah. Naj 
jih naštejemo le nekaj: 

- v glavnem smo s prostovoljnim 
delom in sredstvi KS in Z T K O zgradi
li 2 teniški igrišči, na katerih je zelo 
velika aktivnost; 

- obnovili smo nogometno igrišče z 
drenažo in s tem uredili celotno okoli
co. Staro konstrukcijo golov smo na
domestili s trajnejšimi - železnimi ter 
kupili kosilnico; 

- na smučišču smo s prostovoljnim 
delom napravili vlečnico in uredili te
ren, na katerem so vsakoletna mno
žična tekmovanja; 

- preuredil smo strelsko halo s 4 
strelišči, ki so izredno lepo urejena. 
Razen tega smo obnovili športne pro
store in garderobe; 

- na košarkarskem irgišču smo na
mestili drogove za razsvetljavo ter ob
novili konstrukcijo košev; 

- področje šahovskega in karate de
la jc osredotočeno predvsem na zaprti 
prostor v šahovski sobi in majhni 
telovadici v osnovni šoli Komenda, 

vendar smo nabavili veliko rekvizitov 
za delovanje obeh klubov. 

Delo, ki jc bilo v preteklosti vezano 
predvsem na gradnjo objektov, se 
odraža na množičnosti, in to je rezul
tat velikega truda, vloženega v to de
javnost. 

Kot rdeča nit pa se je vlekla na 
občnem zboru problematika telovad
nice. Ne samo to, da smo imeli v 
Komendi pred vojno večji prostor za 
telovadbo s celotnim telovadnim oro
djem ter z izrednimi telovadci. Kaj pa 
danes? Verjetno ni sestanka v KS, ki 
ne bi načel problematiko šole in telo
vadnice. Vse skupaj pa je bolj zaleta
vanje v trden zid. Krajane smo aktivi
sti v KS že tri samoprispevke prepri
čevali, naj glasujejo, da bodo otroci 
imeli boljše pogoje šolanja in telovad
be,, starejši možnost rekreacije - re
zultat tega pa je bil samo to, da smo 
prepričali krajane, ki so nam tudi ver
jeli, da bodo imeli v obdobju samopri
spevka boljši prostor za šolo. Jasno, 
ne samo iz samoprispevka, ampak tu
di drugih sredstev, ki so bili lepo napi
sani v planu občine. Pa tudi delež 
ljudi, ki so glasovali »ZA« je bil zelo 
velik. 

Dve obdobji 5-lctnih samoprispev
kov sta za nami, ko smo napisali 0 
Tretjič gre rado - pravijo. Krajani 
smo namenili o,50% samoprispevka 
za obdobje petih let za gradnjo šole in 
večnamenskega prostora. Trdno pre
pričani, da se bo to tudi uresničilo, 
samoprispevek plačujejo. Upajmo, da 
ne bodo razočarani in da ne bomo 
zapisali, da iz nekaterih vzrokov tudi 
tokrat ni bilo možnosti . 

Prav zaradi tega športniki, ki so 
tudi krajani in plačevalci samopri
spevka, zahtevajo jasen odgovor, se

veda čimprej, kajti čez 4 leta bodo 
tudi sedanji odgovorni na tem področ
ju na drugih delovnih mestih. 

Verjetno se bo našel kdo, ki bo 
menil, da je delo in skrb športnikov in 
športnih delavcev na drugem področ
ju, vendar naj bo to kot premislek, da 
že predolgo čakamo na obljube. 

J A N E Z K I M O V E C 

Kamniški občan 

KAMNIŠKI O B Č A N , glasilo 
o b č i n s k e konference S Z D L 
Kamnik - K a m n i š k i o b č a n je 
aprila 1981 ob20-letnici izha
janja prejel srebrni znak O F -
Ureja Svet za informiranje, 
predsednik Janez Pirš , in 
u r e d n i š k i odbor v sestavi: Ja
nez B a l a n t i č , Katarina Cerar, 
Damjan Gladek, Romana Gr-
čar , D u š i c a Jesenik-Brem-
š a k , Ivo Pire, Matic R o m š a k , 
Stane S i m š i č in Jana T a š k a r , 
glavna in odgovorna uredni
ca. T e h n i č n i urednik Franci 
Mihevc. Strokovna sodelavka 
Vera M e j a č . - Izhaja dvakrat 
m e s e č n o - Naslov uredni
š t v a : Kamnik, Titov trg 9, te
lefon 831-311 - t e k o č i r a č u n 
pri OK S Z D L 50140-678-
57039 - K a m n i š k i o b č a n -
Rokopisov in fotografij ne 
v r a č a m o - Tiska Č G P Delo v 
Ljubljani. 


